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 ■ Dwa lata temu, kiedy DPS przenosił się do nowej siedziby w Młodzieszynie, był jedną z tańszych tego typu placówek  
w regionie. Obecnie koszt utrzymania jednego pensjonariusza wynosi 3450 zł miesięcznie. Tylko w tym roku wprowadzono 
podwyżkę prawie o jedną piątą poprzedniej stawki

więcej str. 8

P.H.U  

Czesław 
Tarczyk

STROPY TERIWA

Gazobeton 24x24x59 - 6.95 zł

Bloczki bet. - 2.95 zł

Płyta gips - 16 zł

Kostka bet. granitowa
duży wybór dobra cena

Zestawy kominowe (kamionka)

Duży wybór cegieł klinkierowych
Ogrodzenia panelowe
96-500 Sochaczew

ul. Trojanowska 58

tel. 46 862-88-32 

tel./fax 46 862-19-61

tel. 501 236 928

tarczyk.tarczyk@vp.pl

Wielka podwyżka 
w DPS Młodzieszyn
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* W tym roku UKS ,,80,,po raz pierwszy otrzymał dotację na działalność. W jego 
imieniu umowę podpisali Maciej Misiak i Jakub Seklecki. 3 kwietnia umowy z 
burmistrzem na zadania w ramach organizacji pozarządowych podpisały jesz-

cze 32 inne stowarzyszenia więcej str. 3

* Gwiazdą czwartkowej gali z okazji 15. edycji ,,Sochaczewianina Roku" będzie 
wokalistka, absolwentka sochaczewskiej szkoły muzycznej, Aldona Tomaszew-

ska. Zapraszamy naszych Czytelników na to wyjątkowe wydarzenie
więcej str. 2
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Dyngusowy zajączek Wieża popada w ruinę

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 

46 862-77-59
PEC 

46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie energe-

tyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 

19-757

PKS 

Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
668-432-419, 692-005-758
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 
46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 

46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej i 
kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 

46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
660-477-130
awarie  
wodno-kanalizacyjne 
660-477-129
ZKM 

46 862-99-27
ZUS 

46 862-64-33

Tuż po świętach wielka-
nocnych do naszej redakcji 
napłynęło wiele zdjęć poka-
zujących, jak mieszkańcy spę-
dzali Lany Poniedziałek. Za-
miast biegać z wiadrami, lepili 
śnieżne kule, z których powsta-
wały zachwycające budowle i 
postacie.

Największą popularnością 
cieszyły się, co zrozumiałe,  
wielkanocne zające. Trzyme-
trowego ulepili Ewelina, Rafał i 
Arek Kupiec  z Rozlazłowa. Za-
jęło im to niecałe trzy godziny. 
Problemem było jedynie znale-
zienie odpowiednich rozmia-
rów marchwi, ale i z tym sobie 
poradzili.

Dziękujemy za wszystkie 
fotki i świąteczne pozdrowie-
nia. (sos)

Gdy z zabytkowej wieży wo-
dociągowej, która od kilkudzie-
sięciu lat stoi przy ulicy Sienkie-
wicza i góruje nad miastem oraz 
stacją  PKP, zaczęły wypadać 
okna, to spółka kolejowa, któ-
ra administruje tym terenem, 
zamiast wyremontować lub za-
łożyć nowe okna, aby śnieg i 
deszcz nie niszczył urządzeń, 
znajdujących się wewnątrz, za-
łożyła ochronną siatkę.  

Po kilku latach siatka ule-
gła całkowitemu zniszcze-
niu, a  jej resztki dumnie po-
wiewają pokazując coraz 
większe ubytki. Dodajmy, iż 
wieża ciśnień przetrwała oku-
pację niemiecką, czasy PRL, a 
obecnie, w latach wzrostu go-
spodarczego, popada w ruinę.                                                                                                                     
(jw) 

Sochaczewianin Roku

Finał w czwartek
W czwartek 11 kwietnia 

poznamy kolejnego, 15 już, So-
chaczewianina Roku - tym ra-
zem 2012. Piętnasty plebiscyt 
to mały jubileusz, okazja, przy 
której warto przypomnieć, że 
redakcja „Ziemi Sochaczew-
skiej” przeprowadziła go z XX 
do XXI wieku i nadal cieszy się 
on dużym zainteresowaniem.

A wszystko zaczęło się w 
1999 roku, kiedy w gościnnym 
dworku Państwowej Szkoły 
Muzycznej głosami czytelni-
ków wybrany został pierwszy 
„Sochaczewianin Roku 1998”. 
Tytuł otrzymał wówczas dr Je-
rzy Krupa, głównie jako twór-
ca pierwszej w naszym mieście 
wyższej uczelni. Wszyscy wte-
dy podkreślali, jak ważny dla 
lokalnej społeczności to ple-
biscyt, dzięki któremu moż-
na dostrzec i uhonorować po-

nadnormatywną działalność 
wyróżniających się pod tym 
względem osób. Warto dodać, 
że w tym pierwszym roku no-
minowanych było aż dziewięt-
naścioro - najwięcej ze wszyst-
kich dotychczasowych edycji.

Za chwilę 15 finał. I war-
to tu wspomnieć, że prawie 
zawsze, dzięki uprzejmo-
ści dyrektor Joanny Niewia-
domskiej-Kocik, odbywały 
się one w sali koncertowej jej 
placówki. To już tradycja, za 
którą pani dyrektor dzięku-
jemy. Również we wszystkich 
dotychczasowych edycjach 
zdobywca tytułu „Sochacze-
wianina Roku” otrzymywał 
symboliczną rzeźbę autor-
stwa  Krzysztofa Zielińskie-
go. Tak będzie i w tym roku, 
i to też kolejna tradycja nasze-
go plebiscytu.

Plebiscyt od razu zyskał po-
pularność i tak jest do dziś, bo 
nie zamykał drzwi przed ni-
kim jak plebiscyty branżowe. 
Nominowani byli w nim leka-
rze, nauczyciele, sportowcy, lu-
dzie kultury, działacze społecz-
ni i inni. W tym roku też mamy 
spore urozmaicenie. Przewa-
gę liczebną mają co prawda 
sportowcy, ale jest też adwokat, 
weterynarz, dyrektor szkoły, 
przedszkolanka, działacz spo-
łeczny. Kto z nich udekorowa-
ny zostanie przez burmistrza 
Piotra Osieckiego rzeźbą i tytu-
łem „Sochaczewianina Roku”, 
okaże się 11 kwietnia. Kto by 
to jednak nie był, wszystkim 
nominowanym należą się sło-
wa uznania, bo każdy w swo-
jej dziedzinie oraz działalno-
ści znacząco zaznaczył w roku 
2012 swoją obecność.

Cieszy nas niemalejące zain-
teresowanie plebiscytem wśród 
mieszkańców. Mimo że to już 15 
lat, w tym roku wpłynęło niemal 
trzykrotnie więcej kuponów niż 
poprzednio. Doceniamy to tym 
bardziej, że nie jest to proste klik-
nięcie guzikiem w komórce. Ku-

pon trzeba wyciąć z gazety, wy-
pełnić i przysłać lub przynieść do 
redakcji. To w dzisiejszych zaga-
nianych czasach wymaga praw-
dziwego chcenia. 

Jeszcze raz serdecznie za-
praszamy naszych Czytelni-
ków na finał plebiscytu „So-
chaczewianin 2012 Roku”. 
Przypominamy, że uroczy-

sta gala odbędzie się w czwar-
tek 11 kwietnia o godz. 18.00 w 
sali koncertowej naszej szkoły 
muzycznej. Na przybyłych, o 
czym już pisaliśmy, czeka wiele 
atrakcji, a wśród nich losowa-
nie nagród dla osób, których 
kupony zostały wylosowane 
podczas liczenia głosów.

Małgorzata Pałuba

Jerzy Krupa - 1998

Bronisław Gawrylczyk - 2005

Marek Stępowski - 1999 Mieczysław Nowacki - 2000 Mirosław Szczepanowski - 2001 Jolanta Popiołek - 2002 Janusz Piechna - 2003 Mirosław Orliński - 2004

Justyna Nowak-Sobotta - 2006 Czesław Cieślak i chór - 2007 Abstrakt - 2008 Joanna Niewiadomska-Kocik - 2009 Boruta MC - 2010 Zyta Rybowicz - 2011

1. Zbigniew Rozmarynowski,  

    ul. Żwirki i Wigury
2. Adam Augustyniak,  

    ul. Hanki Sawickiej

3. Henryk Krop, ul. Słowackiego
4. Mirosław Błaszczyk, ul. Targowa
5. Aleksandra Legenza, Feliksów
6. Renata Ratajczak, Nowa Sucha

7. Alicja Grzeszczak, ul. Żwirki i Wigury
8. Aleksandra Bilska, ul. Młynarska

9. Antoni Gołębiowski, Antoniew
10. Edmund Narloch, Sochaczew

11. Teresa Brzustowska,  

      ul. Żeromskiego
12. Aneta Adamiak, ul. Zawadzkiego

13. Teresa Kalinowska, ul. Licealna

14. Irena Barszczewska,  

      ul. Wojska Polskiego

15. Tomasz Wasilewski,  

       ul. Żeromskiego

Lista osób, które otrzymają nagrody: 

Ubiegłoroczna zdobywczyni tytułu, Zyta Rybowicz,  
nie kryła wzruszenia po ogłoszeniu werdyktu
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KONDOLENCJE

Wyrazy szczerego współczucia

Pani Grażynie Tyde
z powodu śmierci 

Mamy
składają

Wójt Gminy Sochaczew  
wraz z pracownikami Gminy Sochaczew

ZS-433

Serdeczne podziękowania  
stacji Caritas w Sochaczewie,  

w szczególności lekarzom  
Renacie Ćwiek i Witoldowi  

Bołozowi oraz pielęgniarkom 
Pani Zofii Ostrowskiej i Hannie 
Stawida za wielkie serce, opiekę 
oraz trud włożony w ratowanie 

życia naszej Mamusi

Śp. Jadwigi Dybiec
składają córki i syn

ZS-436

W środę, 3 kwietnia, w 
Urzędzie Miasta podpisano 
pierwsze 33 umowy na realiza-
cję zadań przez lokalne orga-
nizacje pozarządowe. Opiewa-
ły one na łączną kwotę ponad 
660 tysięcy złotych. Pieniądze 
trafiły do: UKS „Ogrodnik”, 
UKS „Siódemka”, Rugby Klub 
Orkan Sochaczew, UKS „Or-
kan-Judo”, Sochaczewskiego 
Klubu Tenisa Stołowego, Klu-
bu Sportowego „Bzura Choda-
ków”, Klubu Piłkarskiego „Or-
kan Sochaczew”, UKS „Unia 
Boryszew”, UKS „Osiemdzie-
siątka”, SKM „Szarak”. Pienią-
dze otrzymało także pięć or-
ganizacji pożytku publicznego: 
„Caritas”, Towarzystwo Przy-
jaciół Dzieci, Polskie Towa-
rzystwo Zapobiegania Narko-
manii, Uniwersytet Trzeciego 
Wieku, Stowarzyszenie Pomo-
cy Osobom Potrzebującym 
„Przystań”. Warto podkreślić, 
że burmistrz, mimo iż ma taką 
a możliwość, nie ingerował w 
wysokość kwot przyznanych 
przez komisje oceniające wnio-
ski. 

Projekty organizacji poza-
rządowych realizowane będą 
w ramach programów: współ-
pracy miasta z organizacjami 
pozarządowymi, profilaktyki i 
rozwiązywania problemów al-
koholowych, przeciwdziałania 
narkomanii i pomocy społecz-
nej, a także upowszechniania 
aktywnego uczestnictwa w róż-
nych dyscyplinach sportowych 
poprzez udział we współzawod-
nictwie sportowym młodzieży i 
dorosłych.

- Współpraca z organizacja-
mi pozarządowymi i uwolnie-

nie ich ogromnej energii to był 
jeden z nadrzędnych celów, jaki 
postawiliśmy sobie do zrealizo-
wania w tej kadencji - powie-
dział burmistrz Piotr Osiecki. 
- To był dobry ruch. Liczba im-
prez, inicjatyw, akcji realizowa-
nych przez nasze stowarzyszenia 
jest ogromna. Gdyby miasto sa-
modzielnie chciało zrealizować 
wszystkie te przedsięwzięcia, 
potrzebne byłyby o wiele więk-
sze pieniądze. Dlatego z pełną 
odpowiedzialnością mówię, że 
środki, jakie przeznaczamy na 
konkursy dla organizacji poza-
rządowych, to bardzo dobrze 
zainwestowany kapitał.

Organizacje otrzymują 
również wsparcie pozafinanso-
we. Od dwóch lat, decyzją bur-
mistrza nie płacą za wynajem 
obiektów, które należą do samo-
rządu miejskiego. Wartość tych 
świadczeń to blisko 200 tysięcy 
zł rocznie. 

- Sochaczewskie Lato, So-
chaczewska Jesień Kulturalna to 
tylko dwa z wielu projektów, któ-
re powstają dzięki współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. 
Dla wszystkich nasze drzwi są 
otwarte i to się naprawdę spraw-
dza - dodaje Agata Kalińska, kie-
rownik Referatu Kultury Sportu 
i Organizacji Pozarządowych.

Przedstawiciele organiza-
cji, z którymi rozmawialiśmy, 
nie kryli zadowolenia. Jak prze-
kazał nam w imieniu zarządów 
KS „Bzura” i KP „Orkan” So-
chaczew Robert Szewczyk, oby-
dwa kluby w ramach otrzyma-
nych środków prowadzą zajęcia 
sportowe z grupą około 240-260 
zawodników w różnych katego-
riach wiekowych. 

- Uzyskane środki zostaną 
wykorzystane między innymi 
na: zakup sprzętu sportowego, 
organizację wyjazdów na me-
cze sportowe, opiekę medyczną 
podczas zawodów, ochronę im-
prez sportowych - mówi. - Po-
nosimy też duże koszty z tytułu 
opłaty za sędziowanie zawodów. 
Np. opłata za sędziowanie zawo-
dów w IV lidze wynosi ok. 800 zł 
za jeden mecz. Będziemy oczy-
wiście organizować halowe tur-

nieje piłkarskie czy wyjazdy na 
obozy w okresie wakacji. Form 
spożytkowania przyznanych 
przez miasto pieniędzy jest na-
prawdę wiele.

Przed organizacjami stoi ko-
lejne zadanie - pozyskania środ-
ków pozabudżetowych. Wspar-
cie prywatnych sponsorów i 
darczyńców to nie wszystko. 
Jakub Seklecki z UKS „Osiem-
dziesiątka” przyznaje, że dużą 
rolę odgrywa społeczne zaanga-
żowanie oraz praca członków i 
sympatyków stowarzyszeń.

- W tym roku pierwszy raz 
otrzymaliśmy pieniądze z ra-
tusza. Przeznaczymy je m.in. 
na organizację zajęć w socha-
czewskich szkołach - powiedział 
nam. - Za cel postawiliśmy sobie 
to, by każdy uczeń z terenu mia-
sta miał w rękach piłkę do rug-
by. Projekt rusza w najbliższych 
dniach. Wiadomo, że nie każ-
dy zwiąże swoją przyszłość z 
tą dyscypliną. Będzie miał jed-
nak możliwość spróbowania i 
sprawdzenia swoich sił w rugby. 

Agnieszka Poryszewska

Lista organizacji pozarządowych, 
które otrzymają wsparcie:
Rugby Club Orkan Sochaczew otrzymał dotację  
w łącznej kwocie 140.000,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy „Ogrodnik” otrzymał 
dotację w łącznej kwocie 13.750 zł
Uczniowski Klub Sportowy „Siódemka” otrzymał 
dotację w łącznej kwocie 24.875,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy „Orkan-Judo” 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 48.750,00 zł
Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego otrzymał 
dotację w łącznej kwocie 49.750,00 zł
Klub Sportowy „Bzura Chodaków” otrzymał 
dotację w łącznej kwocie 85.000,00 zł
Klub Piłkarski „Orkan Sochaczew” otrzymał 
dotację w łącznej kwocie 51.500,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy „Unia Boryszew” 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 48.500,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy „Osiemdziesiątka” 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 20.500,00 zł
Sochaczewski Klub Motorowy „SZARAK” 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 10.000,00 zł
Parafialny Zespół Charytatywny „CARITAS” 
P.M.B.N.P. otrzymał dotację w łącznej kwocie 
31.300,00 zł
Parafialny Zespół Charytatywny CARITAS 
Parafii św. Wawrzyńca otrzymał dotację w łącznej 
kwocie 29.500,00 zł
Towarzystwo Przyjaciół Dzieci oddział w Sochacze-

wie otrzymało dotację w łącznej kwocie 80.300,00 zł
Polskie Towarzystwo Zapobiegania Narkomanii 
Oddział Terenowy w Sochaczewie - otrzymało 
dotację w łącznej kwocie 13.000,00 zł
Uniwersytet Trzeciego Wieku w Sochaczewie 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 15.500,00 zł
Stowarzyszenie Pomocy Osobom Potrzebu-
jącym „Przystań” otrzymało dotację w łącznej 
kwocie 22.500,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy Taekwon-Do i Goju-Ryu 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 3.750,00 zł
Polski Związek Niewidomych okręg Mazowiecki 
Koło Terenowe Sochaczew otrzymał dotację w 
łącznej kwocie 1.900,00 zł
Klub Maratończyka „AKTYWNI” otrzymał dotację 
w łącznej kwocie 13.025,00 zł
Stowarzyszenie na Rzecz Sportu i Rekreacji 
„Razem i Sprawnie” otrzymało dotację w łącznej 
kwocie 1.500,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy „Dragon Fight Club” 
otrzymał dotację w łącznej kwocie 16.500,00 zł
Stowarzyszenie Sportowo Rehabilitacyjne Osób 
Niepełnosprawnych „Jutrzenka” otrzymało 
dotację w łącznej kwocie 4.000,00 zł
Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Nad 
Bzura” otrzymało dotację w łącznej kwocie 1.000,00 zł
Stowarzyszenie Muzyczne Sochaczewska 
Orkiestra Dęta otrzymało dotację w łącznej kwocie 
1.000,00 zł
Towarzystwo Śpiewacze Ziemi Sochaczewskiej 
otrzymało dotację w łącznej kwocie 4.500,00 zł
ZHP otrzymał dotację w łącznej kwocie 24.000,00 zł
Krajowe Stowarzyszenie Pomocy Osobom 
Potrzebującym „Z Sercem Do Wszystkich” 
otrzymało dotację w łącznej kwocie 9.200,00 zł
Fundacja Polonia Militaris otrzymała dotację w 
łącznej kwocie 2.000,00 zł
Towarzystwo Miłośników Malarstwa Ślewińskiego 
otrzymało dotację w łącznej kwocie 500,00 zł
Stowarzyszenie na Rzecz Historycznej Odbudowy 
Zamku w Sochaczewie otrzymało dotację w łącznej 
kwocie 3.500,00 zł
Uczniowski Klub Sportowy „dwójka” otrzymał 
dotację w łącznej kwocie 19.250,00 zł
Sochaczewskie Wodne Ochotnicze Pogotowie 
Ratunkowe otrzymało dotację w łącznej kwocie 
5.500,00 zł
Stowarzyszenie Rodziców Na Rzecz Pływania 
„ORKA” otrzymało dotację w łącznej kwocie 
10.000,00 zł

Wielka kasa 
dla organizacji

 ■ W tym roku burmistrz Piotr Osiecki podpisze dokładnie 84 umowy na dotacje z budżetu 
miasta. Trafią one do 33 stowarzyszeń działających na terenie Sochaczewa. 

W imieniu UKS ,,Siódemka" umowę podpisali Janusz Piechna i Marcin Niemiec
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BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gruntowych na podstawie Uchwały 
Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXV/239/12 z dnia 25.09.2012r. 

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr

Powierzchnia 
w ha

Położenie 
nieruchomości przy ul.

Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie  miejscowym Postąpienie 
na przetargu

Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 202/1 PL1O/00024502/7 0,1279 Lazurowa Działka zabudowana,budynkiem usługowym dzierżawcy, 
ogrodzona, częściowo zadrzewiona

- brak planu,- w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego: teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej

2  000zł 10 000zł 134 100zł

I przetarg ustny ograniczony na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej na podstawie Uchwały Rady 
Miejskiej w Sochaczewie Nr XXV/241/12 z dnia 25.09.2012r. 

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr

Powierzch-
nia w ha

Położenie  
nieruchomości przy ul.

Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie 
na przetargu

Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 987 PL1O/00002981/8 0,0099 Batorego Działka niezabudowana, nie posiada dostępu do drogi 
publicznej

Brak planu. W studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego - strefa wielofunkcyjnej zabudowy usługowej

500zł 2 000zł 33 300zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 16.05.2013 r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 13.05.2013 r. na konto sum depozytowych   
Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego.   
Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16,  
IV piętro, pokój 519, tel. (46) 862 - 22 - 35 wew. 331. 
Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

ZS-443

REKLAMA

W wakacje przeprowa-
dzone będą też prace zwią-
zane z kompleksową wy-
mianą sieci centralnego 
ogrzewania w Zespole Szkół 
w Chodakowie, (mieści się 
tam Przedszkole nr 6 i od-
działy SP nr 7) oraz w li-
czących sobie już pół wieku 
dwóch tzw. starych skrzy-
dłach „czwórki”. 

Na pierwszy ogień 
idzie Zespół Szkół

Za kilka dni ratusz ogło-
si przetarg, który wska-
że wykonawcę prac polega-
jących na zdemontowaniu 
starej sieci i zastąpieniu jej 
izolowanymi, stalowymi 
rurami o długości ok. 1350 
mb oraz montażu 120 no-
woczesnych grzejników z 
zaworami termostatyczny-
mi.

- Już w ubiegłym roku, 
gdy zdobyliśmy 1.365.000 zł 
dotacji na te prace, zapowia-
daliśmy, że mają być prze-
prowadzone w wakacje, gdy 
dzieci nie ma w budynku. 
Starą sieć można demon-
tować, a nową układać nie 
oglądając się na plan lekcji 
najmłodszych klas, na pory 
posiłków przedszkolaków i 
bez przeszkód, na kilka ty-
godni, zmienić cały obiekt 
w plac budowy. To też tań-
sze rozwiązanie, bo ekipy 
mogą szybciej zakończyć 

roboty - wyjaśnia z-ca bur-
mistrza Marek Fergiński.

W Chodakowie 
drugi etap prac

W chodakowskim przed- 
szkolu to już drugi etap ro-
bót rozpoczętych jesienią 
2012 roku, gdy zakład re-
montowy ELLA, na zlecenie 
miasta, wykonał termomo-
dernizację gmachu - ocie-
plił ściany, dach, wymienił 
ponad 100 okien i 7 sztuk 
drzwi. Zarówno ubiegło-
roczne, jaki i planowane na 
ten rok prace finansowane 
są z dotacji, jaką ratusz po-
zyskał z NFOŚiGW na reali-
zację - składającego się aż z 
pięciu komponentów - pro-
jektu „Oszczędność energii 
w budynkach użyteczności 
publicznej Miasta Socha-
czew”. 

- Pierwszy z nich to wy-
miana kilkuset tradycyj-
nych żarówek i świetlówek 
na proekologiczne w bu-
dynkach Miejskich Przed-
szkoli nr 1, 3 i 4  oraz w 
Gimnazjum nr 1. Drugim 
jest wymiana centralnego 
ogrzewania w Szkole Pod-
stawowej nr 4, trzecim wy-
miana palników w kotłowni 
ogrzewającej halę sporto-
wą przy ul. Kusocińskie-
go. Czwarty element to ter-
momodernizacja Zespołu 
Szkół w Chodakowie po-

dzielona na etap I, czy-
li ocieplenie ścian i dachu, 
wykonany za 569.000 zł, 
oraz etap II, czyli wymia-
na centralnego ogrzewania 
- wylicza Urszula Cielniak, 
naczelnik Wydziału Inwe-
stycji i Modernizacji UM.

Rewolucja także w 
starej „czwórce”

W drugim etapie ratusz 
ogłosi przetarg na kom-
pleksową wymianę instala-
cji centralnego ogrzewania 
w dwóch skrzydłach Szko-
ły Podstawowej nr 4 od-
danych do użytku w 1964 
roku. Tam też zamonto-
wane będą izolowane rury 
energooszczędne, spełnia-
jące współczesne standardy 

techniczne i normy ekolo-
giczne, a sieć wyposażona 
zostanie w grzejniki stalo-
we z zaworami termosta-
tycznymi. W obecnej in-
stalacji jest 186 grzejników 
i ok. 2500 metrów bieżą-
cych rur. 

- Zleciliśmy przygoto-
wanie kompletu dokumen-
tów, to jest projektu bu-
dowlanego, przedmiaru 
robót i kosztorysów. Wkrót-
ce powinniśmy mieć tę do-
kumentację, a wtedy ruszą 
przygotowania do ogłosze-
nia przetargu na wykonaw-
stwo. Nie musimy się spie-
szyć, bo do wakacji zostały 
niemal 3 miesiące - mówi 
z-ca burmistrza Marek Fer-
giński. (dw)

* 2 kwietnia rozpoczęła się 
„rejestracja i weryfikacja 
zgłoszeń”, czyli system re-

krutacyjny dla rodziców 
dzieci urodzonych w 2006 
i 2007 roku. Czas na zasta-

nowienie się nad wyborem 
szkoły i klasy mają rodzi-
ce do 19 kwietnia, do godz. 
16.00. 

Jak rejestrujemy dziec-
ko w systemie na stronie 
www.sochaczew.podstawo-
we.vnabor.pl, pytamy Beatę 
Okraska-Ćwiek, naczelnika 
wydziału edukacji UM.

- Zaczynamy od wpro-
wadzenia numeru PESEL 
dziecka. Jeśli rodzic wybie-
ra szkołę obwodową, to wy-
starczy potwierdzić eduka-
cję dziecka w tej szkole, a 
następnie wydrukować po-
twierdzenie i podpisane za-
nieść do szkoły. W przy-
padku wyboru innej szkoły 
niż obwodowa, dziecko bie-
rze udział w rekrutacji ogól-
nej. Rodzic wybiera szkołę 
(może wybrać szkołę pierw-
szego, drugiego itd. wybo-
ru), wypełnia kartę zgłosze-
nia i podpisaną zanosi do 
szkoły pierwszego wybo-
ru. Tu naliczane są punkty, 
zgodnie z kryteriami, które 
będą decydowały o przyjęciu 
dziecka do szkoły - wyjaśnia 
Beata Okraska-Ćwiek. 

Ratusz gwarantuje miej-
sca dla dzieci zamieszkałych 
w obwodach szkół, dzieci 
spoza obwodów będą przyj-
mowane w przypadku wol-
nych miejsc. Klasę można 
wybrać tylko w przypad-

ku Szkoły Podstawowej nr 
4 (chodzi o oddział integra-
cyjny) i w przypadku Szko-
ły Podstawowej nr 7 (klasa 
językowa). W pozostałych 
szkołach przy rekrutacji nie 
ma podziału na klasy. Jeżeli 
dziecko nie zostało przyjęte 
w rekrutacji ogólnej do wy-
branej szkoły, a jest miesz-
kańcem Sochaczewa, to 
system automatycznie przy-
pisze go do szkoły obwodo-
wej.

W zakładce „Do pobra-
nia” znajduje się szczegóło-
wa instrukcja postępowa-
nia. W razie wątpliwości i 
pytań pomocą służą szko-
ły i wydział edukacji. Listy 
uczniów przyjętych do klas 
I będą udostępnione rodzi-
com 23 kwietnia od godz. 
15:00.

W tym roku miasto zre-
zygnowało z elektronicznej 
rekrutacji do klas I gimna-
zjum. Pytamy, dlaczego.

- Jesteśmy wymagają-
cym klientem. Zgłosili-
śmy swoje uwagi dotyczące 
funkcjonowania Programu 
Nabór Gimnazja, ponieważ 
firma nie zdążyła poprawić 
programu zgodnie z naszy-
mi oczekiwaniami, zrezy-
gnowaliśmy z niego. To nie 
znaczy, że nie wrócimy do 
elektronicznej rekrutacji za 
rok - mówi Beata Okraska- 
Ćwiek.

Termin składania podań 
o przyjęcie do I klasy gim-
nazjum, zgodnie z Zarzą-
dzeniem nr 8 Mazowieckie-
go Kuratora Oświaty, mija 
25 kwietnia 2013. (edu)

Ruszyła rekrutacjaOświata w remoncie
 ■ Nie tylko nowa sala gimnastyczna przy Szkole Podstawowej nr 4 poprawi znacznie warunki 

nauki w sochaczewskich placówkach oświatowych. Prace inwestycyjne obejmą także inne 
obiekty edukacyjne.

Ocieplenie ścian to jeden z elementów inwestycji w Chodakowie



9 kwietnia 2013

nr 14 (1127)ziemiasochaczewska@gmail.comZIEMIA SOCHACZEWSKA 5ZA BARIERĄ PRAWA

Nie wszyscy kierowcy w 
okresie świąt wielkanocnych 
zachowali trzeźwość. Socha-
czewska drogówka w czasie 
kontroli przeprowadzonych 
od 29 marca do 1 kwietnia za-
trzymała 5 nietrzeźwych kie-
rujących pojazdami.

29 marca po drogach Te-
resina poruszał się fiatem cc 
mężczyzna, który miał w wy-
dychanym powietrzu 1,37 mg 
alkoholu. Tego samego dnia 
zatrzymany w Bolimowie kie-
rowca nissana miał w orga-
nizmie 0,3 promila alkoholu. 
Natomiast 30 marca podróżu-
jący „ za kółkiem” fiatem palio 
w Iłowie „uzyskał wynik” 0,33 
promila. Zatrzymany 1 kwiet-
nia w Janowie kierowca samo-
chodu marki Opel miał w wy-
dychanym powietrzu 0,51 mg 
alkoholu. Zaś niechlubny re-
kordzista, poruszający się w 
Czerwonce Parcel seatem cor-

doba, miał blisko 3 promile al-
koholu w organizmie. 

Poza tym na terenie po-
wiatu sochaczewskiego doszło 
do 4 kolizji i jednego wypadku 
drogowego, w którym ranna 
została jedna osoba. 31 marca 
63-letni nietrzeźwy mieszka-
niec Kromnowa, gmina Bro-
chów, wszedł prosto pod koła 
jadącego samochodu. Na 
szczęście skończyło się na nie-
wielkich obrażeniach, po opa-
trzeniu których mężczyznę 
wypuszczono do domu.

Przerażające jest to, że kie-
rowcy ci w większości nie je-
chali sami, tylko wieźli pasaże-
rów, a oni zdawali sobie sprawę 
z tego, że kierujący pojazdem 
jest po spożyciu alkoholu. Nie 
zrobili jednak nic, aby zapo-
biec wyprawie. Być może za-
trzymanie zwolenników jazdy 
na dwóch gazach zapobiegło 
tragediom na drogach. (jw)

Pijana matka „opiekowa-
ła” się dwójką dzieci w wieku 
2 i 5 lat. Kobieta miała ponad 
3,5 promila alkoholu w orga-
nizmie. 

Oficer dyżurny socha-
czewskiej komendy został po-
informowany, że nietrzeźwa 
kobieta sprawuje opiekę nad 
swoimi małoletnimi dziećmi. 
Na miejsce natychmiast przy-
byli funkcjonariusze referatu 
patrolowo - interwencyjnego, 
którzy potwierdzili zgłosze-
nie. 23-letnia mieszkanka So-

chaczewa miała ponad 3,5 
promila alkoholu w organi-
zmie i  w tym samym cza-
sie zajmowała się swoją 5-let-
nią córką i 2-letnim synkiem. 
Ponieważ nie mogła w takim 
stanie właściwie opiekować 
się dziećmi, małe rodzeństwo 
przekazano jej siostrze. Ma-
teriały w tej sprawie trafiły do 
Zespołu ds. Nieletnich, który 
sporządził wniosek opiekuń-
czo - wychowawczy i wraz 
z materiałami przekazał do 
sądu rodzinnego.

Całodobowy sklep ma 
być uruchomiony w pawi-
lonach przy al. 600-lecia 44. 
Należeć ma on do jednej z 
popularnych sieci sprzeda-
ży alkoholi. Protest w tej 
sprawie, wystosowany w 
imieniu ponad 900 miesz-
kańców spółdzielni, trafił 
już do Urzędu Miejskiego. 
Czytamy w nim:

„Sprzedaż napojów al-
koholowych będzie się od-
bywać w pomieszczeniu zlo-
kalizowanym w odległości 
15 m od budynków miesz-
kalnych. (...) w pawilonach 
prowadzona miała być dzia-
łalność nieuciążliwa dla 
mieszkańców. (...) Nadmie-
nia się, że w odległości 100 m 
od zasobów spółdzielczych 
są już dwa podobne punkty, 
tj. pawilon przy al. 600-le-
cia 46 i market „Biedronka” 
(..) Już teraz cisza nocna jest 
zakłócana przez głośne roz-
mowy, krzyki, picie alkoho-
lu w pobliżu budynków i na 
placach zabaw dla dzieci. O 
sytuacji tej informowaliśmy 
już w lipcu 2010 r.”

Zdaniem władz spół-
dzielni dalsze zwiększanie 
liczby punktów sprzedają-
cych alkohol nie znajduje 
uzasadnienia i w żaden spo-
sób nie stanowi odpowiedzi 
na zapotrzebowanie miesz-
kańców okolicznych osiedli. 
Tym bardziej, że na skrzy-
żowaniu al. 600-lecia z ul. 
Pokoju znajduje się następ-

ny sklep. Kolejne punkty to 
stacja benzynowa Statoil  i 
Kaufland. 

- Ludzie naprawdę mają 
możliwość nabycia alkoho-
lu bez większych przeszkód. 
Kolejny sklep jest zbędny - 
powiedział nam Stanisław 
Jaczyński z SM „Victoria”.  
- Z perspektywy mieszka-
jących tu osób wyjątkowo 
niekorzystne jest to, że wej-
ście do pomieszczeń będzie 
się znajdować od ul. Kon-
stytucji 3 Maja, a więc od 
strony bloków mieszkal-
nych. Klienci i kolejne sa-
mochody przejeżdżające 
o każdej porze dnia i nocy 
stanowią dla nas wyjątkowo 
nieciekawą perspektywę. 

Jak ustaliliśmy w ratu-
szu, przepisy regulujące spra-
wy wydawania zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu są nieko-
rzystne dla protestujących.

- Ustawa wymienia 
przypadki, w których ze-
zwolenie nie może być wy-
dane. Dotyczy to np. sytu-
acji, gdy sklep mieścić ma 
się w zbyt małej odległości 
od szkoły. Niestety, usta-
wodawca nie wspomina o 
przypadku odmowy z po-
wodu zbyt wielu sąsiadują-
cych ze sobą sklepów - po-
wiedział nam Wojciech 
Słomka z Miejskiej Komi-
sji Rozwiązywania Proble-
mów Alkoholowych. - Jest 
to związane z zachowaniem 

zasady swobody działalno-
ści gospodarczej. W sprawie 
punktu z al. 600-lecia 44 nie 
zapadła jeszcze decyzja. Na-
tomiast trzeba jednoznacz-
nie podkreślić, że, jeżeli nie 
wystąpią żadne ustawowe 
przesłanki, a tak jest naj-
prawdopodobniej w tej sy-
tuacji, przedsiębiorca musi 
otrzymać zezwolenie. 

Wszystko wskazuje na 
to, że jeżeli taka będzie wola 
właściciela pawilonu, sklep 
zostanie otwarty. To, czy 
utrzyma się na rynku, zwe-
ryfikuje już rzeczywistość. 
Przy tylu podobnych punk-
tach w pobliżu, będzie mieć 
solidną konkurencję. 

Agnieszka Poryszewska 

26 marca mężczyzna 
wsiadł do autobusu komuni-
kacji miejskiej. Skasował bi-
let, a portfel schował do kie-
szeni. Przy stacji PKP wysiadł 
i zauważył, że nie ma przy so-
bie portfela z pieniędzmi i do-
kumentami. Fakt ten zgłosił 
policjantom z sochaczewskiej 
komendy. 

W wyniku podjętych 
przez funkcjonariuszy czyn-
ności ustalono, że mężczy-
zna siedząc w autobusie nie 

zauważył, że z kieszeni wy-
sunął się portfel. Inny pasa-
żer, który obserwował całą 
sytuację, przesiadł się na 
miejsce mężczyzny i zabrał 
cudzą własność. Policjanci 
z sochaczewskiej komendy 
bardzo szybko ustalili dane 
tego mężczyzny. Podczas 
przeszukania w jego domu 
znaleziono portfel wraz z 
dokumentami. Teraz miesz-
kaniec gminy Sochaczew 
usłyszy zarzut kradzieży.

Od kilku miesięcy na 
obrzeżach miasta miały miej-
sce włamania i kradzieże w 
budynkach jednorodzinnych. 
Policjanci zatrzymali ich 
sprawcę.

Nie wszyscy poszkodowa-
ni zgłaszali swoje straty na po-
licję, mimo że z obrabowanych 
budynków ginęło złoto, biżu-
teria, pieniądze, aparaty foto-
graficzne. 

Po kilku zgłoszeniach od 
poszkodowanych policjanci 
rozpoczęli działania operacyj-
ne. Ich praca dochodzeniowa 

przyniosła skutek. W swoim 
mieszkaniu został zatrzyma-
ny 24-letni sochaczewianin. W 
czasie prowadzonych przesłu-
chań i w świetle przedstawio-
nych dowodów przyznał się 
do włamań i kradzieży. Należy 
zaznaczyć, że był on już znany 
policjantom z łamania prawa. 
Grozi mu do 10 lat więzienia. 

Sprawa, gdzie upłynniał 
swoje łupy z włamań, bądź 
komu je sprzedawał prawdo-
podobnie będzie objęta osob-
nym dochodzeniem. (jw)

* W sierpniu ubiegłego 
roku Sąd Rejonowy w So-

chaczewie wydał list goń-

czy za 22-letnim mieszkań-

cem naszego miasta, który 
skazany został na odby-

cie kary pół roku pozba-

wienia wolności za pobicie, 
lecz nie zgłosił się i ukrywał 
przed policją.

Poszukiwany robił to na 
tyle skutecznie, że przez ponad 
siedem miesięcy nie można 
było ustalić miejsca jego poby-
tu. Monitorowanie jego miesz-
kania w bloku przy ul. Kocha-
nowskiego też nie przynosiło 
efektów. Dopiero w marcu tego 
roku funkcjonariuszom pro-
wadzącym poszukiwania 

udało się ustalić, że w dniu 30 
marca będzie on przebywał w 
swoim mieszkaniu.

Gdy zjawiła się poli-
cja, drzwi były zamknięte. 
Wezwano więc strażaków, 
którzy pomogli otworzyć 
zamki. Poszukiwany męż-
czyzna, zdesperowany, po-
stanowił uciekać. Jednak, 
jako że było to trzecie pię-
tro, skok przez okno nie 
wchodził w grę. Ścigany za-
czął więc wdrapywać się po 
balkonach do mieszkania 
piętro wyżej.

Jakie było zdziwienie go-
spodarzy, gdy zobaczyli, że z 
balkonu wchodzi do nich są-
siad z dołu, tego możemy się 
tylko domyślać. Natomiast 

policja, po wejściu do miesz-
kania na trzecim piętrze, 
prędko zorientowała się, że 
jest ono puste, lecz funkcjo-
nariusze domyślili się, iż po-
szukiwany uciekł przez bal-

kon, bowiem jego drzwi nie 
były zamknięte.

Szybko też ustalono, do 
którego mieszkania mógł się 
schronić. Na tyle prędko, że 
22-latek nie zdążył go opu-
ścić, zanim do drzwi zapukali 
mundurowi. Mieszkający tam 
ludzie musieli być zszokowani 
szybko rozwijającymi się zda-
rzeniami. Natomiast policjan-
ci przeszukując mieszkanie 
znaleźli w końcu po wielu mie-
siącach poszukiwanego listem 
gończym młodzieńca, ukryte-
go w zamkniętej wersalce.

Został on zatrzymany, 
przewieziony do sochaczew-
skiej komendy, zaś święta wiel-
kanocne spędził już w celi. 
(bus) 

Zdecydowane 
,,nie

,,
 sklepowi 

monopolowemu
 ■ Przy al. 600-lecia powstać ma kolejny punkt sprzedaży alkoholu. Jego lokalizacji 

sprzeciwiają się mieszkańcy i władze Spółdzielni Mieszkaniowej „Victoria”. 

Na pawilonie, gdzie mieścić ma się sklep, wisi już szyld

Poszukiwany listem gończym złapany w wersalce

Nietrzeźwi w święta

Dzieci bez opieki

Ujęto włamywacza

Kieszonkowiec  
w autobusie
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Od 1 kwietnia dotych-
czasowy Dom Dziecka nosi 
nazwę Placówka Opiekuń-
czo - Wychowawcza w Gi-
życach. Jest to związane 
ze zmianą przepisów, któ-
re zlikwidowały stosowa-
nie na terenie kraju nazwy 
„dom dziecka”. 

Teraz, oprócz  Placów-
ki Opiekuńczo - Wycho-
wawczej, działać będzie tam 
także jej filia „Mały Do-
mek”. Przebywać będzie w 
niej młodzież usamodziel-
niająca się przed rozpoczę-
ciem życia „na własną rękę”.

- Obecnie w Giżycach 
przebywa 45 dzieci - mówiła 
dyrektor Powiatowego Cen-
trum Pomocy Rodzinie Bar-
bara Bogiel. - Zgodnie z pra-
wem liczba podopiecznych 
nie może przekraczać 30. Stąd 
też podział na placówkę i filię. 

Zmiana wywołała nie-
pokój wśród kadry. Wy-
chowawcy obawiają się o 
swoje miejsca pracy. 

Głos w ich imieniu za-
brała podczas ostatniej se-

sji rady powiatu  Wanda 
Dragan. Pytała, czy wyna-
grodzenia kadry nie ulegną 
zmianie. 

O pozostawienie pen-
sji wychowawców na tym 
samym poziomie apelowa-
ła również wiceprzewod-
nicząca Jolanta Popiołek. 
Z kolei radna Anna Ulic-
ka pytała, czy zmiana wią-
że się z koniecznością two-
rzenia nowych etatów. 

 - Nie ma takiej potrze-
by. Ilość wychowawców nie 
ulegnie zmianie - powie-
działa Barbara Bogiel. - Do 
tej pory ich wynagrodzenia 
regulowała Karta nauczy-
ciela. Na mocy nowych re-
gulacji prawnych od 2014 r. 
staną się pracownikami sa-
morządowymi. 

 - Zdajemy sobie sprawę 
z konieczności tych zmian. 
Kadra straci przywileje 
gwarantowane Kartą na-
uczyciela. Chociażby z tego 
względu, zwracam się  o nie 
obniżanie ich pensji - do-
dała Jolanta Popiołek. (ap)

POWIAT I GMINY6
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MŁODZIESZYN POWIAT

* Zbliża się XXVIII Między-

narodowy Katolicki Festi-
wal Filmów i Multimediów. 
W tym roku rozpocznie się 
on 11 kwietnia o godzinie 
12.00 podczas otwarcia XIX 
Targów Wydawców Kato-

lickich na Zamku Królew-

skim w Warszawie, gdzie 
autorzy prac będą promo-

wać swoje dzieła. 

W dniach 11-14 kwiet-
nia w sali kinowej Zamku 
będzie możliwość obejrze-
nia pierwszych projekcji. 
Ponadto zostaną ogłoszo-
ne nagrody im. Juliana Ku-
lentego „Media w służbie 
Ewangelii” Katolickiego 
Stowarzyszenia Filmowego. 

Oficjalne zakończenie 
zaplanowano na 11 maja w 

Niepokalanowie, gdzie w 
sali św. Bonawentury odbę-
dzie się uroczysta gala roz-
dania nagród i prezentacja 
nagrodzonych filmów.

Po zakończeniu pokazu 
będzie można spotkać się z 

twórcami dzieł konkurso-
wych. 

Hasłem patronującym 
tegorocznemu festiwalowi 
są słowa Orędzia Benedykta 
XVI na 46. Światowy Dzień 
Śródków Masowego Przeka-

zu: „Milczenie i słowo dro-
gą ewangelizacji”. Organiza-
torami festiwalu są: Klasztor 
Niepokalanów oo. francisz-
kanów i Katolickie Stowarzy-
szenie Filmowe im. św. Mak-
symiliana Marii Kolbego. 
Honorowy Patronat nad wy-
darzeniem sprawuje Metro-
polita Warszawski ks. Kardy-
nał Kazimierz Nycz. Patronat 
medialny objęło Wydawnic-
two Ojców Franciszkanów 
w Niepokalanowie i Radio 
Niepokalanów. Do przedsię-
wzięcia przyłączyła się tak-
że Fundacja Dobre Media 
„Przesłanie”. Współorgani-
zatorem międzynarodowe-
go festiwalu jest Starostwo 
Powiatowe w  Sochaczewie i 
gmina Teresin.

Anna Szczęsna

Zachęcamy do głoso-
wania na uczniów Szkoły 
Podstawowej w Giżycach. 
Głosy oddawać można na 
stronie internetowej www.
skowsgb.pl.

Po zalogowaniu się na 
stronie, należy wejść w za-
kładkę SKOszulka. Głosy 
oddawać należy na projekt 
uczniów giżyckiej pod-
stawówki figurujący pod 
wspólnym hasłem: Ada, 

Beata, Dorota, Kasia, Na-
tan. 

Codziennie oddawać 
można 1 głos z komputera 
o danym numerze IP. Gło-
sowanie trwa do 14 kwiet-
nia. Jeżeli uczniom z Giżyc 
uda się wygrać, ich pomysł 
zostanie zrealizowany, a 
koszulki opatrzone zwycię-
skim projektem trafią do 
wszystkich członków SKO 
w szkole. (ap)

W Zespole Szkół w Wy-
czółkach trwa otwarty kon-
flikt w łonie Rady Peda-
gogicznej. Zwolennicy i 
przeciwnicy dyrektora toczą 
spór na pisma.

Część niezadowolonych 
nauczycieli wysłała pismo w 
tej sprawie m. in. do rady po-
wiatu i Mazowieckiego Ku-
ratora Oświaty. Pedagodzy 
zarzucają dyrektorowi Zbi-
gniewowi Pakule niekom-
petencję, samowolę, a wręcz 
działanie na granicy prawa. 
Pod listem podpisały się czte-
ry osoby. 

Co ciekawe, w dniu ostat-
niej sesji powiatowej, 25 mar-
ca, radni otrzymali również 
drugie pismo. Obecnego dy-
rektora popiera w nim aż 17 
nauczycieli. Twierdzą oni, że 

dyrektor Pakuła jest oczer-
niany i pomawiany przez 
niewielką część kadry na-
uczycielskiej. Jak piszą, więk-
szość grona pedagogicznego 
oraz  pracowników admini-
stracji i obsługi ocenia współ-
pracę z władzami szkoły jako 
wzorcową. 

Twierdzą, że jakiekolwiek 
zarzuty nie mają pokrycia z 
rzeczywistości. W stosun-
ku do dyrektora prowadzo-
na jest natomiast zwykła 
nagonka. Jak przyznał Zbi-
gniew Pakuła, jej bezpośred-
nią przyczyną jest zbliżają-
cy się konkurs na stanowisko 
dyrektora Zespołu Szkół. 

Rada powiatu nie zaj-
mowała się sprawą konflik-
tu, przyjęła jedynie do wia-
domości treść obu listów. (ap)

Skąd pomysł? Jak mówi 
wójt gminy Joanna Szymań-
ska, jest już w Młodzieszy-
nie nowe centrum biblio-
teczne, z kafejką internetową 
i przeniesionym ze starego, 
rozebranego teraz budyn-
ku, Gminnym Ośrodkiem 
Kultury, gdzie przychodzą 
głównie dzieci i młodzież. 
Więc teraz czas zrobić coś 
również dla starszych. Aby 
ludzie mieli miejsce do cie-
kawego i aktywnego spędza-
nia wolnego czasu, o co na 
wsiach nie jest łatwo. Nie bę-
dzie to zatem ośrodek mło-
dzieżowy, chociaż  młodzież 
też oczywiście będzie mogła 
z niego korzystać.

 - Jak już wspomnia-
łam, będzie on nastawiony 
na aktywne spędzanie czasu 
- mówi wójt Szymańska. - Bi-
lard, stół do ping-ponga, mini 
siłownia, w lato grille na świe-
żym powietrzu, to tylko frag-
ment naszej oferty. Ludzie 
muszą mieć gdzie odpocząć. 
Mam nadzieję, że przychodzić 
tu będą całymi rodzinami, by 
się spotkać, porozmawiać, za-
bawić - taka gminna integra-
cja mieszkańców.

Zakres budowlany prze-
widuje remont remizy, cał-
kowitą zmianę elewacji i do-
budowanie do garaży części 
przeznaczonej dla straża-
ków, z całkiem oddzielnym 
wejściem, bo część nadal 
zajmowała będzie straż, a 
drugą - centrum rekreacji. 
Znajdą się w niej łazienki 
z natryskami, by strażacy 
mogli po akcji się umyć oraz 

szatnia i pokój rekreacyjny. 
Z kolei w Centrum Rekre-
acji i Rozrywki przewiduje 
się salę konferencyjną z za-
pleczem kuchennym, nowe 
łazienki i inne pomieszcze-
nia potrzebne do prowadze-
nia takiej działalności.

- W związku z tą inwe-
stycją - kontynuuje Joan-
na Szymańska - szykujemy 
się na nowe rozdanie środ-
ków unijnych, bo nie będzie 
ona tania. Wstępny koszto-
rys zakłada nieco ponad 2 
mln zł. Wiemy jednak z do-

świadczenia, że po przetar-
gach na wykonanie suma 
na ogół się zmniejsza. A je-
śli udałoby się zdobyć wcze-
śniej na ten cel inne środki, 
to ruszamy od razu, bo je-
steśmy już w zasadzie przy-
gotowani.

Zakres robót przewi-
duje więc dobudowę części 
budynku, ale także całko-
witą wymianę dachu, który 
jest już w bardzo złym sta-
nie. Nastąpi także wymiana 
drzwi i okien, docieplenie 
ścian a także pojawi się zu-

pełnie nowa elewacja. Ta, ze 
względu na bliskość kościo-
ła, będzie z nim w pewnym 
sensie korespondowała.

 - Projekt jest na wskroś 
nowoczesny, bo uważamy, 
że nie można powielać cią-
gle wzorów architektonicz-
nych sprzed lat - mówi wójt 
Szymańska. - Dwory i inne 
dawne obiekty miały swój 
czas. Teraz chcemy, aby dla 
potomnych zostało coś po 
nas, po współczesnych pro-
jektantach i inwestorach.

Małgorzata Pałuba

XXVIII Festiwal Filmowy Niepokalanów 2013

Remiza z liftingiem
 ■ W Młodzieszynie, na bazie starego budynku remizy strażackiej z lat 60., powstanie 

Centrum Rekreacji i Rozrywki.

Nowe centrum zapowiada się na bardzo atrakcyjne miejsce

Giżyce  
bez Domu Dziecka

Głosuj na SKO  
w Giżycach

Konflikt  
w ZS w Wyczółkach
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Wpadli, jak jakieś szatany po swoje du-
szyczki i zaraz go zamknęli. Od razu zaczęli też 
zdzierać asfalt i wywozić go na zwałkę na dół 
za przystankiem PKS. Trwało to dwa dni. W 
przedświąteczny czwartek i piątek. Spieszyli się. 
Dlaczego? Żeby pokazać ludziom jak pracują i 
żeby nie było pretensji, 
że przed świętami? Żeby 
im ktoś tej roboty nie za-
brał? 

Chodzi oczywi-
ście o wiadukt kolejowy 
przy ul. Żyrardowskiej. 
Mieszkańcy pytają, czy 
nie można było remontu 
rozpocząć po świętach? I 
tak za chwilę trzy dni były bezproduktywne, a 
ludziom łatwiej byłoby dojechać do rodziny na 
święta. Czy był jakiś prikaz urzędniczy, że trze-
ba było prace rozpocząć na przełomie marca i 
kwietnia? 

Ano był, bo wiadukt się sypie i gdyby nie roz-
poczęto prac, pewnie zamknąłby go nadzór bu-
dowlany. Poza tym Mazowiecki Zarząd Dróg, 
który jest administratorem obiektu, długo kon-
sultował zmianę organizacji ruchu i wypadło, że 
musi wejść na plac budowy pod koniec marca, 
bo inaczej pozwolenie się zdezaktualizuje.

Nie zmienia to faktu, że rozpoczęcie remon-
tu zaskoczyło mieszkańców. Dopiero w Wielki 
Piątek montowano zastępcze przystanki ZKM 
na objazdowej ul. Olimpijskiej. Co prawda były 
na ul. Piłsudskiego zaznaczone objazdy, a na ul. 
Licealnej i Towarowej zaklejone czarną taśmą 

niektóre miejscowości na 
drogowskazach, ale przy 
samym  wiadukcie nie 
zadbano o odpowiednie 
oznakowanie. Większość 
kierowców jeździ na pa-
mięć, nie patrząc na dro-
gowskazy, więc przy-
jezdni błąkali się, pytali, 
starając się jakoś wyje-

chać z miasta w stronę Żyrardowa. 
I nie ma się co dziwić, bo to jedna z najważ-

niejszych dróg w mieście, łącząca nas z Żyrardo-
wem, Grójcem. Kłopot mają także mieszkańcy 
części miasta za wiaduktem oraz ci, którzy pra-
cują np. na kolei.

Po świętach na wiadukcie już nie było takiej 
roboty jak wcześniej, bo wszystko zasypał śnieg. 
Czekamy aż przestanie padać i mamy nadzieję, 
że jak ostro zaczęli, to i szybko skończą, bo wia-
dukt jest bardzo potrzebny.

FAN 

Jestem z miasta
Ostro zaczęli... po świętach nie mogli?

REKLAMA

Firma Sonoco - Alcore, lider w produkcji tulei i szpul papiero-
wych, będąca częścią globalnego koncernu Sonoco, w związku 
z dalszym rozwojem swoich struktur, prowadzi rekrutację  
na stanowisko:

Customer Service Representative
Miejsce pracy: Feliksów k. Sochaczewa

Wybrana osoba będzie odpowiedzialna za:

Od wybranej osoby oczekujemy:

W zamian oferujemy:

CV wraz z listem motywacyjnym należy przesyłać na adres: ewelina.kosmalska@sonoco.com
Jednocześnie informujemy wszystkich kandydatów, że bez poniższego oświadczenia oferta pracy nie będzie rozpatrywana. 

Zastrzegamy sobie prawo odpowiedzi tylko na wybrane oferty.
„Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu 
rekrutacji zgodnie z Ustawą z dn. 29.08.1997 roku o ochronie danych osobowych (Dz.U. z 2002 r. nr 101, poz.926, ze zm)”

ZS-431

Pełną obsługę sprzedaży wewnętrznej 
(Internal Sales):

* obsługę klienta: telefoniczną  
       oraz dokumentacyjną,

* podawanie klientowi uzgodnionych  
      wewnętrznie kalkulacji,  
       informacji dotyczących produktu, 

* pełną korespondencję z klientem,
* potwierdzanie zamówień dostaw towaru.

Sprawozdawczość wewnętrzną:
* Raporty dotyczące sprzedaży tulei,

Logistykę transportu:
* zlecenia transportowe krajowe, Europa, WNP 

i import,
* renegocjację cen z firmami spedycyjnymi,
* czuwanie nad przebiegiem przewozu 

(terminowość dostaw), 
* informowanie klienta o ewentualnych proble-

mach dostawczych.

Kontrolę należności:
* windykacja należności,
* raportowanie stanu należności

Wystawianie dokumentów sprzedaży 
(faktur krajowych, WDT i exportowych).

* Wykształcenia wyższego kierunkowego,
* Bardzo dobrej znajomości języka rosyjskiego - 

warunek konieczny,
* 1-2 lata doświadczenia w pracy na podobnym 

stanowisku,

* Zaawansowanej znajomości pakietu MS Office,
* Bardzo dobrej organizacji pracy, skrupulatności, 

dokładności, rzetelności,
* Umiejętności pracy w zespole,
* Dobrej znajomości języka angielskiego,

* Pracę w renomowanej firmie i realne perspekty-
wy rozwoju,

* Stabilne zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę,

* Atrakcyjny system wynagradzania,
* Program profesjonalnych szkoleń.

W ubiegłym tygodniu mo-
gliśmy się przekonać, że budo-
wa przebiega zgodnie z har-
monogramem, a nowy obiekt 
będzie jedną z największych i 
najnowocześniejszych placó-
wek tego typu.

Funkcjonalność 
przede wszystkim

Kiedy zjawiamy się bez za-
powiedzi, kierownik budowy 
Stanisław Gibała przeprasza 
za bałagan i wyjaśnia, że za ty-
dzień będzie dużo lepiej. Cho-
dzi o to, że zarówno w środku, 
jak i na zewnątrz trwa właśnie 
tynkowanie ścian. I rzeczy-
wiście, żeby się przedostać do 
środka, a później do poszcze-
gólnych pomieszczeń, przy-
dałyby się odpowiednie buty i 
ubranie ochronne.

Mimo że placówka jest jesz-
cze w stanie surowym, dyrek-
tor Ewa Lembke zna ten obiekt 
z dokładnością do każdego ma-
gazynu, obieralni ziemniaków i 
toalety.

- Budynek został zapro-
jektowany bardzo funkcjonal-
nie - mówi Ewa Lembke. - Tuż 
przy głównym wejściu znajduje 
się wózkownia, a naprzeciwko 
szatnia. Zaraz za nią toaleta dla 
rodziców i winda. Zakładamy, 
że mogą z niej korzystać rów-
nież niepełnosprawni rodzi-
ce, którzy będą chcieli powie-

rzyć nam swoje pociechy. Taki 
układ pomieszczeń jest po to, 
żeby wszystkie czynności od-
bywały się w naturalnej kolej-
ności. To zarówno kadrze, jak 
i rodzicom ułatwi korzystanie 
z obiektu. 

Budynek musi spełniać 
wszystkie wymogi, dlatego za-
planowano w nim szereg po-
mieszczeń, w których będą 
poddawane wstępnej obróbce 
produkty żywnościowe - od-
dzielnie warzywa, drób, ryby, 
jajka. Dopiero po wstępnym 
przygotowaniu trafią windą to-
warową na piętro, gdzie zapro-
jektowano przestronną kuch-
nię. Będzie ona przygotowywać 
posiłki zarówno dla 80 pod-
opiecznych żłobka, jak i dla 100 
przedszkolaków ze znajdujące-
go się po sąsiedzku Przedszko-
la nr 1.

Bez poprawek
Żłobek będzie dysponował 

pomieszczeniem dla pielęgniar-
ki, w którym przewidziano tak-
że swego rodzaju izolatkę. Je-
żeli któreś z dzieci zacznie np. 
gorączkować, od razu trafi do 
oddzielnego pokoju, żeby nie 
zarażać innych. Pani dyrek-
tor, z myślą o dzieciach nie-
pełnosprawnych, zaplanowała 
również salę zajęć korekcyjno-
-kompensacyjnych do ćwiczeń 
z fizjoterapeutą. Jeśli okaże się, 

że nie będzie takich potrzeb, 
będą z niej korzystać inne dzie-
ci. Większość sal składa się bo-
wiem z dwóch pomieszczeń, 
które zostaną połączone roz-
suwanymi drzwiami, tak, aby 
można było w razie potrzeby 
uzyskać większą powierzchnię. 
Z budynku jest oddzielne wyj-
ście na plac zabaw i zewnętrzna 
toaleta dla maluchów przeby-
wających na powietrzu.

W nowym żłobku przewi-
dziano pięć grup. Każda z nich 
otrzyma dużą salę. Dwie sale 
przedzielać będzie wspólna toa-
leta, a ciekawym rozwiązaniem 
jest okno, oddzielające łazienkę 
od sali. Pozwoli ono opiekunce 
zaglądać do toalety  i kontrolo-

wać, czy jakieś dziecko nie po-
trzebuje pomocy.

- Przystępując do projek-
towania jakiegoś obiektu, za-
wsze zapraszamy do konsul-
tacji przyszłego użytkownika 
- mówi wiceburmistrz Marek 
Fergiński. - Tak było również 
tym razem, dlatego pani dyrek-
tor bezpośrednio na etapie pro-
jektowania wnosiła poprawki i 
swoje pomysły. W przypadku 
żłobka były trzy projekty. Cho-
dziło bowiem nie tylko o koszty, 
ale także o funkcjonalność bu-
dynku. Dzięki temu, jak na ra-
zie nie było potrzeby wprowa-
dzania dodatkowych zmian.

Pytamy Stanisława Giba-
łę, na kiedy przewiduje odda-

nie budynku i czy ta długa zima 
nie opóźniła prac. Okazuje się, 
że zanim chwycił mróz, cały 
budynek już stał pod dachem. 
Ekipy mogły więc wykonywać 
prace wewnątrz, ale gdyby było 
cieplej, na pewno roboty posu-
wałyby się jeszcze  szybciej. W 
tej chwili w żłobku pełną parą 
pracują cztery brygady tynkar-
skie i hydraulicy, ale pozostałe 
roboty, a później wyposażenie 
placówki, zajmą jeszcze kilka 
miesięcy.

Żłobek na Sylwestra
- Jeśli nic się nie wydarzy, 

chcielibyśmy oddać budynek 
do końca października - dekla-
ruje Stanisław Gibała i zaraz do-

daje - żłobek ma dokładnie 879 
mkw. powierzchni użytkowej. 
Jest jeszcze co robić.

Działania podejmuje tak-
że ratusz. Właśnie złożył kolej-
ny wniosek do programu „Ma-
luch”.

- Mam nadzieję, że nasz 
wniosek zostanie potraktowa-
ny jako kontynuacja rozpoczę-
tego zadania, na które w ubie-
głym roku otrzymaliśmy 800 
tys. zł - mówi wiceburmistrz 
Fergiński. - Wiem, że aplikacje 
do ministerialnego programu 
złożyło wiele samorządów. Tym 
razem występujemy o kwotę 1,2 
mln zł, bo bardzo dużo będzie 
kosztowało wyposażenie pla-
cówki. Rozstrzygnięcie kon-
kursu ma się odbyć pod koniec 
kwietnia.

Jeśli rzeczywiście wyko-
nawca odda budynek do listo-
pada, pozostanie jeszcze uzy-
skanie niezbędnych decyzji 
i pozwoleń na użytkowanie, 
co zapewne potrwa do koń-
ca roku. Bardzo realne było-
by wtedy otwarcie placówki w 
styczniu 2014 roku. Czeka na to 
wielu rodziców.

- Mam nadzieję, że w przy-
szłym roku spełnimy oczeki-
wania wszystkich rodziców 
zainteresowanych umieszcze-
niem swojej pociechy w żłobku 
- dodaje Ewa Lembke.

Jolanta Sosnowska

Na budowie żłobka
 ■ Otoczenie i wnętrze nowego żłobka nadal przypomina wielki plac budowy, ale już widać, jaki będzie układ pomieszczeń, gdzie dzieci będą 

spędzać czas, a gdzie rodzice zostawią wózki.

Stanisław Gibała, Ewa Lembke i Marek Fergiński sprawdzają zgodność inwestycji z projektem

F
O

T
. 

J
O

L
A

N
T
A

 S
O

S
N

O
W

S
K

A



9 kwietnia 2013

nr 14 (1127) ziemiasochaczewska@gmail.com ZIEMIA SOCHACZEWSKABLISKO NAS8

REKLAMA

I. Termin składania wniosków na ww. działania: od dnia 29 kwietnia 2013 r. do 
dnia 13 maja 2013 r. do godz. 17:00.

II. Miejsce składania wniosków: wnioski wraz z załącznikami należy składać 
bezpośrednio w siedzibie LGD „Ziemia Chełmońskiego” w Żabiej Woli przy ul. 
Warszawskiej 24, w poniedziałek 9:00-17:00 oraz od wtorku do piątku - 8:00-16:00. 
Dodatkowo w biurze Stowarzyszenia w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w 
Teresinie , Al. XX-lecia 1A w dniach 29 kwietnia, 6 maja i 13 maja br. w godz. 8:00 

- 16:00. Złożenie wniosku potwierdza się na jego kopii. Potwierdzenie zawiera datę 
i godzinę złożenia wniosku oraz jest opatrzone pieczęcią LGD i podpisane przez 
osobę przyjmującą wniosek. O terminie złożenia wniosku decyduje data wpływu 
do siedziby LGD „Ziemia Chełmońskiego”. Wniosek powinien być podpisany przez 
osoby uprawnione do reprezentacji podmiotu oraz zawierać adres beneficjenta. Za 
prawidłowe sporządzenie wniosku odpowiada wnioskodawca.

III. Formularze wniosków o przyznanie pomocy w ramach ww. działań wraz 
z instrukcją wypełniania znajdują się na stronach internetowych: LGD 
„Ziemia Chełmońskiego” www.ziemiachelmonskiego.pl, Samorządu Województwa 
Mazowieckiego www.prow.mazovia.pl oraz na stronie Agencji Restrukturyzacji i 

Modernizacji Rolnictwa www.arimr.gov.pl.

IV. Lokalne kryteria przyjęte do ww. działań znajdują się w Lokalnej Strategii 
Rozwoju oraz na stronie LGD „Ziemia Chełmońskiego”: www.ziemiachel-
monskiego.pl.
 

V. Minimalne wymagania, jakie musi spełnić operacja, aby została wybrana 
do finansowania przez LGD.

Operacja dot. działań „Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw” oraz „Różnico-

wanie w kierunku działalności nierolniczej” musi przyczyniać się do osiągnięcia 
przynajmniej jednego z celów ogólnych oraz jednego z celów szczegółowych 
na etapie oceny uzasadnienia zgodności operacji z celem/celami ogólnymi, 
szczegółowymi i przedsięwzięciami oraz uzyskać min 30% max ilości dostępnych 
punktów na etapie oceny zgodności operacji z lokalnymi kryteriami.

VI. Wykaz dokumentów niezbędnych do wyboru projektów dostępny we 
wniosku o przyznanie pomocy.
Do wniosku niezbędne jest dołączenie „Oświadczenia Beneficjenta”, które dostępne 
jest na stronie internetowej LGD „Ziemia Chełmońskiego”: www.ziemiachelmon-

skiego.pl.

Stowarzyszenie zapewnia bezpłatne doradztwo i pomoc w przygotowaniu 
wniosków. Szczegółowe informacje udzielane są w biurze LGD ul. 
Warszawska 24 w Żabiej Woli - w poniedziałek od 9-17-tej  oraz od wtorku do 
piątku  od 8-16-tej; Tel. 46 858 91 51, 795-588-621, 795-587-114, email: biuro@
ziemiachelmonskiego.pl.

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: 
Europa inwestująca w obszary wiejskie”

Informacja opracowana w Departamencie Rolnictwa i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w 

Warszawie.
Ogłoszenie współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w ramach 
Pomocy Technicznej Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2007-2013.

Instytucja Zarządzająca Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007 - 2013 -

Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
ZS-434

Zarząd Województwa Mazowieckiego informuje o możliwości składania  
za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania - „Ziemia Chełmońskiego” wniosków  

w ramach działania 413 „Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju” Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na operacje, które odpowiadają warunkom  

przyznania pomocy w ramach działań:
 Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw (limit dostępnych środków: 100 000,00 zł);
 Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej (limit dostępnych środków: 200 000,00 zł);

Skąd się biorą 
podwyżki w DPS?

 ■ Wracamy do tematu drastycznych podwyżek w Domu Pomocy Społecznej w Młodzieszynie. Koszty pobytu jednego pensjonariusza w tej 
placówce w ciągu ostatnich kilku lat wzrosły aż o 84 proc. 

Sprawa stawała na ostatniej 
sesji rady powiatu, gdyż or-
ganem nadzorującym DPS w 
Młodzieszynie jest starostwo. 
Radni opozycyjni z Forum i 
PiS ostro skrytykowali wyso-
kość ostatniej 19-procentowej 
podwyżki. Teraz koszt poby-
tu pensjonariusza to 3450 zł 
miesięcznie. Każdy z seniorów 
przebywających w DPS oddaje 
na potrzeby placówki 70 proc. 
swojej emerytury lub renty. 
Resztę dopłaca rodzina, a je-
śli jej na to nie stać, samorząd, 
z którego wywodzi się pensjo-
nariusz. W przypadku osób 
samotnych, które nie posiada-
ją dochodów, całość pokrywa 
miasto lub gmina.

Mamy  
określony budżet

- Aby dostać się do DPS 
konieczne jest wydanie decy-
zji kierującej do placówki. Naj-
pierw musi do nas wpłynąć 
uzasadniony wniosek o za-
pewnienie całodobowej opieki 
- powiedziała nam kierownik 
działu pomocy rodzinie Miej-
skiego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Sochaczewie Anna 
Kuzińska. - Na wydanie decy-
zji mamy miesiąc. Potem trze-

ba oczekiwać na umieszczenie 
w DPS. Nie bez znaczenia są 
tu względy finansowe. Mamy 
określony budżet i nie może-
my go przekroczyć, siłą rzeczy 
wybieramy więc placówki tań-
sze. Wg danych za styczeń w 
różnych DPS-ach przebywało 
45 osób z naszego rejonu. 

W wyniku sukcesywnych 
podwyżek w ciągu ostatnich 
kilku lat koszty pobytu w naj-
bliższej dla Sochaczewa pla-
cówce w Młodzieszynie po-
szybowały w górę z niecałych 
1900 zł do prawie 3500 zł mie-
sięcznie. Jeszcze w 2010 r. DPS 
był najtańszy w naszym rejo-
nie. W 2013 r. stał się jednym 
z najdroższych. Sprawa sta-
ła się przyczyną burzliwej dys-
kusji wśród radnych. Wicesta-
rosta Janusz Ciura obstawał 
przy tym, że ceny są zbyt ni-
skie. Twierdził, że w podob-
nych DPS-ach koszt pobytu to 
nawet 5 tys. zł. 

Śledztwo
Zupełnie innymi danymi 

dysponuje radny Tadeusz Głu-
chowski. Sprawdził ceny w kil-
kunastu placówkach i wszę-
dzie były nieporównywalnie 
niższe niż w Młodzieszynie. 

W Miszewie k. Płoc-
ka i Zakrzewie, gdzie działają 
ośrodki dla osób z zaburzenia-
mi psychicznymi, ceny wyno-
szą odpowiednio 3094 zł i 2998 
zł. Zaznaczyć należy jednak, że 
tak wyspecjalizowane placów-
ki wymagają specjalistycznej 
i licznej kadry oraz utrzyma-
nia odpowiednich warunków, 
co sprawia, że uchodzą po-
wszechnie za bardzo drogie. 
Za taki uważany jest też DPS 
dla dzieci w Guślicach, gdzie 
cena wynosi 3193 zł. Z kolei 
dom dla osób z upośledzeniem 
intelektualnym w Brwinowie 
kosztuje miesięcznie 2981 zł. 
W kategorii „zwykłych” DPS, 
czyli takich jak ten w Mło-
dzieszynie, ceny kształtują się 

następująco: 2390 zł - Kutno, 
2630 zł  - Żyrardów, 2881 zł - 
Radomsko.

 - Z moich ustaleń wyni-
ka, że w innych domach też 
są podwyżki, tyle, że wahają 
się one w przedziale od 2 do 3 
proc. U nas jest to dokładnie 19 
procent - mówi Tadeusz Głu-
chowski. - Próbowałem wy-
jaśnić te sprawę w ubiegłych 
latach. Tłumaczono, że pod-
wyżki wynikają z tego, że dom 
nie ma pełnego obłożenia. Te-
raz wynosi ono 100 proc., a 
cena pobytu nadal rośnie. 

Radni na etacie?

Zdaniem radnego, to nie 
ilość pensjonariuszy czy wzrost 
kosztów energii elektrycznej 

i ogrzewania ma decydujący 
wpływ na podwyżki. Tadeusz 
Głuchowski otwarcie mówi 
o tym, że polityka kadrowa w 
DPS jest niejasna. Zatrudnie-
nie znalazło w nim dwoje  rad-
nych miejskich, radny powia-
towy oraz  radny Rady Gminy 
Młodzieszyn.

- Kolejne etaty to nie tylko 
pensje, ale i inne składowe wy-
nagrodzenia, jak składki ZUS 
czy podatki. Zamierzam kon-
tynuować ten temat, tym bar-
dziej, że sprawa bulwersuje 
mieszkańców, których zwyczaj-
nie nie stać na korzystanie z 
tak drogich usług - powiedział 
nam Tadeusz Głuchowski. - 
Moim zdaniem sprawą powin-
na się zająć komisja rewizyjna. 

Chciałbym mieć również moż-
liwość zadania pytań dyrektor 
DPS Justynie Nowak-Sobotta, 
ale pani dyrektor konsekwent-
nie nie pojawia się na sesjach, co 
znacznie utrudnia wyjaśnienie 
sprawy - dodaje. 

DPS wykazuje się konse-
kwencją również w kontaktach 
z naszą redakcją. Dokładnie 27 
marca wysłaliśmy do jego dy-
rekcji maila z prośbą o wyja-
śnienie, co składa się na koszt 
utrzymania pensjonariusza i 
które z tych składowych podro-
żały w takim stopniu, że uza-
sadnia to ostatnią wysoką pod-
wyżkę. Pytaliśmy również o to, 
jakimi kwalifikacjami wykazu-
ją się radni pracujący w DPS. 

Odpowiedź otrzymaliśmy 
w miniony piątek z wydziału 
promocji starostwa. Niestety 
nie wyjaśnia ona naszych wąt-
pliwości. Przedstawia jedynie 
koszty, jakie ponoszą wszyst-
kie tego typu placówki. Mło-
dzieszyn nie jest jedynym do-
mem, który płaci za wodę, 
ścieki, dopłaca do leków i za-
trudnia kadrę. Wszystkie inne 
DPS-y mają podobne wydat-
ki, ale żaden z nich nie podnosi 
jednorazowo stawek o 19 proc. 

Agnieszka Poryszewska 

W przeciągu ostatnich kilku lat placówka stała się najdroższą w naszym rejonie
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 LISTY DO REDAKCJI

 DZWONILI DO NAS

W imieniu koła w Socha-
czewie Towarzystwa Opieki 
nad Zwierzętami w Polsce pra-
gnę odnieść się do artykułu za-
mieszczonego w „Expressie So-
chaczewskim” nr 12 z 26 marca 
2013r. pod tytułem „Czy kosz-
tem ubogich gmina pomaga 
zwierzętom”.

Nie wiem ile osób czyta-
ło ten artykuł i nie wiem, jaka 
była Państwa reakcja, ale nam 
po prostu zrobiło się smutno i 
przykro, że kolejny raz, w sposób 
tak demagogiczny, tendencyjny i 
nierzetelny potraktowano temat 
bezdomnych zwierząt, używa-
jąc sloganów i niedorzecznych 
argumentów. Bo czy można po-
ważnie traktować słowa - cytuję: 
„Dziś przepisy zapewniają opie-
kę zwierzęciu, natomiast czło-
wiek pod płotem pozostawiony 
bywa sam sobie”. Jedyna odpo-
wiedź, jaką można dać na tym 
poziomie i na tak postawioną 
tezę to taka, że wyjściem z sytu-
acji byłoby wytrucie wszystkich 
psów i kotów, i wtedy na pewno 
żadne dziecko nie będzie głodne 
i ani jeden człowiek nie pozosta-
nie samotny pod płotem.

Trudno nam zrozumieć, 
dlaczego ciągle używa się ar-
gumentów dzieci w kontekście 
zwierząt. To tak jakby powie-
dzieć, że boli mnie ząb, ponie-
waż pani Kowalska przeszła 
ulicę na czerwonym świetle. 
Te dwie sprawy w obu przy-
padkach nie mają ze sobą nic 
wspólnego. Opiekę nad dzieć-
mi powinni sprawować przede 
wszystkim rodzice, którzy w 
sposób świadomy decydu-
ją się na powiększenie rodzi-
ny. Oczywiście, że są również 
dzieci, które pozbawione są 
opieki i wtedy tę rolę przejmu-
je państwo prowadząc placówki 
oświatowo-wychowawcze oraz 
różnego rodzaju fundacje, in-
stytucje pozarządowe i kościel-
ne. Jeżeli nie ma środków na 
opiekę nad dziećmi, to winę po-
noszą nie bezdomne zwierzęta, 
a organy do tego upoważnione.

Bezdomne zwierzęta były, 
są i będą. To nie one ze swo-
jej natury są bezdomne, to my 
je takimi czynimy, mnożąc je 
bezsensownie i potem, jak nie-
użyteczny śmieć, wyrzucając 
na ulicę. One nie chcą miesz-
kać na ulicy i być zagrożeniem 
dla chodzących po ulicach lu-
dzi. Same sobie nie pomogą i 
czekają na pomoc od nas. Stara 
maksyma mówi, że miarą cy-
wilizacji społeczeństwa jest jego 
stosunek do zwierząt. 

Jako Towarzystwo Opieki 
nad Zwierzętami chcemy wystą-
pić do wszystkich gmin powiatu 
sochaczewskiego z inicjatywą bu-
dowy jednego wspólnego schro-
niska powiatowego, co na pewno 
zmniejszyłoby koszty realizacji 
programu ochrony bezdomnych 
zwierząt (np. eliminacja kosz-
tów związanych z umowami z 
różnymi firmami na odłów bez-
domnych zwierząt i opieki we-
terynaryjnej).  Obawiamy się, że 
usłyszymy w odpowiedzi, iż nie 
ma pieniędzy i są inne potrzeby, 
że będzie nas się traktowało jako 
„nawiedzonych”, którzy nic inne-
go nie mają do roboty. 

A przecież to nie chodzi o to, 
aby schronisko powiatowe po-
wstało tu i teraz, tylko żeby w prze-
ciągu najbliższych lat, pozyskując 
fundusze z różnych źródeł, w tym 
również unijnych, wybudować 
obiekt, który rozwiązałby sprawę 
bezdomności wśród zwierząt na 
naszym terenie. Pragniemy po-
móc w rozwiązaniu problemu, 
który tak naprawdę nie jest proble-
mem wyłącznie naszej organiza-
cji, tylko wszystkich nas. 

I już zupełnie na koniec, 
odnosząc się do wspomniane-
go na początku tekstu i jego au-
tora: Lista grzechów ludzkości 
w stosunku do świata zwierząt 
jest bardzo długa. Jedni robią 
wszystko, aby ją skrócić, dru-
dzy, aby się na nią wpisać. 

Aldona Kmiecińska
Prezes koła w Sochaczewie 

Towarzystwa Opieki nad 
Zwierzętami w Polsce

Jeden z mieszkańców tej 
ulicy zadzwonił do redakcji z 
dramatyczną informacją, że 
przy wjeździe na ulicę Wodo-
ciągową z ul. Wyszogrodzkiej 
zapadała się jezdnia.  Dół o me-
trowej głębokości mieszkaniec 
zabezpieczył gałęzią, aby uchro-
nić przed wypadkiem samo-
chody wjeżdżające w ulicę. 

Pracownicy Zakładu Wo-
dociągów i Kanalizacji pró-
bowali znaleźć przyczynę 
zapadnięcia się jezdni. Po wy-
pompowaniu wody z dołu 

stwierdzili, iż są to stare urzą-
dzenia wodne po dawnych za-
kładach Chemitex. 

Problem polega na tym, że 
po upadku fabryki miasto nie 
otrzymało żadnych map geo-
dezyjnych z urządzeniami znaj-
dującymi się w przejętych  uli-
cach zakładowych. Nie jest to 
zresztą jedyna niespodzianka 
pozostała po Chemitexie. Na 
ulicach Wiskozowej i Włókien-
niczej już nie raz zapadała się 
jezdnia i dochodziło do poważ-
nych awarii. (jw)

* Wszystko wskazuje na 
to, że już za rok pozostają-

cy bez pracy będą kwalifi-

kowani do jednej z trzech 
kategorii. Zastosowana ma 
zostać także nowa proce-

dura obsługi klientów urzę-

dów pracy. 

Docelowo nowa ustawa 
o promocji zatrudnienia ma 
wyeliminować problem re-
jestracji bezrobotnych wy-
łącznie w celu uzyskania 
ubezpieczenia zdrowotne-
go. Zainteresowany już przy 
pierwszym zetknięciu z urzę-
dem będzie pytany nie tylko 

o podstawowe dane, ale także 
o przyczyny wizyty w urzę-
dzie, motywację do pracy, 
chęć jej poszukiwania i goto-
wość do współpracy z dorad-
cą zawodowym. 

Według projektu mini-
sterstwa każdy, kto trafi do 
publicznego pośredniaka, bę-
dzie od razu kierowany do 
doradcy zawodowego, któ-
ry indywidualnie oceni jego 
sytuację. Urzędnik zakwali-
fikuje zainteresowanego do 
jednej z trzech grup bezro-
botnych. Do pierwszej gru-
py trafią osoby dobrze przy-
gotowane do pracy. Do grupy 

wymagających wsparcia za-
kwalifikują się osoby mają-
ce obniżoną motywację do 
szukania zatrudnienia. W 
stosunku do bezrobotnych 
oddalonych od rynku pra-
cy, przede wszystkim długo-
trwale bezrobotnych, planuje 
się włączenie do współpracy 
ośrodków pomocy społecz-
nej, organizacji pozarządo-
wych, a nawet prywatnych 
agencji zatrudnienia.

Zatrudnienie bezrobot-
nego do 30. roku życia za 
pośrednictwem urzędu pra-
cy spowoduje, że pracodaw-
ca nie będzie musiał odpro-

wadzać składek na Fundusz 
Pracy i Fundusz Gwaran-
towanych Świadczeń Pra-
cowniczych.  Osoby starsze 
mają natomiast otrzymać 
pomoc w podnoszeniu kwa-
lifikacji. Z kolei samotni ro-
dzice będą mogli pobierać 
zasiłek dla bezrobotnych 
nie przez 6, a przez 12 mie-
sięcy. Znikną bezzwrotne 
dotacje na otwarcie działal-
ności gospodarczej. Bezro-
botny, który będzie chciał 
założyć własną firmę,  bę-
dzie mógł liczyć nawet na 70 
tys. zł, ale wyłącznie w for-
mie pożyczki. (ap)

Bezdomne zwierzęta  
a głodne dzieci, czyli jak 
rodzą się absurdy

Awaria na Wodociągowej 

Rewolucja w pośredniakach

Zawody wykonywane 
przez sochaczewian podzielo-
no na trzy grupy: nadwyżko-
we (w których liczba bezrobot-
nych jest wyższa niż liczba ofert 
na rynku pracy), zrównoważo-
ne (popyt jest równy podaży) 
oraz deficytowe (brakuje pra-
cowników o pożądanych kwa-
lifikacjach). 

Na koniec 2012 r. najwię-
cej, bo prawie 15 proc.,  bezro-
botnych legitymowało się za-
wodem robotnika, najczęściej 
ze specjalizacją obróbki me-
tali bądź mechanika maszyn i 
urządzeń. Z tej grupy rekruto-
wali się też najczęściej długo-
trwale bezrobotni. 

W przypadku kobiet naj-
liczniejszą grupę stanowi-
ły „pracownice usług osobi-
stych” - 12,5 proc. To bardzo 
szeroka kategoria. Obejmu-
je zarówno osoby pracujące 
w biurach obsługi klienta, jak 
i fryzjerki. Dalej uplasował się 
średni personel biurowy oraz 
sprzedawczynie. Kiepsko na 
rynku pracy radzi sobie rów-
nież średni personel nauk fi-
zycznych, chemicznych i tech-
nicznych. Absolwenci np. 
techników chemicznych mu-
szą poważnie zastanowić się 
nad przekwalifikowaniem. 

W jakich grupach zawodo-
wych bezrobocie praktycznie 
nie występuje? O pracę nie mu-
szą się martwić żołnierze, oso-
by posiadające kwalifikacje do 
zasiadania na wyższych stano-
wiskach urzędniczych i kierow-
niczych. Specjaliści z dziedziny 
prawa, ekonomii, technologii 
informatycznych i komunika-

cyjnych, spraw zdrowia oraz 
szeroko pojętych usług. Trady-
cyjnie pracodawcy częściej po-
szukują osób z wykształceniem 
w kierunku przedmiotów ści-
słych niż humanistycznych. Nie 
zmienia to faktu, że niezależnie 
od wyuczonego zawodu, ważne 
jest, by go w ogóle mieć. 

Podobnie sprawa przedsta-
wia się w kwestii doświadcze-
nia zawodowego. Osoby bez 
zawodu to liderzy wszystkich 
analiz sochaczewskiego bezro-
bocia. Kiepsko na rynku pracy 
wypadają także osoby wykonu-
jące nieskomplikowane prace,  
np. pakowacze, robotnicy go-
spodarczy lub pomocniczy, ale 
również ślusarze i sprzedawcy. 
Wykonujący ostatnie trzy za-
wody w minionym roku naj-
częściej tracili pracę. Zwalniano 
także techników mechaników, 
magazynierów, kucharzy, fry-
zjerów, krawców, robotników 
oraz, co może dziwić, ekono-
mistów. 

W opracowaniu przygo-
towanym przez firmę BIO-
STAT widoczny jest problem 

sezonowości wielu prac. I tak 
jak dla wielokrotnie wspo-
minanych robotników, mu-
rarzy i pokrewnych wystę-
puje duża liczba ofert, tak nie 
mają one charakteru długo-

trwałego. Wraz z zakończe-
niem sezonu budowlanego 
przedstawiciele tej profesji w 
większości wracają do ewi-
dencji PUP. 

Agnieszka Poryszewska

Robotnicy i żołnierze, 
czyli jak wygląda 
nasze bezrobocie

 ■ Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie  przeprowadził monitoring zawodów deficytowych 
i nadwyżkowych. Badanie pozwala odpowiedzieć na pytanie: o kogo biją się pracodawcy,  
a kto ma szansę na dłużej zagościć w „pośredniaku”?

Zawody nadwyżkowe Zawody zrównoważone Zawody deficytowe

Tokarz Nauczyciel matematyki Mechanik samochodów ciężarowych

Cukiernik Dziennikarz Kierowca samochodu dostawczego lub ciężarowego 

Kucharz Terapeuta zajęciowy Kontroler jakości

Mechanik pojazdów samochodowych Sanitariusz Zaopatrzeniowiec/ Magazynier 

Elektromonter instalacji elektrycznych Konserwator budynków Sekretarka

Elektromechanik pojazdów samochodowych Zbrojarz Fizjoterapeuta

Fryzjer Dekarz Operator maszyn i urządzeń do obróbki plastycznej

Piekarz Blacharz (w tym w branży budowlanej) Kierowca operator wózków jezdniowych

Mechanik samochodów osobowych Czyściciel pojazdów Spedytor

Technik elektronik Kasjer

Klienci PUP powinni wiedzieć, jakie zawody  
są najbardziej poszukiwane

F
O

T
. 
A

G
N

IE
S

Z
K

A
 P

O
R

Y
S

Z
W

S
K

A



9 kwietnia 2013

nr 14 (1127) ziemiasochaczewska@gmail.com ZIEMIA SOCHACZEWSKA

Za nami kolejne wojsko-
we święto. Tym razem swój 
dzień mieli żołnierze 37. Dy-
wizjonu Rakietowego Obro-
ny Powietrznej, który sta-
cjonuje na terenie jednostki 
wojskowej na Bielicach. 

Dywizjon wchodzi w 
skład 3 Warszawskiej Bry-
gady Rakietowej, która swój 
sztab także ma na Bielicach, 
a którą nie tak dawno witali-
śmy w Sochaczewie, podczas 
oficjalnych uroczystości na 
placu Kościuszki.

Dywizjon sformowano 
niemal równo rok temu. W 
znakomitej większości po-
wstał na bazie trzech rozfor-
mowanych 31 grudnia 2011 
r. dywizjonów rakietowych 
Obrony Powietrznej: 5. dr 
OP, 61. dr OP oraz 63. dr OP, 
stacjonujących do tej pory w 
Sochaczewie. 37 Dywizjon 
jest jednym z sześciu wcho-
dzących w skład 3 Brygady, 
która jest jedynym przeciw-
lotniczym związkiem tak-
tycznym Sił Powietrznych. 
Dywizjon wyposażony jest 
w przeciwlotnicze zestawy 
rakietowe typu S-125 NEWA 
S.C. Oparty jest na trzech ze-
społach ogniowych.

Uroczystości związane 
z pierwszym świętem dywi-
zjonu zaczęły się w piątko-
we przedpołudnie w koście-
le św. Wawrzyńca. Liturgię 

sprawowali kapelan 3 Bryga-
dy ksiądz mjr Paweł Piontek 
oraz ksiądz proboszcz Piotr 
Żądło. Na terenie jednostki 
wojskowej w Bielicach odbył 
się zaś uroczysty apel, defila-
da, pokazy sprzętu rakieto-
wego, wystąpiła także orkie-
stra wojskowa z Radomia. 

W trakcie uroczysto-
ści burmistrz Piotr Osiecki 
przekazał na ręce dowódcy 
dywizjonu ppłk. Mirosława 
Grzybowskiego pamiątkową 
rycinę przedstawiającą so-
chaczewskie wzgórze zam-
kowe. 

- Armia od lat jest zwią-
zana z naszym miastem. 
Dziękuję za wszelką pomoc, 
jaką wojsko okazuje mia-
stu. Pułkownik Grzybow-
ski, który do końca ubiegłe-
go roku był także dowódcą 
Garnizonu Sochaczew, wie-
le razy wspomagał nasze im-
prezy, za co jeszcze raz ser-
decznie mu dziękuję. Przy 
okazji już dziś zapraszam na 
kolejne wielkie święto zwią-
zane z obecnością Wojska 
Polskiego w naszym mieście. 
11 maja uczcimy wspólnie 
50 rocznicę sformowania 32 
Pułku Lotnictwa Rozpozna-
nia Taktycznego, który przez 
cały okres swego istnienia 
stacjonował na lotnisku Bie-
lice - powiedział burmistrz 
Piotr Osiecki.

WYDARZENIA10

Najważniejszym zadaniem 
MOTOSERCA jest oczywiście 
zbiórka krwi. W tym celu na te-
renie Muzeum Kolejki Wąsko-
torowej ustawiony zostanie au-
tobus ze stanowiskami do jej 
pobierania. Akcja organizowa-
na jest cyklicznie w wielu mia-
stach Polski przez Kongres Pol-
skich Klubów Motocyklowych. 
W Sochaczewie przez klub mo-
tocyklowy Boruta MC. Oczy-
wiście przy współudziale wie-
lu sponsorów, w tym również 
Urzędu Miasta, który wesprze 
ją finansowo oraz udostępni 
plenerową scenę.

Ale MOTOSERCE to nie 
tylko zbiórka krwi. To dzień, w 
którym mają się serca również 
radować, dlatego organizatorzy 
przygotowują wiele imprez to-
warzyszących. Będą więc kon-
certy, występy zespołów tanecz-
nych, pokazy sztuk walki.

Jednak prawdziwie atrak-
cyjnie zapowiadają się zawo-
dy strongmanów. Czynione są 
starania, aby do Sochaczewa 20 
kwietnia przyjechała cała za-
wodowa czołówka polskich si-
łaczy. Oni też mogliby być ka-
pitanami drużyn złożonych z 
silnych sochaczewian, wystę-

pujących w drużynach skła-
dających się np. z zawodników 
rugby, klubu Dragon, straży po-
żarnej.

Wszystko odbędzie się na 
terenie Muzeum Kolejki Wą-
skotorowej, za co organizatorzy 
dziękują dyrektorowi Markowi 
Belczykowi, bo tam są najlep-

sze warunki do przeprowadze-
nia zawodów siłaczy. Widzowie 
przeżyją zapewne duże emocje 
związane z zawodami przecią-
gania lokomotywy. Zobaczy-
my też rywalizację w przetacza-
niu olbrzymich opon oraz tzw. 
spacer farmera, czyli przeno-
szenie ciężkich osi kolejowych. 

Nie mniej emocjonujące będą 
wyścigi w drezynach.

 Właśnie dlatego należa-
ło przenieść MOTOSERCE z 
ogródka jordanowskiego, gdzie 
odbywało się przed rokiem, 
na teren kolejki wąskotorowej. 
Przyjazd czołowych strong-
manów już zainteresował me-
dia. Swój udział zapowiedziały 
dwie ogólnopolskie stacje tele-
wizyjne.

Festyn MOTOSERCE roz-
pocznie się w sobotę 20 kwiet-
nia o godz. 10.00, a zakoń-
czy późnym popołudniem 
wycieczką dla wszystkich chęt-
nych kolejką wąskotorową do 
Tułowic i z powrotem. Oby tyl-
ko pogoda nie pokrzyżowała 
planów.

Oczywiście głównym za-
daniem akcji jest zbiórka krwi, 
bo przecież zbliża się lato i 
wzrasta liczba wypadków na 
drogach, również z udziałem 
motocyklistów, a w ślad za tym 
zapotrzebowanie na krew. Or-
ganizatorzy chcieliby jednak, 
aby oprócz tego szlachetnego 
czynu, ludzie również dobrze 
się bawili i dzień ten na długo 
zapamiętali.

Małgorzata Pałuba 

W niedzielę 14 kwietnia  
o godz. 16 na scenie Miejskie-
go Ośrodka Kultury wystąpi 
znana już w Sochaczewie Or-
kiestra Dęta Gedeon Richter 
z Grodziska Mazowieckiego. 

Towarzyszyć jej będzie sopra-
nistka Hanna Chmielewska. 
W repertuarze muzyka roz-
rywkowa, operetkowa i musi-
calowa. Wstęp  na koncert jest 
wolny. (ap)

* 10 kwietnia mija dziewięć 
lat od śmierci niewątpliwie 
największego barda Rze-

czypospolitej, jakiego ni-
gdy wcześniej nie mieliśmy 
i być może już mieć nie bę-

dziemy. Na jego pieśniach 
wychowało się bardzo wie-

lu, również nas - sochacze-

wian.

Absolwent polonisty-
ki UW, poeta i pieśniarz, 
ze swą twórczością dobrze 
wpisał się w nurt pierw-
szej Solidarności przełomu 
lat 70. i 80. Identyfikowany 
jako głos antykomunistycz-
nej opozycji, chociaż jego 
twórczość wykraczała dale-
ko poza ten stereotyp.

Kiedy zmarł, w „Ziemi 
Sochaczewskiej” ukazał się 
piękny tekst Roberta Nie-
miry, który tak wspominał 
koncert Jacka Kaczmarskie-
go: „Patrzyłem i słuchałem 
jak zahipnotyzowany. Ile w 
jego głosie było żaru, ener-
gii i jeszcze czegoś - prawdy. 
Prawdy o rzeczywistości, 

prawdy o historii i prawdy 
o nas samych. Dla wielu był 
narodową ikoną, dla mnie 
człowiekiem ze wszystki-
mi wzlotami i upadkami. 
Postacią i bardem równym 
Wysockiemu i Okudżawie”. 

Cieszy mnie, że nie tyl-
ko my, starsi, których swymi 
pieśniami w stanie wojennym 
podnosił na duchu, ale rów-
nież młodzież zaczyna doce-
niać wielkość Kaczmarskiego. 

Widać to szczególnie na inter-
netowych forach, gdzie, pew-
nie z racji tej smutnej rocznicy, 
znaleźć można wiele wpisów. 
A oto kilka z nich.

„Trzeba być wielkim po-
etą, aby w tak pięknych sło-
wach powiedzieć rzeczy tak 
proste”.

„Jednego żałuję, że je-
stem zbyt młody i nie mo-
głem być choćby na jednym 
koncercie Jacka”.

„Boże, jaki talent da-
łeś Jackowi! Kto inny ta-
kie słowa mógłby złożyć: 
Co nam hańba, gdy talary 
mają lepszy kurs od wia-
ry, zamienimy na walutę 
honor i pokutę! - Gdzie on 
ma pomniki? Swoje ulice? 
Szkoły...?”

I jeszcze jeden wpis: „Je-
żeli ludzie traktowaliby ten 
tekst (Niech...) jako swoisty 
dekalog, świat byłby pięk-
niejszy”.

A ty siej. A nuż coś wyrośnie.
A ty - to, co wyrośnie - zbieraj.
A ty czcij - co żyje radośnie, 
A ty szanuj to, co umiera...

Wierzę, że będziemy o 
nim pamiętać. Zwłaszcza 
dziś, w dobie komputerów, 
gdy wystarczy wpisać w Go-
ogle jego nazwisko, by zoba-
czyć fragmenty koncertów i 
posłuchać starych nagrań, 
również tych z Gintrow-
skim i Łapińskim. Sam już 
nam „Murów” ani „Obła-
wy” nie zaśpiewa.

Sławomir Burzyński 

Święto w Bielicach

Orkiestra Dęta w MOK-u

Pamiętajmy o Kaczmarskim

MOTOSERCE  
z siłaczami

 ■ W sobotę 20 kwietnia planowana jest w Sochaczewie, pod honorowym patronatem 
burmistrza Piotra Osieckiego, akcja zbierania krwi dla dzieci przebiegająca pod hasłem 
MOTOSERCE. Zawody strongmanów mają być główną atrakcją festynu.

Tak było w ubiegłym roku

F
O

T
. 
A

R
C

H
IW

U
M

W sobotę 13 kwietnia o 
godzinie 18, w sali Miejskie-
go Ośrodka Kultury w So-
chaczewie przy ul. Żerom-
skiego odbędzie się koncert 
piosenek zespołu Alibabki.

Utwory legendar-
nego zespołu wykona-
ją dzieci i młodzież ze szkół  
podstawowych i ponadpod-
stawowych z terenu miasta 
i okolic. Koncert organizu-
je Stowarzyszenie „Gwiazdy 
Młodym Artystom” z siedzi-
bą w Warszawie.

Koncert prowadzi i re-
żyseruje Alina Małachow-

ska (dyrygentka, pianistka 
i piosenkarka związana ar-
tystycznie z Teatrem Aka-
demickim Uniwersytetu 
Warszawskiego), a gośćmi 
imprezy będą członkinie ze-
społu Alibabki. 

Wstęp wolny na koncert 
mają członkowie Stowarzy-
szenia. Dla pozostałych osób 
wstęp wolny na 15 min przed 
rozpoczęciem koncertu, pod 
warunkiem, że będą wolne 
miejsca siedzące.

Impreza odbędzie się pod 
patronatem burmistrza So-
chaczewa. (s)

Zaśpiewaj jak Alibabki 
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20 kwietnia o godzinie 
19.30 w parafii p.w. Najświęt-
szego Serca Pana Jezusa w Ko-
złowie Biskupim już po raz 
siódmy odbędzie się Koncert 
Papieski.

Od śmierci Karola Woj-
tyły minęło osiem lat. Twórcy 
koncertów twierdzą, że war-
to wciąż przypominać o jego 
życiu i nauce. Organizatorem 
pierwszych Koncertów Pa-
pieskich była grupa wokalno-
-instrumentalna „Wiara, na-
dzieja, miłość” działająca przy 
parafii w Kozłowie Biskupim. 
Koncerty, organizowane od 
2007 roku, stały się cyklicz-
nym wydarzeniem, cieszą-
cym się coraz większą popu-
larnością wśród okolicznych 
mieszkańców. Mają już swo-
je stałe miejsce wśród pozo-
stałych imprez kulturalnych 
gminy Nowa Sucha.   

Do tej pory w koncertach 
wzięli udział: grupa rockowa 
„Crowz”, chór nauczycielski 
„Vivace”, orkiestra kamerlana 
„Camerata Mazovia”, zespół 

z Gimnazjum w Młodzie-
szynie, schola młodzieżowa 
z parafii św. brata Alberta w 
Sochaczewie, klerycy z Semi-
narium duchownego w Łowi-
czu z zespołu „Spes Nostra”, 
chór „Towarzystwa Śpiewa-
czego Ziemi Sochaczewskiej”, 
zespół „Cantabile” ze szkoły 
w Nowej Suchej, zespół folko-
wo-rockowy „Alter Ego” z So-
chaczewa, „Zespół Czwarty-
”z parafii św. Jakuba Apostoła 
w Skierniewicach. W tym 
roku występować będą: scho-
la młodzieżowa „Emmanu-
el” z parafii św. Wawrzyńca w 
Sochaczewie pod kierownic-
twem Jolanty Kawczyńskiej, 
schola młodzieżowa z para-
fii św. Brata Alberta w Socha-
czewie pod kierownictwem  
Katarzyny Orlińskiej, a tak-
że kompozytor, autor tekstów, 
wokalista i fotograf - Mate.O., 
którego muzyka łączy w sobie 
elementy folku, rhytm&blu-
esa, rocka i jazzu. Wstęp na 
koncert jest wolny.

Anna Szczęsna

KULTURA 11

27 kwietnia w Miejskim 
Ośrodku Kultury filia Bory-
szew odbędzie się niezwykła 
impreza. Fuzja muzyki, poezji 
i malarstwa skupiona będzie 
wokół postaci pochodzącego 
z Dzierżoniowa Marka Cieśli.

Godzinny koncert, recy-
tacja wierszy i wystawa ma-
larstwa to premierowy pokaz 
twórczości Cieśli. Artysta jest 
m.in. znanym miłośnikiem 
i propagatorem twórczości 
zespołu The Beatles i orga-
nizatorem ogólnopolskiego 
przeglądu twórczości grupy. 
Wyjątkowo istotnym elemen-
tem jego działalności na polu 
sztuki jest współpraca z Te-
atrem Prawdziwym Włodzi-
mierza Butryma. Jego przed-
stawienia odbywają się często 
w nietypowej przestrzeni. Sce-

ną stają się ulice i place. Ma-
rek Cieśla w swych aranża-
cjach wykorzystuje światło i 
dźwięk, tworząc w ten sposób 
sceniczne „ilustracje” do sztuk 
takich jak np. „Antygona” czy 
„Kraina Cieni”. Oprócz tego 
artysta jest cenionym mala-
rzem. Jego obrazy znajdują się 
w zbiorach prywatnych w Eu-
ropie, Ameryce oraz Japonii. 

Nasza redakcja postano-
wiła objąć patronat i włączyć 
się w organizację tego wyda-
rzenia. Wsparcia udzieli mu 
burmistrz Piotr Osiecki oraz 
kierownik Referatu Kultury, 
Sportu i Organizacji Pozarzą-
dowych UM Agata Kalińska. 
Więcej informacji na ten te-
mat znajdą państwo w kolej-
nym numerze „Ziemi”.

Agnieszka Poryszewska

Wolontariusze, ich naj-
bliżsi, przedstawiciele miasta 
oraz wójtowie gmin powiatu 
sochaczewskiego spotkali się 
w czwartkowe popołudnie w 
Państwowej Szkole Muzycznej, 
by poznać nazwiska laureatów 
konkursu „Ośmiu Wspania-
łych”. Organizatorem krajo-
wego konkursu jest Fundacja 
„Świat na tak”. Natomiast na 
szczeblu powiatowym organi-
zuje go Lokalny Komitet Orga-
nizacyjny, który tworzą opie-
kunowie kół wolontariackich, 
działających w Gimnazjum nr 
1, Gimnazjum nr 2, w Zespo-
le Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego, Zespole Szkół 
Specjalnych w Erminowie oraz 
Miejskim Przedszkolu nr 4 z 
Oddziałami Integracyjnymi w 
Sochaczewie.

- Należycie do osób, któ-
re nie stoją z boku, ale dają sie-
bie innym. Nie oczekujecie na 
żadne gale i zaszczyty. Czę-
sto pomagacie w sposób tak 
dyskretny, że nawet wasi naj-
bliżsi o tym nie wiedzą. Po-
maganie traktujecie w sposób 
naturalny, nie widząc w tym 
nic nadzwyczajnego. Jeste-
ście młodym pokoleniem lu-
dzi wrażliwych. Naprawdę je-
steście wielcy. Dziękuję wam 
-  powiedział do wolontariuszy 
burmistrz Piotr Osiecki. 

14 marca komisja przepro-
wadziła rozmowy z siedemna-

stoma wolontariuszami zgło-
szonymi do konkursu w dwóch 
kategoriach wiekowych: „Óse-
meczki” - czyli szkoły podsta-
wowe oraz „Ósemki” - gimna-
zja i szkoły ponadgimnazjalne. 
Zgłoszenia „Ósemeczek” roz-
patrywane były na szczeblu 
lokalnym. Tytuł nagrodzone-
go otrzymali: Daria Borecka, 
Kinga Fortuna, Karolina Li-
pińska, Dominika Marciniak, 
Maria Stobiecka, Weronika 
Żakowska i Aleksandra Sło-
wińska. 

W kategorii indywidualnej 
„Ósmeki” jury przyznało wy-
różnienia: Dagmarze Koper-
skiej, Kamilowi Kowalczykowi 
oraz Kindze Majewskiej. 

Tegorocznymi laureata-
mi Konkursu Nastolatków 
,,Ośmiu Wspaniałych” zosta-

li: Grzegorz Ciesielski, Rafał 
Cieślak, Michalina Dmowska, 
Anna Frencel, Justyna Frencel, 
Aneta Odolczyk, Marcin Put-
zan i Katarzyna Regulska.  

Szczęśliwcem, który bę-
dzie reprezentował nasz po-
wiat w eliminacjach krajowych 
w Rzeszowie jest Marcin Put-
zan - uczeń III klasy gimna-
zjum w ZS w Erminowie, nie-
zwykle zaangażowany w pracę 
Samorządu Uczniowskiego. 
W szkolnej ,,Księdze Dobrych 
Uczynków” jego nazwisko po-
jawia się najczęściej, gdyż jego 
działania kilkakrotnie zasłu-
giwały na przyznanie tytułu 
,,Uczynek Miesiąca”. Marcin 
nigdy nie przechodzi obojętnie 
wobec próśb o pomoc, poma-
ga wtedy, kiedy tylko ma taką 
możliwość. 

- Wolontariusze na ogół 
nie chcą mówić o tym co ro-
bią, nie chcą się chwalić. Dzię-
ki takim konkursom może-
my zobaczyć, jak oni rzetelnie 
pracują. Najważniejsze w ży-
ciu człowieka to czynić dobro 
bez oczekiwania na pochwały 
- zdradził nam Mirosław Do-
mińczak, przewodniczący Ko-
misji Konkursowej. 

Czwartkowej imprezie to-
warzyszyły występy Kapeli 
Mazowieckiej, a galę rozpoczął 
oraz zwieńczył występ Eweli-
ny Kowalik i hymn młodych 
„Świat na tak”. Spotkanie po-
prowadziła członkini Lokalne-
go Komitetu Organizacyjnego, 
Monika Radwańska - Komosa  
oraz przedstawiciel starostwa 
Marcin Podsędek. 

Katarzyna Łażewska 

* W ósmą rocznicę śmierci 
papieża Jana Pawła II w ga-

lerii Most mieszczącej się w 
ratuszu odbyło się otwarcie 
niezwykłej wystawy socha-

czewskiego fotografika Ka-

rola Pruskiego. 

Wystawa nosząca tytuł 
„W drodze” to zbiór nie-
powtarzalnych fotogra-
fii z uroczystości pogrze-
bowych, na których autor 
uwiecznił przede wszyst-
kim emocje Polaków, to 
w jaki sposób przeżywali 
ostatnią drogę Ojca Święte-
go oraz jak potrafią się zjed-
noczyć. 

- Tam, w Watykanie, sta-
liśmy się jedną wielką rodzi-
ną. I to dosłownie - od naj-
mniejszego do największego. 
Spotkałem wiele osób z So-
chaczewa. I to było fanta-
styczne. Niezwykłym mo-
mentem była chwila, gdy 
niesiono trumnę i nagle z 
zachmurzonego nieba wyj-

rzało gorące słońce - wspo-
mina Karol Pruski. - Na pl. 
św. Piotra było około półtora 
miliona ludzi, pamiętam, jak 
wszyscy bili brawo i śmia-
li się przez łzy. Takie emo-
cje i takie reakcje widziałem 
pierwszy raz w życiu. Myślę, 
że przesłanie było jasne, iż 
na śmierci fizycznej nie koń-
czy się świat, że wszystko, 
czego uczył nas Ojciec Świę-

ty, jest żywe i my mamy to 
dalej przekazywać. 

Przygoda Karola Pru-
skiego z fotografią zaczęła się 
gdy był kilkuletnim chłop-
cem. Jego rodzice byli za-
przyjaźnieni z ówczesnym 
dyrektorem zakładów bory-
szewskich, panem Pfützne-
rem, pochodzącym ze Lwo-
wa. Z zawodu był fizykiem, a 
z zamiłowania fotografikiem. 

- Dzięki niemu zainte-
resowałem się fotografią. 
Już wtedy wszystko co było 
związane z ciemnią, wywo-
ływaniem zdjęć, ich wyko-
nywaniem, robiło na mnie 
ogromne wrażenie i wyda-
wało mi się nieziemskie - 
wspomina Karol Pruski. 

We wtorkowym spo-
tkaniu udział wziął wice-
burmistrz Marek Fergiński 
oraz grono sochaczewskich 
malarzy. Poprowadził je jak 
zwykle Marcin Hugo-Bader. 
W galerii Most, ze wzglę-
du na małą powierzchnię, 
zostało umieszczonych tyl-
ko kilka fotografii. Pozosta-
łe znajdują się w muzeum 
oraz w MOK Boryszew. W 
sochaczewskim ratuszu wy-
stawę można oglądać do 
15 maja. Gorąco zachęca-
my, bo, oprócz doskonałego 
warsztatu, autor prezentu-
je niezwykłe ujęcia przepeł-
nione emocjami.

Katarzyna Łażewska 

„Mistrz i uczennica”

VII Koncert Papieski 
w Kozłowie Biskupim

Uwiecznił, jak Polacy żegnali papieża

Marcin Hugo-Bader i Karol Pruski podczas otwarcia wystawy

Poznaliśmy  
Ośmiu Wspaniałych

 ■ Uroczysta gala podsumowująca siódmą edycję Samorządowego Konkursu Nastolatków 
„Ośmiu Wspaniałych” odbyła się 4 kwietnia w sochaczewskiej szkole muzycznej. 

Wszyscy nagrodzeni odbierali gratulacje od burmistrza

W sobotę 6 kwietnia w 
Niepokalanowie mieszkań-
cy powiatu sochaczewskiego 
w 3. rocznicę katastrofy smo-
leńskiej modlili się w intencji 
śp. senator Janiny Fetlińskiej 
i pozostałych ofiar. W litur-
gii uczestniczyli Włodzimierz 
Fetliński, mąż pani senator, 
senator Marek Martynowski, 
poseł Wojciech Jasiński i Ma-
ciej Małecki, burmistrz Piotr 
Osiecki oraz wójt Bulkowa 
Gabriel Graczyk. Msza prze-
pełniona była wspomnieniem 

o  pani senator, ks. Skubiś zaś 
podczas homilii podkreślał, 
że u podstaw problemów Pol-
ski, także społecznych, leży 
brak prawdy w życiu publicz-
nym.

Wydarzenia rocznico-
we przygotowane były przez 
posła Macieja Małeckiego, 
Alicję Adwent oraz Barbarę 
Dobrzyńską - aktorkę, twór-
czynię sceny „Nasz Teatr”. 
Szczególną pomoc okazali oj-
cowie franciszkanie z niepo-
kalanowskiego klasztoru.

Upamiętnili senator 
Janinę Fetlińską 
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Słyszałam, że gdyby nie 
dziesięcioletnia już działal-
ność stowarzyszenia so-

chaczewska szkoła nie sta-

łaby się jedną z najbardziej 
znanych i cenionych mu-

zycznych szkół w Polsce. 
Być może jest w tym odro-

binę przesady, ale faktycznie 
stowarzyszenie z jednej stro-
ny wspierało szkołę finansowo, 
ale także umożliwiało przeka-
zywanie jej darowizn od spon-
sorów, co wpłynęło znacząco 
na możliwość realizacji wielu 
projektów, z organizowanymi 
tu festiwalami na czele. Gdy-
by nie to wsparcie, zapewne ich 
rozwój, a tym samym rosnąca 
pozycja szkoły nie byłyby tak 
znaczące jak obecnie.

Jak to się więc stało, że po-

jawił się pomysł zorganizo-

wania stowarzyszenia?
Trochę był to przypadek. 

Kiedy córka była w drugiej 
klasie, przyszedłem na dorocz-
ne spotkanie dyrekcji szkoły z 
rodzicami. Dowiedziałem się 
wtedy, ile problemów ma szko-
ła przy organizacji artystycz-
nych, kształcących młodzież 
projektów, głównie z uwagi na 
formalne ograniczenia i prze-
pisy. Siedziałem, słuchałem i 
przyszedł mi do głowy pomysł 
założenia stowarzyszenia, któ-
re działałoby wyłącznie na po-
żytek szkoły. Zgłosiłem to pani 
dyrektor Joannie Niewiadom-
skiej-Kocik i już wkrótce pod-
jęliśmy działania na rzecz reje-
stracji stowarzyszenia.

Ale nie wszystko na począt-
ku szło gładko.

Oczywiście, trzeba było 
namówić 15 osób, bo tyle wy-
magane jest do rejestracji, ale 
z tym pani dyrektor poradziła 

sobie znakomicie. Gorzej było 
w sądzie, gdzie nie mogli uwie-
rzyć w taką formułę stowarzy-
szenia powołanego jedynie do 
wspierania szkoły. Trwało to 
trochę, ale na szczęście właśnie 
wtedy z okazji rocznicy szkoły, 
wydano album, który zawierał 
wiele informacji o jej dokona-
niach i działalności dydaktycz-
nej. Tym albumem mogłem 
wylegitymować się w sądzie 
potwierdzając, że nie jest to or-
ganizacja tylko na papierze pi-
sana, a ten w końcu dał wiarę 
i stowarzyszenie zarejestrował.

Dlaczego było to takie waż-

ne? Czego szkoła muzycz-

na nie mogłaby robić, o co 
byłaby uboższa, gdyby sto-

warzyszenia nie było?
Przede wszystkim, jak wie-

my, niemal każdy projekt wy-
maga finansowego wsparcia. I 
jeżeli nawet znajdzie się spon-
sor, na przykład władze miasta, 
bezpośrednio szkole nie może 
pieniędzy przekazać. Nie ma 
ona bowiem osobowości praw-
nej. A więc rozliczenia finan-
sowe muszą znaleźć się poza 
szkołą. Stowarzyszenie Przyja-
ciół Szkoły Muzycznej przeję-
ło więc rolę pośrednika. Ale nie 
tylko, bo z czasem samo zaczę-
ło zarabiać, by zdobyte tą dro-
gą środki przeznaczyć w cało-
ści na różne potrzeby szkoły. W 
ten właśnie sposób w 2010 roku, 
gdy Sochaczew pełnił rolę stoli-
cy kulturalnej Mazowsza, na-
sze stowarzyszenie podpisało z 
Urzędem Marszałkowskim kil-
ka umów na dość znaczne kwo-
ty, a umowy te realizowała mło-
dzież i nauczyciele szkoły.

Powiedział pan, że oprócz 
wsparcia ze strony urzę-

dów, rozmaitych darowizn, 

stowarzyszenie zaczęło 
również zarabiać.

Tak, z inicjatywy niektó-
rych nauczycieli szkoły zrodził 
się pomysł, aby zorganizować 
zajęcia pozaszkolne dla osób, 
które nie wpisują się wiekowo 
w szkolną strukturę i najczę-
ściej nie pragną też przecho-
dzić całego cyklu szkolnego 
kształcenia, natomiast chcą 
nauczyć się gry na jakimś in-
strumencie. I to się powio-
dło, bo znaleźli się chętni, cza-
sem rodzice uczniów tej szkoły, 
którzy dokształcają się mu-
zycznie, by móc w domu mu-
zykować z własnymi dziećmi. 
I jest to bardzo sympatyczne. 
Mogą to czynić w ramach sto-
warzyszenia, ponosząc pewne 
koszty, bo przecież trzeba za-
płacić nauczycielom, a i stowa-
rzyszenie musi mieć z tego ja-
kiś zysk, by gromadzić środki 
na wspieranie np. działań dy-
daktycznych szkoły.

O ile pamiętam, stowarzy-

szenie powołało również 
w pewnym momencie mu-

zyczną zerówkę.
Tak, dla umuzykalniania 

dzieci młodszych i oswajania 
ich ze szkołą muzyczną zor-
ganizowaliśmy taką formę 
kształcenia najmłodszych, 
która również funkcjonu-
je do dziś. Ona też przynosi 
stowarzyszeniu dochód i nie 
są to wcale małe kwoty, bo 
rocznie jest to około 10 tys. 
złotych.

A z 1 procenta?
Obecnie to są wpływy rzę-

du 12 - 15 tys. złotych.

Na co zatem te wszyst-
kie pieniądze są prze-

znaczane?

Tak jak już powiedzia-
łem, na najrozmaitsze po-
trzeby szkoły. Chociażby 
na dofinansowanie Letnich 
Koncertów na scenie w par-
ku. Zwłaszcza gdy trzeba za-
płacić honoraria zaproszo-

nym artystom lub choćby 
zwrócić im koszty przejaz-
du. Tak więc nie można by-
łoby realizować tego projek-
tu, gdyby nie stowarzyszenie. 
A była też kiedyś sytuacja, 
gdy Urząd Marszałkowski,  z 
obiecanych środków na kon-
certy w ostatniej chwili się 
wycofał. Artyści zaproszeni, 
słuchacze również, a tu taka 
przykrość. Wtedy też sytu-
ację uratowały środki, któ-
re zgromadziło stowarzysze-
nie.
Wiem, że część koncertów, 
które wykonują szkolne ze-

społy lub soliści, jest opłaca-

na przez zapraszające gminy 
lub innych organizatorów. Te 
pieniądze również wpływają 
na konto stowarzyszenia?

Tak, bo inaczej formalnie 
nie dałoby się tego załatwić i 
szkoła nie mogłaby mieć z ta-

kich występów zysku. Dzięki 
istnieniu stowarzyszenia - ma. 
Z kolei gdy szkolne zespoły wy-
jeżdżają na festiwale do Włoch, 
Hiszpanii czy, jak w tym roku, 
do Chorwacji, zgromadzo-
ne przez nas środki odciąża-
ją szkołę i rodziców uczniów, 
którzy jadą reprezentować nas 
poza granicami kraju.

Ale stowarzyszenie wspo-

maga też uczniów indywi-
dualnie.

Owszem, przyznajemy fi-
nansową pomoc najzdolniej-
szym, dopłacając na ich specja-
listyczne kursy mistrzowskie. 

Podobnie jak opłacana jest 
pani profesor prowadząca do-
datkowe zajęcia ze śpiewu, któ-
rych w programie szkoły na 
razie nie ma. Fundowane są 
również od czasu do czasu sty-
pendia dla dzieci z mniej za-
możnych rodzin. Oczywiście 
wyłącznie dla uczniów naszej 
szkoły muzycznej, bowiem, jak 
już powiedziałem, stowarzy-
szenie nie ma statutowej moż-
liwości przekazania środków 
na cel nie związany właśnie z 
tą szkołą.

Słuchając pana można by 
rzec, że Stowarzyszenie 
Przyjaciół Szkoły Muzycz-

nej to pomocna dłoń, na 
którą zawsze szkoła może 
liczyć.

Jak to na przyjaciół. Nie 
bez powodu mówi się, że przy-
jaciół poznaje się w biedzie. 
Dlatego staramy się pomagać 
na wielu frontach, łatać róż-
ne finansowe dziury i cieszy 
nas, że dołożyliśmy swoją ce-
giełkę do obecnej pozycji so-
chaczewskiej szkoły. Bo znana 
jest ona w Polsce i nie tylko ze 
swej artystycznej aktywności 
i, o czym wiem, jest także bar-
dzo wysoko notowana we wła-
dzach ministerialnych.

Potwierdzeniem tych słów 
może być fakt, że właśnie 
sochaczewska szkoła, jako 
jedna z kilkunastu w kraju, 
wybrana została do projek-

tu tworzenia nowych pro-

gramów kształcenia mu-

zycznego dla wszystkich 
szkół muzycznych w Pol-
sce.

Tak, ale to już zasługa zna-
komitego zespołu pedagogów, 
który udało się tutaj pani dy-
rektor zgromadzić.

* W dniach 18 i 19 marca w 
sochaczewskiej szkole mu-

zycznej odbył się XII Ogól-
nopolski Wiosenny Festi-
wal Fletowy.  Tym razem  
wiosenny był tylko z nazwy, 
bo do kalendarzowej wio-

sny zabrakło kilku dni, a zi-
mowa aura mocno dała się 
we znaki uczestnikom, któ-

rzy przyjechali do Socha-

czewa z całej Polski, a było 
ich około stu. 

Jak co roku  przyjecha-
ła do nas czołówka młodych 
flecistów w wieku od siód-
mego do dwudziestego roku 
życia. Tym razem dodatko-
wą atrakcją  festiwalu była 

możliwość uczestniczenia w 
warsztatach i konsultacjach 
z Łukaszem Długoszem - 
jednym z najwybitniejszych 
polskich wirtuozów fletu.

Jednak tym, co najbardziej 
rozpalało emocje uczestników, 
były wykonania konkursowe. 
Były one oceniane przez sze-
ścioosobowe jury, które stano-
wili profesorowie akademii mu-
zycznych pod przewodnictwem 
prof.  Elżbiety Gajewskiej-Ga-
dziny. Poza nią zasiadali w nim 
prof. Elżbieta Dastych-Szwarc z 
Warszawy, prof. Krystyna Goła-
szewska z Białegostoku, Ewelina 
Zawiślak z Łodzi, Cezary Tra-
czewski z Wrocławia oraz orga-
nizator - Paweł Leszczyński.

Na laureatów czeka-
ły wspaniałe nagrody, a naj-
cenniejszą stanowił srebr-
ny flet o wartości ok. 6 tys. 
zł. Aby  szanse były wyrów-
nane, wykonawcy podziele-

ni byli według wieku na pięć 
kategorii. Najwyższą, pra-
wie maksymalną punktację, 
a tym samym nagrodę głów-
ną za wspaniałą, profesjonal-
ną interpretację Fantazji Ph. 

Gauberta zdobyła Marian-
na Żołnacz - czternastolatka z 
Warszawy.

Również nasza szkoła 
wystawiła w tym roku licz-
ną reprezentację. Stanowili 
ją sześciolatka Amelia Ciu-
rzyńska, Marta Strzelczyk, 
Ola Żakowska, Sebastian 
Bańburski, Agata Krasucka, 
Katarzyna Bury oraz Maria 
Lach. Wszyscy nasi ucznio-
wie godnie się zaprezento-
wali i możemy być dumni 
z ich dokonań. Szczególnie 
gratulujemy Marysi Lach, 
która została laureatką III 
miejsca oraz Amelii, Agacie 
i Kasi, które zdobyły wyróż-
nienia.

Chciałbym też podzięko-
wać wszystkim tym, bez któ-
rych takie nieoficjalne „fleto-
we mistrzostwa Polski” nie 
mogłyby się odbyć. Na szcze-
gólne uznanie zasługuje firma 
Jarmuła Music z Tarnowa, zaj-
mująca się sprzedażą oraz ser-
wisem instrumentów, która 
była sponsorem naszego festi-
walu i fundatorem wszystkich 
nagród. Ponadto podziękowa-
nia za pomoc w organizacji na-
leżą się dyrekcji naszej szkoły, 
nauczycielom oraz  pracow-
nikom, a także fotografowi - 
panu Pawłowi Krasuckiemu.

Paweł Leszczyński 
- pomysłodawca i 

organizator OWFF

Stowarzyszenie przyjaciół
 Q Ze Stanisławem Kajdasem, prezesem Stowarzyszenia Przyjaciół Szkoły Muzycznej, o potrzebie jego powstania  

oraz działaniach wspierających szkołę rozmawia Małgorzata Pałuba.

Wiosenny festiwal fletowy w Muzycznej

Stanisław Kajdas chętnie pomaga szkole muzycznej

Od lewej: Maria Lach, Agata Krasucka, Marta Strzelczyk  
i Ola Żakowska oraz Paweł Leszczyński

FO
T.

 S
ŁA

W
O

M
IR

 B
U

R
ZY

Ń
SK

I



9 kwietnia 2013

nr 14 (1127)ziemiasochaczewska@gmail.comZIEMIA SOCHACZEWSKA ROZMOWA TYGODNIA 13

REKLAMA

PROMOCJA OBOWIĄZUJE W DNIACH 9-14.04.2013r.
 ZS-25

ZAPRASZA 
DO SWOICH SKLEPÓW I POLECA:

 Kiełbasa bursztynowa "STÓŁ POLSKI" - 12,99 zł/kg
 Serek wiejski "PIĄTNICA" 150g
    lekki oraz ze szczypiorkiem   - 1,69 zł/szt
 Masło Zabrowskie "MLEMIX"  - 2,89 zł/szt

KOMUNIKAT ZKM
W związku z przyśpieszeniem pociągu relacji Sochaczew - Warszawa  
z godz. 5.16 na godz. 5.06 z dniem 15.04.2013 r. ulegną przyśpieszeniu  
niektóre kursy następujących autobusów:
linii nr 2 wyjazd z Brochowa z godz. 4.35 na 4.26

linii nr 3 wyjazd z Energomontażu z godz. 4.55 na 4.40
linii nr 3A wyjazd ze szpitala z godz. 4.36 na 4.26

linii nr 4 wyjazd z „Młyna Repsz” z godz. 4.53 na 4.41

Jak to się stało, że w przecią-

gu dekady stała się Pani wła-

ścicielką świetnie prosperu-

jącej firmy logistycznej?
A to ciekawe, bo mnie z 

kolei ciągle wydawało się, że 
mam w życiu pod górkę. Na-
wet urodziłam się z chorym 
sercem. Właściwie od same-
go początku w moim życiu 
coś się działo. Jestem po roz-
wodzie. Jednak najtrudniej-
szym momentem było to, kie-
dy mój syn urodził się z wadą 
nerki. Konieczna była opera-
cja. To były ciężkie  miesiące, 
a mnie najbardziej „dołowało” 
to, że nie mam dla niego cza-
su. Od godz. 9 do 17 musiałam 
być w pracy. Pamiętam, że był 
grudzień. Stwierdziłam, że da-
lej tak być nie może i otwieram 
własną firmę. 

Postawiła Pani wszystko na 
jedną kartę?

W sumie tak. Zawsze mia-
łam etat, pomimo że nigdy nie 
wysłałam ani jednego CV.  Za-
raz po szkole średniej zaczę-
łam pracę z firmie Tramex. 
Usłyszałam ogłoszenie w ra-
diu, pojechałam na rozmowę z 
właścicielem panem Mirkiem 
Kaczorowskim. Okazało się, 
że następnego dnia zaczynam. 
To była prawdziwa szkoła ży-
cia, którą bardzo dobrze wspo-
minam. Potem, kiedy byłam 
na urlopie wychowawczym, 
przypadkiem spotkałam kole-
żankę, która powiedziała mi, 
że firma Kenig Spedition szu-
ka pracownika i chyba byłoby 
to coś dla mnie. Czyli kolejną 
pracę dostałam właściwie też 
z marszu. 

Pracowała Pani jako spe-

dytor i logistyk. To dobrze 
płatne i poszukiwane zawo-

dy. Większość osób wybra-

łaby etat. 
Początki nie były różo-

we. Pierwsze biuro działało u 
moich rodziców. Jak zwykle 
miałam pecha, bo otworzy-
łam Best Cargo pół roku przed 
tym, kiedy pojawiła się możli-
wość płacenia niższego ZUS 

przez nowe firmy. Musiałam 
więc zarobić na pełną składkę, 
która wynosiła wtedy chyba 
750 zł. Dla nowej, małej firmy 
to jest prawdziwe  wyzwanie. 
Udało mi się jednak znaleźć 
pierwsze, niewielkie zlecenia. 

Czy korzystała Pani z ja-

kiś dotacji czy środków ze-

wnętrznych?
Nie, nigdy. Zresztą Unia 

Europejska w ogóle nie prowa-
dzi programu dotacji dla firm z 
branży transportowej. Zawsze 
radziłam sobie sama. 

Kiedy nastąpił przełom?
Najpierw zaczęłam współ-

pracę z firmą OMV. Sprowa-
dzałam wózki widłowe. To 
był pierwszy duży kontrahent. 
Prawdziwy przełom wiąże 
się jednak z osobą Wima Van 
Damma. W ogóle to jest cie-
kawa historia. Moja koleżan-
ka pracuje w Urzędzie Skarbo-
wym i Wim przyszedł do niej 
rejestrować firmę. Zaczęli roz-
mawiać. Powiedział jej, że szu-
ka kogoś ze znajomością języ-
ków obcych do współpracy. 
Ona pomyślała o mnie i tak 
nawiązałam kontakt z belgij-
ską firmą ICTS.

Tak po prostu? Brzmi wręcz 
nieprawdopodobnie. 

Przez kilka miesięcy trwa-
ły rozmowy. Można powie-
dzieć, że budowaliśmy wza-
jemne zaufanie. Okazało się, że 
Van Damme to świetny czło-
wiek, posiadający wiele cieka-
wych pomysłów. Dał mi dużą 
motywację do działania i wiel-
ką szansę na rozwój. Poszerzy-
łam grono klientów, jeździmy 
na kursy, szkolenia, targi. Wy-
głaszałam nawet wykład na 
Konferencji Logistycznej or-
ganizowanej przez Zrzeszenie 
Międzynarodowych Przewoź-
ników Drogowych. Jego pre-
zesem jest sochaczewianin Jan 
Buczek, którego bardzo cenię. 
W międzyczasie skończyłam 
też podyplomowe studia logi-
styczne w Wojskowej Akade-
mii Technicznej.

Czym dokładnie zajmuje 
się Pani firma? 

Po pierwsze realizujemy 
zlecenia transportowe na-
szych klientów, wynajmujemy 
i sprzedajemy też wózki wi-
dłowe. Poprzez ICTS wynaj-
mujemy różnego rodzaju na-
czepy. To nowe rozwiązanie w 
kraju. Właściciele firm, posia-
dając tylko ciągnik, mogą wy-
nająć odpowiadającą im na-
czepę. Takie rozwiązanie jest 
bardzo popularne w Europie. 
Kierowcy mogą dostosować 
swoją działalność do aktual-
nych zleceń. To znacznie uela-
stycznia ich funkcjonowa-
nie. Kiedyś najważniejsze dla 
transportowców było to, żeby 
mieć cały sprzęt na własność. 
Ciągnące się latami leasin-
gi przyczyniały się do ban-
kructw wielu firm. W sumie 
wszystko sprowadzało się do 
braku odpowiedniej naczepy. 
Firma spłacała kredyt za tzw. 
firankę, czyli naczepę, z któ-
rej skorzystać można głównie 
latem, a pojawiały się zlecenia 
na przewóz owoców chłodnią. 
Pieniądze przechodziły im 
koło nosa. 

Kiedy o tym rozmawiamy, 
wydaje się, że prowadzenie 
firmy jest banalnie proste. 

Nie powiedziałabym, że 
banalne, ale wokół widzę 
mnóstwo biznesowych oka-
zji. Jest jeszcze tyle segmen-
tów rynku, na których moż-
na działać. 

Nie posiadam raczej  żyłki 
przedsiębiorcy. Ja nie wi-
dzę żadnych okazji…

Prężnie rozwijają się np. e-
-usługi, w Sochaczewie zawsze 
dobrze trzymał się transport i 
logistyka. Myślę, że na począ-
tek trzeba zmienić sposób my-
ślenia. Ludzie w Polsce ciągle 
boją się np. zagranicznych in-
westorów, czy ryzyka zwią-
zanego z podjęciem decyzji o 
otwarciu własnej firmy. Wolą 
latami nie sprzedać nierucho-
mości, niż zejść z nieosiągalnej 
ceny. Proszę powiedzieć, co by 
Pani zrobiła wygrywając 6 mi-
lionów w totolotka?

Część rozdałabym rodzinie 
i przyjaciołom. Resztę wło-

żyłabym do banku.
Nie pomyślałaby Pani, 

żeby je zainwestować?

Szczerze mówiąc, nie. 
A ja bym inwestowała. Lu-

bię takie powiedzenie, że kto 
nie ryzykuje, ten nie pije szam-
pana. 

Pani już go pije?
Best Cargo i ICTS cały czas 

się rozkręcają. Prowadzimy 
rozmowy z jedną z najwięk-
szych firm z naszego rejonu. 
Zaproponowaliśmy im cieka-
we rozwiązanie. Nie zdradzę o 
kogo chodzi, żeby nie zapeszyć.

Jak to się stało, że została 
Pani nominowana w plebi-
scycie Kobieta Biznesu?

Taką niespodziankę 
zrobiła mi koleżanka, któ-
ra zgłosiła moją firmę do 
pierwszego etapu konkursu. 
Kiedy zadzwoniła do mnie 
osoba z portalu bankier.pl, 
byłam bardzo zaskoczona. 
Sama nominacja to duży za-
szczyt. Wśród zgłoszeń z ca-
łego kraju otrzymało ją tyl-
ko 10 pań spośród zgłoszeń z 
całej Polski. To bardzo miłe 
uczucie, gdy ktoś zupełnie z 
zewnątrz docenił lata twojej 
pracy. 

A jak Pani ocenia potencjał 
inwestycyjny Sochacze-

wa? Wiem, że była Pani jed-

nym z gości forum Invest in 
Sochaczew.

Sochaczew jest miejscem, 
które może przyciągać inwe-
storów. Nasza przewaga to 
oczywiście lokalizacja, ale też 
niższe koszty prowadzenia 
biznesu. Np. cena wynajęcia 
metra powierzchni magazy-
nowej jest o wiele tańsza niż 
np. w Błoniu. Z drugiej stro-
ny miasto nadal wymaga pro-
mowania swojej oferty. Nie 
jest łatwo sprawić, by przed-
siębiorca z zewnątrz postawił 
właśnie na Sochaczew, a nie 
na któryś z podobnych ośrod-
ków. 

Jednym z najbardziej barw-

nych elementów forum była 
prelekcja dotycząca super-
-pociągu, który woziłby to-

wary z Chin do Europy. W 
obrębie tego szlaku znala-

złby się m.in. Sochaczew? 
Czy to w ogóle ma sens?

Współpracujemy z firmą 
Hatrans, która prowadzi ten 
projekt. Uważam, że to świet-
ny pomysł. Pierwszy pociąg 
pokonał już trasę i zajęło mu to 
o dzień mniej niż zakładano. 
Jestem pod wrażeniem tego 
przedsięwzięcia. 

Starcza Pani czasu na ży-

cie prywatne? Sama wy-

chowuje Pani dziecko, a to 
samo w sobie ogromne wy-

zwanie.

W mojej pracy najważ-
niejszy jest telefon i dostęp 
do Internetu, a nie przesia-
dywanie w biurze i to mnie 
ratuje. Zdarza się, że koń-
czą pracę późno wieczo-
rem, a tu trzeba jeszcze np. 
pomóc synowi w nauce an-
gielskiego czy wcześniej, w  
przygotowaniu do Pierw-
szej Komunii oraz znaleźć 
czas na zabawę z nim. Ale 
lubię to  co robię i to daje 
mi napęd do działania. Poza 
tym w opiece nad Kubą  po-
magają mi rodzice, którzy 
też bardzo mnie wspierają. 
Udało mi się skończyć bu-
dowę domu, z czego jestem 
bardzo dumna. Często spo-
tykam się z przyjaciółmi.  
Ostatnio zaczęłam uczyć 
się sama niderlandzkiego. 
Służbowo jeżdżę do Belgii 
czy Holandii i znajomość ję-
zyka mi się przyda. Mam też 
plany związane z działalno-
ścią charytatywną.

Jakie to plany? 
Chciałabym otworzyć 

fundację, która pomagałaby 
kobietom w trudnej sytuacji 
życiowej. Nie chodzi o te naj-
uboższe, ale o wszystkie pa-
nie, które z różnych wzglę-
dów potrzebują wsparcia. 
Częściowo pomysł zaczerp-
nęłam z własnych doświad-
czeń. Chcę pokazać, że sa-
motne macierzyństwo to nie 
wyrok, że rozstanie z mężem 
może być nowym,  lepszym 
początkiem. Jeżeli się uda, 
będziemy uczyć przedsię-
biorczości, prowadzić kursy i 
szkolenia oraz bazę ofert pra-
cy. Chodzi o podpowiedze-
nie kobietom konkretnych 
rozwiązań i pokazanie im, że 
mogą odnieść sukces zarów-
no w życiu zawodowym, jak i 
prywatnym. 

Na Katarzynę Dudzińską głosować 
można na stronie www.bankier.pl. 
Należy wejść w zakładkę „Święto 
Kobiet Biznesu”. Głosowanie trwa 

tylko do 14 kwietnia. 

Kobieta biznesu
 Q Mając dwadzieścia kilka lat postawiła wszystko na jedną kartę i otworzyła własną firmę. Teraz Best Cargo  

współpracuje z przedsiębiorstwami z całej Europy, a jego właścicielka właśnie została nominowana do tytułu  
„Kobiety Biznesu 2012”. O tym, jak się robi biznes, z sochaczewianką Katarzyną Dudzińską rozmawia Agnieszka Poryszewska.

Katarzyna Dudzińska
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

  Autozłom,  
kasacje  
pojazdów,  
odbiór pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
 WIDEOFILMOWANIE, HD,  
FOTOGRAFOWANIE,  
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Przeprowadzki  
- transport kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

  Usługi  
hydrauliczne,  
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi  
i plastiku,  
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-10

  Pranie  
dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-12 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE,  
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 
Sochaczew, ul. Kocha-

nowskiego 60 („Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny!  
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-16

  Glazura, terakota,  
gładzie, malowanie, 
zabudowy K.G., panele, 
parkiety, docieplanie, 
kominki,  
tel. 604-166-988

ZS-18 B

  Malowanie,  
gipsowanie, KG,  
tel. 602-383-118.

ZS-19

  NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN,  
TAPICEREK MEBLO-
WYCH I SAMOCHODO-
WYCH. PRZY TRZECH 
DYWANACH KOLEJNY 
DO 6 M2 GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-21 Cz,D,B

  Tynki maszynowe, 
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-23

  Wylewki  
maszynowe,  
tel. 511-440-509.

ZS-31 B

  PROFESJONALNE 
PRANIE DYWANÓW,  
WYKŁADZIN, TAPICEREK, 
www.profesjonalnepranie.pl, 
tel. 516-689-712.

ZS-67 2B,K

  Wywóz szamba,  
tel. 606-374-093.

ZS-79

  Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-81

  Wylewki agregatem  
tel. 531-402-222.

ZS-177 R,B

  Glazura, terakota,  
remonty - solidnie,  
tel. 602-670-035

ZS-191

  AGD lodówki,  
tel. 601-344-139.

ZS-210

  Profesjonalnie: glazura, 
terakota, kompleksowe  
wykończenia wnętrz,  
tel. 519-183-567.

ZS-211

  Ocieplanie budynków,  
tel. 694-124-842.

ZS-212

  Usługi transp.-koparkowe; 
- wykopy, - ziemia pod 
trawy; - piasek, - żwir,  
tel. 602-386-081.

ZS-291

  Krycie dachów papą,  
tel. 783-680-749.

ZS-293

  Ogrodzenia, bramy przesuwne, 
balustrady, siatka ogrodzenio-

wa + montaż (producent), 
tel. 503-572-046.

ZS-300

  Tynki tradycyjne,  
elewacje,  
adaptacja poddaszy,  
tel. 792-491-116.

ZS-303

  Dachy kryjemy blachą, 
papą, malujemy, podbitki, 
ocieplenie budynków, 
utylizacja eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Ocieplanie, malowanie 
budynków,  
tel. 662-214-003.

ZS-313

  Układanie kostki  
www.seba-bruk.pl,  
tel. 604-413-669.

ZS-317

  Kompleksowe remonty 
mieszkań,  
tel. 606-927-661.

ZS-332

  Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-373

  Kompleksowe wykona-
nie wnętrz, elewacji  
i ogrodzeń, stawianie 
budynków pod klucz. 
Faktura VAT, pięcioletnia 
gwarancja,  
tel. 693-350-888.

ZS-377 B

  Usługi remontowe, tanio, 
tel. 696-091-786.

ZS-398

  Glazura, terakota, 
malowanie, szybko, 
solidnie,  
tel. 507-966-469.

ZS-426

  Układanie kostki 
brukowej - granitowej,  
marmury - granity,  
tel. 698-618-407,  
664-376-682.

ZS-446 B

  Imprezy okolicznościowe: 
- komunie,  
wolne terminy,  
tel. 792-670-200.

ZS-450 B

  Remonty mieszkań, 
glazura, gipsy, malowanie, 
podłogi. Wymiana drzwi, 
okien 

tel. 606-702-027
ZS-453

NIERUCHOMOŚCI
  Sprzedam bez pośredni-
ków 67,8 m² - 3 pokojowe, 
osiedle Targowa,  
tel.606-882-310.

ZS-26

  Sprzedam działkę 
budowlaną 1000 m²  

w kwadracie  
w Kuznocinie, prąd  
i woda przy działce.  
Tel. 46 862-80-59

ZS-187

  Sprzedam dom  
w Sochaczewie,  
osiedle Trojanów,  
tel. 607-455-011,  
605-455-773.

ZS-208

  Do wynajęcia M-3,  
I piętro, umeblowane,  
tel. 661-817-012.

ZS-227 B

  Sprzedam działki 
budowlane w Rozlazłowie, 
1150m² i 1430 m²,  
tel. 602-196-853.

ZS-240

  Wynajmę 2 pokojowe 
mieszkanie w domu 
prywatnym (tanio),  
tel. 531-715-994.

ZS-250

  Sprzedam działkę  
3000 m² uzbrojoną 
Janów-Ruszki,  
tel. 501-236-928.

ZS-272 B

  Dla pojedynczej osoby 
wynajmę mieszkanie, 
wysoki standard,  
tel. 697-326-446.

ZS-276

  Wynajmę lokal użytkowy 
w centrum Sochaczewa, 
tel. 697-326-446.

ZS-277 

  Sprzedam 1,5 ha  
bud-rol. 10zł/m²,  
tel. 692-728-479.

ZS-288

  Wynajmę budynek  
ok. 180 m² na działalność 
gospodarczą,  
przy ul. Okrężnej 79,  
tel. 604-127-511.

ZS-289

  Sprzedam M-3, 49 m²,  
4 p., osiedle Polna,  
tel. 602-386-081.

ZS-292

  Sprzedam mieszkanie  
46 m², ul. Okrzei,  
tel. 500-242-522.

ZS-302

  Sprzedam mieszkanie  
z garażem  
w Sochaczewie,  
tel. 604-179-241.

ZS-304

  Posiadam do wynajęcia 
w domku pokój z kuchnią, 
wc, umeblowane, agd, 
media, dzwonić po 15.00, 
tel. 698-503-353.

ZS-311

  Działki 1300 m², gaz, 
woda, prąd,  
tel. 601-239-766.

ZS-320

  Sprzedam M-4,  
na ul. Ogrodowej, IV p,  
63 m², atrakcyjna cena, 
tel. 602-439-917.

ZS-333

  Sprzedam działki  
budowlane, woda i prąd,  
5 km od centrum  
Sochaczewa,  
tel. 606-239-939.

ZS-334

  Sprzedam mieszkanie  
38 m² pokój z kuchnią,  
w centrum do remontu,  
tel. 602-367-962.

ZS-376

  Sprzedam dom  
w Sochaczewie,  
tel. 660-742-106.

ZS-382 R

  Sprzedam  
mieszkanie  
46 m², 3 pokoje  
w centrum,  
tel. 696-487-862.

ZS-397

  Sprzedam magazyn  
o pow. 250 m²,  
na działce o pow. 380 m²  

Sochaczew,  
ul. Spartańska 12/14,  
tel. 517-370-842.

ZS-399

  Sprzedam działkę 
budowlaną 1000 m²  

na Kuznocinie,  
tel. 797-556-384.

ZS-400

  Sprzedam M-4, 70,5 m²,  
I piętro. Nowa Victoria,  
tel. 797-930-354.

ZS-407

  Sprzedam M-4, 52 m², 
blisko PKP,  
po remoncie,  
tel. 509-707-375.

ZS-411

OGŁOSZENIA14

DROBNE

profesjonalną i pełną obsługę księgową
wszystkie formy rachunkowości 
- księgowość, podatki, kadry, płace, ZUS, rozliczenia roczne, 
rozliczenie zwrotu VAT od materiałów budowlanych

Dla nowych klientów upust
tel. kom. 503-093-222, tel./fax 46 862-41-77
96-500 Sochaczew, ul. Targowa 18, paw. 7 (przy poczcie)
e-mail: malcomp@op.pl 
czynne pon.-pt. 8.00-18.00, sob.- 11.00-18.00

ZS-20

BIURO RACHUNKOWE

OFERUJE
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Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

O K U L I S T Y K A
 LASEROWE ZABIEGI OCZU
 USG OCZU
 PRACOWNIA ANGIOGRAFII OCZU
 PORADNIA LECZENIA JASKRY
 PORADNIA OKULISTYKI DZIECIĘCEJ
 PERYMETRIA STATYCZNA
 CYFROWE BADANIE DNA OCZU
 ZABIEGI LASEROWE W CUKRZYCY
 ZABIEGI W CHOROBACH POWIEK
 ZABIEGI PLAMKI (SIATKÓWKI)
 BEZDOTYKOWY POMIAR CIŚNIENIA OKA

dr Mikołaj Krajewski
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko
dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka
dr Dariusz Dudek

KLINIKA ALFA, 
tel. (46) 863-38-74

ZS-11

Podejmę pracę
■ Podejmę pracę jako pomoc kuchenna, opiekunka  do 
dziecka lub osób starszych, tel. 509-653-157.

Kupon dla szukających pracy
Imię: .............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew

ul. Żeromskiego 41 A lok. 22
(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92,  
501-44-03-22

STOMATOLOG
Lek.stom. 

Anna
Wrzesińska-Bartosik
- stomatologia zachowawcza
- stomatologia dziecięca
- protetyka
- chirurgia stomatologiczna
- profilaktyka; fluoryzacja
- bezbolesne znieczulenie

Tel. 607-797-930
ul. Żeromskiego 27, Sochaczew

ZS-48 

PRACOWNIA USG
USG: jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne, 
echo serca i inne.
MAMMOGRAFIA
SPECJALISTYCZNY 
OŚRODEK  
OKULISTYCZNY
PORADNIE:
● OKULIŚCI (DOROŚLI/DZIECI)
● LARYNGOLODZY
● DERMATOLODZY
● ORTOPEDZI (USG)
● GINEKOLODZY (USG, KOLPOSKOPIA)
● KARIOLODZY (ECHO SERCA, HOLTER)
● CHIRURDZY
● NEUROLODZY (DROŚLI /DZIECI)
● UROLOG (USG)

● REUMATOLO

● ENDOKRYNOLOG (USG)
● INTRERNISTA

● PULMONOLG

● GASTROLOG

● PSYCHIATRA

● REHABILITANCI MEDYCZNI
● PSCHOODZY (DOROŚLI/DZIECI)
● MEDYCYNA PRACY
● DIETETYCY
● LOGOPEDZI
● AKUPUNKTURA

● SZKOŁA RODZENIA
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA

● BADANIA LABORATORYJNE KRWI 
(8.00-10.00)

KLINIKA ALFA
SOCHACZEW, UL. POLNA 9
(naprzeciwko ogródka jordanowskiego)

(46) 86 11 321,  
(46) 86 33 874, 793 793 003

www.klinikaalfa.pl
ZS-17

ZS-7

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 

w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek  

JW. Construction)

Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528

ZS-15

STOMATOLOGIA
lek.stom.  
Dorota Wrzesińska-Mirowska
Tel. 603-203-800
ul. Żeromskiego 27, II p. gab. 7
Sochaczew, budynek DEES

 bezbolesne znieczulenie  
     mikroprocesorowe
 stomatologia zachowawcza
 stomatologia dziecięca
 protetyka 
 profilaktyka: scaling, 
   piaskowanie

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-119

Twoje  ogłosz e nie  w „ Zie mi”  prz eczy ta  
w ie le  tys ięcy  osób w mie śc ie  i  pow iec ie

„Ziemia Sochaczewska” to najstarsza  

i najpopularniejsza gazeta  

na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!

  Sprzedam mieszkanie,  
I piętro, 3 pokoje z kuchnią, 
63 m², al. 600-lecia,  
atrakcyjna lokalizacja,  
tel. 507-709-777.

ZS-428

  Sprzedam mieszkanie 
dwupokojowe, 50 m², 
odnowione,  
tel. 603-061-819  
wieczorem.

ZS-435

  Do wynajęcia lokal 
handlowy 50 m²,  
w centrum Sochaczewa, 
parter, przeszklona 
witryna, wszystkie media, 
tel. 607-306-208.

ZS-437

  Sprzedam dom, tanio, 
zamienię na mieszkanie 
na parterze,  
tel. 888-980-947, 
863-08-43.

ZS-438

  Sprzedam dom 400 m², 
mieszkalno-usługowy, 
Sochaczew,  
tel. 46 862-83-58.

ZS-439

  Kawalerka umeblowana 
do wynajęcia,  
tel. 46 862-49-60.

ZS-445

  Sprzedam M-4, 70,5 m², 
IV piętro, Victoria,  
tel. 604-274-564.

ZS-447

  Do wynajęcia kawalerka  
w centrum,  
tel. 663-063-500.

ZS-448

  Do wynajęcia odnowione 
M-3, na Ogrodach, II p., 
tel. 606-152-064.

ZS-449

  Do wynajęcia mieszkanie 
M-4, w centrum,  
tel. 601-995-431.

ZS-452

ZDROWIE

  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog Ewa 
Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-13 B

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny  
- Joanna Rojek.  
Psycholog.  
Certyfikowany psychotera-

peuta. Diagnoza psycho-

logiczna, psychoterapia  
- dorośli, młodzież, dzieci.  
Zapisy pod nr  
tel. 608-349-658.  
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-74

  Pensjonat  
„Pod Wierzbami”  
w Ładach, k/Iłowa  
zaprasza na turnusy 
rehabilitacyjne i leczenie 
poszpitalne pod opieką 
kardiologa.  
Możliwość dofinansowania 
z PFRON-u  
www.podwierzbami.com,  
tel. 24 277-40-71  
601-803-830.

ZS-28

PRACA
  Firma zatrudni kierownika 
budowy z uprawnieniami, 
siekierskimichal@tlen.pl

ZS-299

  Zatrudnię osoby  
do pomocy  
w gospodarstwie  
rolnym w Sochaczewie, 
tel. 608-435-792.

ZS-425

  Zatrudnię hostessy  
z Sochaczewa!  
tel. 784-371-394.

ZS-441

  Zatrudnię w gastronomii: 
1. Kucharza lub kucharkę 
z doświadczeniem,  
2. Do pomocy  
kierowniczej  
z doświadczeniem,  
tel. 792-670-200,  
508-079-034.

ZS-451 B

FINANSE
  Chwilówka z dojazdem  
do klienta,  
tel. 504-228-936.

ZS-108 R

RÓŻNE
  Sprzedam pellet,  
drewno opałowe,  
dębowe,  
tel. 535-121-164.

ZS-268

  Sprzedam  
słupki betonowe,  
tel. 531-467-981.

ZS-318

  Tanio!  
Siatka ogrodzeniowa, 
słupki, bramy,  
tel. 606-144-619.

ZS-321

  Kupię camping  
na magazyn,  
tel. 601-770-014.

ZS-331

  Sprzedam myjkę  
i sadzarkę  
do ziemniaków  
kiełkowanych,  
tel. 604-866-936.

ZS-408

  Sprzedam regał  
w b.dobrym stanie,  
tel. 509-732-601.

ZS-427

Spedytor międzynarodowy, specjalista ds. sprzedaży, 
specjalista ds. jakości, windykator terenowy, lekarz, doradca 
klienta, doradca rolniczy, przedstawiciel handlowy, szwaczka, 
sprzedawca-prezenter handlowy, sprzątaczka ze stopniem nie-
pełnosprawności, pakowacz ze stopniem niepełnosprawności, 
diagnosta, magazynier, operator wózka widłowego, mechanik 
urządzeń  wiertniczych, kierowca z prawem jazdy kat. C+E, 
elektryk, szklarz, tokarz, operator CNC, cieśla, zbrojarz, ma-
szynista pojazdów trakcyjnych, ustawiacz.

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA - ślusarz, parkieciarz, regipsiarz, malarz, de-

karz, brukarz/glazurnik, wykwalifikowany pracownik cnc, 
szklarz, stolarz, spawacz, pracownik w metalu, monter insta-
lacji gazowej i sanitarnej, kamieniarz, elektroinstalator, pra-
cownik w rolnictwie. CZECHY - spawacz, projektowanie 
systemów sterowania, doradca klienta, dyspozytor, operator 
urządzeń w odlewni. ESTONIA - specjalista ds. badań i roz-
woju, inżynier, elektryk. FRANCJA - sprzedawca, recepcjo-
nista, pracownicy do obsługi parku, kucharz, kelner/ka, bar-
man/ka. HOLANDIA - stolarz budowlany, cieśla szalunkowy, 
robotnik ogólnobudowlany, mechanik. NIEMCY - blacharz 
samochodowy, operator żurawia, operator wózka widłowe-
go, pielęgniarka, opiekun osób starszych, fizjoterapeuta, ślu-
sarz, stolarz, mechanik samochodowy, drukarz, pracownik 
serwisu, pracownik utrzymania czystości, sprzedawca, serwis 
w hotelu, recepcjonistka, specjalista do planowania zakupów, 
hydraulik, pracownik magazynu z wiedzą techniczną, mecha-
tronik, rzeźnik, kierowca jazdy próbnej, kierowca testowy. 

PRACUJ Z NAMI
Redakcja tygodnika  
„Ziemia Sochaczewska”,  
w związku z rozwojem biura ogłoszeń, 
podejmie współpracę w zakresie reklamy. 

Poszukujemy odpowiedzialnych i operatywnych osób do pozyskiwania 
ogłoszeń z terenu miasta i gmin powiatu sochaczewskiego.

Proponujemy atrakcyjne wynagrodzenie

Zapraszamy do biura ogłoszeń, ul. Żeromskiego 12, tel. 46 862 23 55.

Masz naszą pożyczkę  

2.000 zł  
bez BIK-u?

Tylko teraz możliwość 
konsolidacji z wypłatą 
dodatkowej gotówki!

Zadzwoń i zapytaj  
o szczegóły!

Tel. 46 862-15-40
ZS-440 

Kupię 
gospodarstwo  
lub grunt rolny 
tel. 664 944 635

ZS-444 
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WOJCIECH KOZŁOWSKI

Wojciech to drugie 
dziecko Anny i Łukasza 
Kozłowskich z Feliksowa, 
gm. Sochaczew. Urodzo-
ny we wtorek, 2 kwietnia 
2013 r. o godz. 3.05. Waga 
4,220 kg. Wzrost 54 cm.

BARTOSZ SŁOJEWSKI

Bartosz to drugie 
dziecko Joanny Orze-
chowskiej i Rafała Sło-
jewskiego z Sochaczewa. 
Urodzony we wtorek, 2 
kwietnia 2013 r. o godz. 
23.05. Waga 3,9 kg. 
Wzrost 56 cm.

SEBASTIAN JAŻDŻYK

Sebastian to siódme 
dziecko Iwony i Bogdana 
Jażdżyk z Kamiona, gm. 
Młodzieszyn. Urodzony 
w środę, 3 kwietnia 2013 
r. o godz. 6.18. Waga 
4,020 kg. Wzrost 57 cm.

DAWID NIEKRASZEWICZ

Dawid to drugie 
dziecko Karoliny i Pio-
tra Niekraszewicz z 
Sochaczewa. Urodzo-
ny w środę, 3 kwietnia 
2013 r. o godz. 11.40. 
Waga 2,960 kg. Wzrost 
52 cm.

GABRYSIA WIECZOREK

Gabrysia to dru-
gie dziecko Justyny i To-
masza Wieczorek z So-
chaczewa. Urodzona w 
czwartek, 4 kwietnia 2013 
r. o godz. 9.25. Waga 3,910 
kg. Wzrost 56 cm.

ZUZANNA JACH

Zuzanna to trze-
cia córka Iwony i 
Rafała Jach z Socha-
czewa. Urodzona w 
czwartek, 4 kwiet-
nia 2013 r. o godz. 
20.05. Waga 3,660 kg. 
Wzrost 55 cm.

ALAN WITKOWSKI

Alan to pierwsze 
dziecko Angeliki Żuraw-
skiej i Kamila Witkow-
skiego z Sochaczewa. Uro-
dzony w piątek, 5 kwietnia 
2013 r. o godz. 10.45. Waga 
3,180 kg. Wzrost 53 cm.  

IGNACY DOMAŃSKI

Ignacy to drugie 
dziecko Agnieszki i 
Jarosława Domań-
skich z Sochaczewa. 
Urodzony w piątek, 
5 kwietnia 2013 r. o 
godz. 13.15. Waga 4,1 
kg. Wzrost 55 cm.

ROZMAITOŚCI16

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

NASZE DZIECI urodzone w szpitalu  
od 2 do 5 kwietnia

REKLAMA

Rozpoczął się II Socha-
czewski Konkurs Plastyczny 
im. Władysława Ślewińskie-
go pod hasłem „Kwiaty Pol-
skie na Mazowszu”. Prace kon-
kursowe należy dostarczyć do 
30 kwietnia tego roku na adres 
Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Sochaczewie, ul. Żeromskie-
go 39A.

Organizatorzy zachęcają do 
wykonywania prac przede wszyst-
kim w technice farb akwarelo-
wych, akrylowych, plakatowych, 
olejnych. Nie będą przyjmowane 
zdjęcia i wydzieranki. 

Regulamin konkursu jest 
dostępny na stronach: www.
slewinski.e-sochaczew.pl, mia-
sjaro@wp.pl oraz na stronie in-
ternetowej Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Sochaczewie.

* Wspólnie z fundacją 
„Nero” poszukujemy domu 
dla rocznej suczki. Ten 
drobny i niekłopotliwy pies 
odnajdzie się nawet w nie-

wielkim mieszkaniu. 

Do tej pory los nie był dla 
Różyczki łaskawy. Jej życie 
zaczęło się od tragedii. Wła-
ściciel szczeniaków postano-
wił się ich pozbyć. Zapako-
wał Różyczkę i jej brata do 
kartonowego pudełka, któ-
re następnie wrzucił do rzeki. 
Psiaki nie miałyby szansy na 
przeżycie, gdyby nie dziecia-
ki wracające ze szkoły. To one 
wyciągnęły pudło z pieskami. 
Psiaki trafiły do domu tym-
czasowego, gdzie są do dziś.

Od tego czasu 
minęło około roku. 
Różyczka zosta-
ła wysterylizowa-
na oraz  zaszczepio-
na. Suczka cieszy się 
doskonałym zdro-
wiem i jest gotowa 
do adopcji. Jedy-
ne, czego jej braku-
je, to własny dom. 
Zainteresowanych adopcją 
zwierzaka prosimy o kon-
takt z Fundacją Na Rzecz 
Praw Zwierząt „Nero”, pod 
numerem telefonu: 502-
156-186, lub fundacjane-
ro@gmail.com.

Wszystkich, którzy roz-
ważają posiadanie psa lub 
kota zachęcamy do odwie-

dzenia strony internetowej 
www.nero.egonet.pl oraz pro-
filu fundacji na facebooku. Na 
bieżąco zamieszczanych jest 
tam wiele interesujących pro-
pozycji adopcyjnych. Tym, 
którzy nie mogą sobie pozwo-
lić na posiadanie zwierzaka w 
domu, „Nero” oferuje bardzo 
ciekawą możliwość „adopcji 
wirtualnej”. (ap)

Przewrotne są ostatnie 
okresy świąteczne. Boże Na-
rodzenie, wbrew oczekiwa-
niom, spędziliśmy pluskając 
się, zamiast rzucać śnież-
kami. Kiedy w oczekiwaniu 
wiosennych podmuchów 
ciepła chcemy zdejmować 
z siebie kolejne warstwy 
ubrań - konsternacja. 
Pada śnieg, poniedział-
kowe wiadro zaczyna za-
marzać. 

Kościół od lat przy-
pomina, że święta wiel-
kanocne są ważniejsze 
od grudniowych. Inna 
sprawa, że postawa czy-
sto religijna różni się od 
ogólnego odbioru. ,,Co-
ca-colowa” otoczka Naro-
dzenia Chrystusa wygry-
wa z mniej komercyjnym 
zajączkiem. Jajko, solidny 
obiad i ciasta wyglądają 
mniej poważnie od arsenału 
12 potraw. Zimą śpiewamy 
klimatyczne pieśni o cichej 
nocy. Dzieciaki po rocznym 
wyczekiwaniu z drżeniem 
rąk wypatrują brodatego au-
torytetu. A jak święty to pre-

zenty. Tu już każdy ksiądz, 
niezależnie od swojej cha-
ryzmy i posłuchu w parafii, 
musi wywiesić białą flagę. 

Szał zakupów, sprze-
dawcy wiwatują, miliony 

szturmują sklepy. W Święto 
Zmartwychwstania nie ma 
już tak dużej presji. Nie ma 
jej też przy pytaniu: Wigilia 
czy Wielkanoc? Albowiem 
nie jest to kwestia rybki albo 
akwarium. Jednak w obec-

nej sytuacji czuję się, jakby 
ktoś otworzył mi głowę i po-
rządnie zamieszał w niej łyż-
ką stołową. 

Po 2013 roku możemy 
być pewni, że jajeczko z za-

jączkiem nie mają zu-
pełnie pojęcia, czym jest 
piar. Koronnym argu-
mentem przedstawiają-
cym Wielkanoc w ko-
rzystniejszym świetle jest 
pogoda. Zdrowe wiosen-
ne powietrze, sielanko-
wo śpiewające ptaszki i 
coraz krótsze spódnicz-
ki u koleżanek. Taki stan 
rzeczy powinien być 
na pierwszym miejscu. 
Tymczasem mamy zu-
pełnie nieciekawe zjawi-
sko przenikania się kul-
tur. Marzanna nauczyła 
się pływać, Dziadek Mróz 
wyemigrował do Polski. 
Smutno się robi, nie idzie 

zaśpiewać ze skowronkiem 
o wiośnie. Póki co pozostaje 
pić herbatę i czekać. Ta zima 
kiedyś musi minąć...

Mateusz Błaszczyk

Różyczka szuka domu
araz”

Suczkę można adoptować ,,od zaraz"

Wielka moc zimy

Zaproszenie do konkursu

Jak co roku do 30 kwietnia na-
leży rozliczyć z fiskusem dochody 
uzyskane w 2012 roku. Do końca 
miesiąca mamy możliwość przeka-
zania 1% podatku na rzecz Organi-
zacji Pożytku Publicznego. 

Nad wyborem należy się głę-
biej zastanowić, gdyż nie może-
my podzielić swojego 1% na kil-
ka organizacji. Gdy podejmiemy 
decyzję, należy wypełnić jeden z 
formularzy PIT (PIT-28, PIT-36, 
PIT- 36L, PIT-37 lub PIT-38). W 
odpowiedniej rubryce trzeba wpi-
sać wybraną organizację pożytku 
publicznego, jej numer KRS i kwo-
tę nie przekraczającą 1% podatku. 
Tak wypełniony PIT powinien zo-
stać dostarczony do Urzędu Skar-
bowego przed 30 kwietnia, ponie-
waż później urząd nie przekaże 1% 
na rzecz OPP. 

Coraz chętniej mieszkańcy So-
chaczewa decydują się przekazać 
swój 1% lokalnym organizacjom. 

Ostatni dzwonek na 1%
Stowarzyszenia, uprawnione 
do otrzymania 1% podatku.

Lp. KRS Nazwa OPP

1. 0000109603 Stowarzyszenie Sportowo-Rehabilitacyjne Osób Niepełnosprawnych „Jutrzenka”

2. 0000103973 Stowarzyszenie Pomocy Osobom Potrzebującym „Przystań”

3. 0000005220 Fundacja Pomocy Osobom z Chorobą Alzheimera

4. 0000112347 Stowarzyszenie Przyjaciół Państwowej Szkoły Muzycznej I i II Stopnia w Sochaczewie

5. 0000134684 Towarzystwo Przyjaciół Dzieci Zarząd Mazowieckiego Oddziału Wojewódzkiego Oddział Powiatowy w Sochaczewie

6. 0000163347 Polski Związek Niewidomych Okręg Mazowiecki Koło Sochaczew

7. 0000225587 Polski Czerwony Krzyż Zarząd Rejonowy w Sochaczewie

8. 0000139972 Polskie Towarzystwo Zapobiegania Narkomanii Oddział Terenowy w Sochaczewie

9. 0000291419 Chorągiew Mazowiecka Związku Harcerstwa Polskiego Hufiec Sochaczew

10. 0000290625 Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku w Sochaczewie

11. 0000317840 Fundacja na Rzecz Ochrony Praw Zwierząt „NERO”

12. 0000332816 Fundacja Dobrych Mediów „Przesłanie”

13. 0000293143 Krajowe Stowarzyszenie Pomocy Osobom Potrzebującym „Z Sercem Do Wszystkich”

14. 0000036006 „Razem z Nami - Stowarzyszenie na Rzecz Odpowiedzialnej Opieki nad Zwierzętami Domowymi”

15. 0000252350 Fundacja Caritas Diecezji Łowickiej

16. 0000116212 OSP Jasieniec Powiat Sochaczewski
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Po zdobyciu srebrnego me-

dalu Mistrzostw Polski, wy-

granej walce bokserskiej, 
czas na nagrody indywidu-

alne, które bez wątpienia są 
dla wielu sportowców for-
mą dodatkowej motywacji. 
Czym dla ciebie jest wygra-

na w tym plebiscycie?
Nie ukrywam, że bardzo 

ucieszyła mnie ta wygrana. Do tej 
pory odnosiłam sukcesy ze swo-
imi drużynami, ale nagrody in-
dywidualne często mnie omijały. 
Teraz mam już twardy dowód na 
to, że moja gra została doceniona.

Czy według ciebie tego typu 
plebiscyty służą rozwojowi 
rugby?

Oczywiście. Zwracają na na-
sze środowisko uwagę osób po-
stronnych. Być może ktoś, kto 
zagłosował namówiony przez 
któregoś z zawodników, zechce 
na żywo obejrzeć mecz rugby. 
Ktoś inny może zacznie trenować 
i dzięki temu przeżyje wspania-
łą przygodę. Takie wyróżnienia 
mogą też być motywacją dla za-
wodników, co podniesie poziom 
gry.

Nominowanych do tytułu 
wybiera sztab szkoleniowy, 
natomiast zwycięzcę wybie-

rają kibice i fani rugby. Co 
w takim razie jest dla ciebie 
ważniejsze?

Oba aspekty są dla mnie tak 
samo ważne. To wielka nobilitacja 
znaleźć się w gronie pięciu najlep-
szych zawodniczek sezonu. Dlate-
go każda z nominowanych - Mar-
ta Jarecka, Karolina Jaszczyszyn, 
Patrycja Bober i Monika Rolbiec-
ka - powinny być z siebie dumne i 
zapewne są. Wykonały w zeszłym 
roku świetną robotę i chciałabym 
im za to podziękować. Dla mnie 
są przede wszystkim koleżanka-
mi z kadry. Równie miło jest jed-
nak wiedzieć, że twoja gra podoba 
się kibicom oraz że masz za sobą 
przyjaciół, którzy zmobilizują się, 
by zapewnić ci wygraną. 

Ostatnie chwile plebiscytu 
były szalone.

To prawda. Jeszcze 3 godzi-
ny przed końcem zajmowałam 
drugie miejsce za Martą Jarecką 
z Łodzi. Wtedy jednak do boju 
ruszyły Tygrysice i moi przyja-
ciele i zmobilizowaliśmy wiele 
osób do głosowania. Miło było 
słyszeć następnego dnia, że ktoś 
siedział z telefonem przy uchu 
i namawiał znajomych, lub że 
głosowali na mnie ludzie z eg-
zotycznych zakątków świata. 
Razem z koleżankami z dru-
żyny śmiałyśmy się, że pomógł 
nam Justin Bieber, bo łodzianki 
pewnie poszły na jego koncert 
i przez to nie mogły dociągnąć 
plebiscytu do końca. Dziękuję 

za każdy głos, udostępnienie, te-
lefon i wiadomość.

Za nami gala najbardziej pre-

stiżowego plebiscytu rugby 
w Polsce - Husarz 2012. Znala-

złaś się w ,,drużynie marzeń".
To było wspaniałe zwień-

czenie minionego sezonu.

Postawiłaś już sobie jakiś cel 
sportowy do zrealizowania w 
najbliższym czasie?

Oczywiście, bez ambitnych 
celów nie mam motywacji do 
treningów. Mam dwa rugbowe 
marzenia: zdobyć Mistrzostwo 
Polski z Tygrysicami i wpro-
wadzić kadrę do TOP 12. Oba 
trudne, ale wykonalne.

Rugbowe 
marzenia Ewy

 Q Ewa Piątkowska (Tygrysice) została „Rugbistką Roku” w plebiscycie  
RugbyPolska.pl. Zamieszczamy krótki wywiad przeprowadzony na gorąco  
ze świeżo upieczoną laureatką.

Ewa Piątkowska ma za sobą bardzo udany sezon sportowy

W Wielką Sobotę na stadio-
nie w Gdyni reprezentacja Polski 
seniorów walczyła z Ukraińcami 
w meczu Dywizji 1B. Po bardzo 
zaciętym (4 czerwone kartki) i 
dramatycznym boju biało-czer-
woni wygrali 13:12 (3:12). W 
pierwszym składzie na boisku 
wyszło dwóch wychowanków 
Orkana - Maciej Brażuk i Da-
wid Popławski. Po przerwie swo-
je umiejętności zaprezentował 
trzeci - Robert Pawelec. Zwycię-
stwo to jest bardzo ważne, gdyż 
otwiera naszym rugbistom dro-
gę do awansu do Dywizji 1A 
oraz możliwość dalszej walki o 
awans do Pucharu Świata. Przed 
Polakami jeszcze dwa mecze wy-
jazdowe z Mołdawią (13.04) i 
Szwecją. Mecze te Polacy muszą 
wygrać (przydałby się dodatko-
wo choćby jeden bonus), żeby 
zająć pierwsze miejsce w grupie.

Dotychczasowe wyniki
Polska - Ukraina   13:12 (3:12)
Mołdawia - Czechy   37:12 (10:5)
Czechy - Niemcy     8:27 (5:10)
Ukraina - Czechy   42:15 (13:9)
Niemcy - Mołdawia   32:14 (19:0)
Czechy - Szwecja   18:22 (15:10)
Polska - Niemcy   22:13 (7:7)
Szwecja - Mołdawia   54:6   (13:3)
Niemcy - Ukraina   46:28 (24:14)
Szwecja - Ukraina   10:22 (3:12)
Czechy - Polska   3:29   (3:29)
Niemcy - Szwecja   73:17 (35:0)
Ukraina - Mołdawia   18:38 (13:19) 

Tabela Dywizji 1B

1.Niemcy 5 20 191-89

2.POLSKA 3 12 64-28

3.Mołdawia 4 10 95-116

4.Ukraina 5 10 122-122

5.Szwecja 4 9 103-119

6.Czechy 5 1 56-157

Jest trzecie zwycięstwo

Zwycięstwem zakończy-
li swój udział w Mistrzostwach 
Europy w rugby polscy junio-
rzy (U-18). W ostatnim meczu 
turnieju pokonali oni Niemców 
30:6 (17:6) zapewniając sobie 
trzecie miejsce w Dywizji A. 
Tym razem na boisku zagrało 
dwóch sochaczewian - Michał 
Kępa i Mariusz Sejdak. Tytuł 
mistrzowski zdobyli Anglicy, 
którzy w finale pokonali 27:22 
(14:3) Francuzów. 

Wyniki
Ćwierćfinały

Polska - Belgia  12:3 (0:3)
Rosja - Rumunia  42:25 (22:13)
Niemcy - Czechy  34:5 (19:0)
Hiszpania - Szwecja  71:0 (45:0)

Półfinały
Polska - Rosja  12:25 (0:22)
Hiszpania - Niemcy  50:0 (21:0)
Czechy - Szwecja  28:8 (10:8)
Rumunia - Belgia  24:11 (12:6)

mecz o VII miejsce
Belgia - Szwecja  46:14 (27:14)

mecz o V miejsce
Rumunia - Czechy  30:7 (27:7)

mecz o III miejsce
Polska - Niemcy  30:6 (17:6)

mecz o I miejsce
Hiszpania - Rosja  47:0 (29:0)

Kolejność 
Mistrzostw Europy

Elita
1.Anglia
2.Francja
3.Irlandia
4.Szkocja
5.Walia
6.Gruzja
7.Włochy
8.Portugalia

Dywizja A
1.Hiszpania
2.Rosja
3.POLSKA
4.Niemcy
5.Rumunia
6.Czechy
7.Belgia
8.Szwecja

Dywizja B
1.Holandia
2.Chorwacja
3.Ukraina
4.Luksemburg
5.Litwa
6.Serbia
7.Szwajcaria
8.Łotwa

Mistrzostwa Europy U-18

Dobrze zagrali

Drużyna Tygrysic  
ma nowego kapitana. 
Funkcja ta zwolniła się 
po zakończeniu kariery 
przez Martę Dybiec.  
Jej następczynią została 
grająca od 10 lat  
w rugby - Natalia  
„Świstak” Cieślak  
(z domu Ciszewska). 
Obecna pani kapitan  
jest szczęśliwą mamą, 
żoną oraz byłą reprezen-

tantką Polski. Życzymy 
powodzenia i skuteczno-

ści w nowej roli.

Świstak  
kapitanem Tygrysic 

W Gdańsku (28.03) od-
była się gala wręczenia Husa-
rzy 2012. W „Siódemce Roku” 
znalazły się trzy Tygrysice (na 4 
nominowane). Aneta Adamiak 
była nominowana na pozycji 
skrzydłowej. To kolejny dowód 
na wysoką pozycję sochacze-
wianek w polskim rugby.

Siódemka Roku 2012
Marta Dybiec (Tygrysice 

Sochaczew, lewy filar), Alek-

sandra Marianek (Syrenki 
Warszawa, młynarz), Karoli-
na Jaszczyszyn (Ladies Lechia 
Gdańsk, prawy filar), Marta Ja-
recka (Delia Atomówki Łódź, 
łącznik młyna), Julita Kołodziej 
(Ladies Lechia Gdańsk, łącznik 
ataku), Ewa Piątkowska (Ty-
grysice Sochaczew, środkowa 
ataku), Emilia Banaszek (Ty-
grysice Sochaczew, skrzydło-
wa).

Trzy w siódemce

W następny weekend od-
będzie się w teresińskiej hali 
GOSiR VIII Międzynarodowy 
Turniej o Puchar Mazowsza 
Młodzików w zapasach stylu 
wolnego. Na matach mają swo-
je umiejętności zaprezentować 
reprezentanci klubów polskich 
oraz zawodnicy z Rosji, Ukra-
iny, Białorusi, Litwy, Łotwy, 
Niemiec, Słowacji, Francji oraz 
USA.

Warto więc przyjechać do 
Teresina, żeby zobaczyć w akcji 
być może przyszlych mistrzów 
olimpijskich.

Program zawodów
sobota (13.04) - walki eli-

minacyjne (15.30-19.30)
niedziela (14.04) - walki 

eliminacyjne (9.00-12.00)
niedziela (14.04) - walki fi-

nałowe od godz. 12.00

Warto przyjechać

W Kątach Wrocławskich 
odbyły się Mistrzostwa Polski 
Młodzieży w judo. Najlepiej z 
sochaczewian spisał się „emi-
grant do Warszawy” Bartosz 
Kurkiewicz, który stanął na naj-
niższym stopniu podium. Dla 
pozostałych naszych zawodni-
ków i zawodniczki poziom ten 
okazał się zbyt wysoki, chociaż 
nie można im odmówić wa-
leczności i ambicji.

Wyniki
Natalia Wiśniewska (Or-

kan-Judo Sochaczew, +78 kg) 
- V miejsce

- Justyna Dziurawiec (Wo-
lania Wola Pasikońska) - po-
rażka

- Katarzyna Matlosz (GKJ 
Głogów) - zwycięstwo

- Kamila Wasek (Juvenia 
Wrocław) - porażka

Przemysław Pawelec (Or-
kan-Judo Sochaczew, 66 kg) - 
V miejsce

- Damian Popiel (Gwardia 
Łódź) - porażka

- Maciej Zacheja (Gwardia 
Warszawa) - zwycięstwo

- Aleksander Beta (Gwar-
dia Łódź) - porażka 

Dawid Feliga (UKS Sió-
demka Sochaczew, 66 kg) - VII 
miejsce

- Arkadiusz Zych (Gimna-
zjon Suchy Las) - zwycięstwo

- Aleksander Beta (Gwar-
dia Łódź) - porażka

- Jakub Zięć (AZS UW 
Warszawa) - porażka

Maciej Cichocki (Orkan-
-Judo Sochaczew, 73 kg)

- Antoni Jatowtt (Śląsk 
Wrocław) - porażka

Bartosz Kurkiewicz (Ryś 
Warszawa, 81 kg) - III miejsce

- Tomasz Kwiatkowski 
(Czarni Bytom) - zwycięstwo

- Sebastian Przybysz (AZS 
AWFiS Gdańsk) - porażka

- Łukasz Kordyasz (AZS 
UW Warszawa) - zwycięstwo

Mistrzostwa Polski Młodzieży

Medal emigranta
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W drugim boju Nata-
lia Partyka planowo pokona-
ła Ściblak oddając jej zaledwie 
14 punktów. W trzecim Nata-
lia Gawrylczyk-Zielińska była 
blisko wygrania choćby jedne-
go seta. Niestety się nie udało. 
W decydującym o zwycięstwie 
pojedynku stanęły naprzeciw 
siebie dwie najskuteczniejsze 
zawodniczki ligowego rankin-
gu. Stosunkowo łatwo wygra-
ła Partyka, zapewniając naszej 
drużynie bardzo cenne zwycię-
stwo, a sobie pierwsze miejsce 
w rankingu ligowym. Do me-
dalu tenisistkom SKTS pozo-
stał do zrobienia jeszcze jeden 
krok. Może nim być wyjazdo-
we zwycięstwo z Polkowicami.

KU AZS AJD Częstocho-
wa - SKTS Sochaczew  1:3
Jing Ya Shang - Magdalena Szczerkowska  1:3 
(11-13, 6-11, 11-8, 9-11)

Joanna Ściblak - Natalia Partyka  0:3 (5-11, 
7-11, 2-11)

Katarzyna Ślifirczyk - Natalia Gawrylczyk-Zielińska  
3:0 (11-5, 12-10, 11-9)

Jing Ya Shang - Natalia Partyka  1:3 (3-11, 8-11, 
11-8, 9-11)  

Wyniki
XVI kolejka

AZS AJD - SKTS  1:3
MKSTS - KTS  0:3
Stella - PWSiP   1:3
GLKS - Spójnia  3:0
Polmlek - AZS UE 3:1

Tabela

1.KTS Tarnobrzeg 16-0 48-13

2.GLKS Nadarzyn 11-5 38-26

3.SKTS Sochaczew 11-5 38-29

4.Polmlek Lidzbark 10-6 36-25

5.AZS UE Wrocław 9-7 35-30

6.MKSTS Polkowice 8-7 33-28

7.AZS AJD Częstochowa 7-9 32-33

8.PWSiP Łomża 5-11 29-37

9.Stella Gniezno 2-14 17-43

10.Spójnia Warszawa 0-15 3-45

Ekstraklasa

Jeden krok 
do medalu

 ■ Sporą niespodziankę sprawiły zawodniczki SKTS, które w piątkowy (5.04) wieczór 
wygrały w Częstochowie ligowy mecz z faworyzowanymi Akademiczkami. Już w pierwszym 
pojedynku Szczerkowska sprawiła sporą niespodziankę. Chinka Shang przegrała 1:3. 

Magdalena Szczerkowska wygrała w Częstochowie bardzo ważny pojedynek z Jing Ya Shang
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W niedzielę (7.04) odbył 
się w sochaczewskiej hali MO-
SiR przedostatni turniej klasy-
fikacyjny Grand Prix Socha-
czewa. Wystartowało w nim 40 
zawodników i 4 zawodniczki. 
Organizatorzy zafundowali im 
prawdziwy maraton. Uczest-
nicy rozegrali 143 pojedynki, 
na co potrzebowali 7 godzin. 
Ozdobą zawodów był finał w 
kategorii oldboyów, w którym 
Piotr Kłosiński pokonał Dariu-
sza Strupińskiego 3:2 (10-12, 
11-7, 11-9, 7-11, 11-5).

Wyniki
Kobiety (4 startujące)

1.Paulina Draniak (SKTS Sochaczew)
2.Julia Wiankowska (SKTS Sochaczew)
3.Dorota Baczyńska (Sochaczew)

Szkoła Podstawowa (7 star- 
tujących)
1.Jakub Kaźmierski (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Nikodem Zofczak (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Paweł Zatorski (SKTS Sochaczew)

Gimnazjum (5 startujących)
1.Bartłomiej Klingbeil (Wiskitki)
2.Adam Ertman (SKTS Sochaczew)
3.Maciej Cieplak (Tęcza Budki Piaseckie)

Seniorzy (14 startujących)
1.Mateusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
2.Paweł Zaszczyński (Grodzisk Mazowiecki)
3.Mariusz Pakulski (UKS Sanniki)

Oldboye (14 startujących)
1.Piotr Kłosiński (Wiskitki)
2.Dariusz Strupiński (Victoria GA Trans Żyrardów)
3.Andrzej Puchlerski (Victoria GA Trans Żyrardów)

Grand Prix Sochaczewa 

Kolejny maraton

W sobotę (6.04) odbył się w 
Konstancinie-Jeziornej I Rodzinny 
turniej o Puchar Dyrektora GO-
SiR. Bezapelacyjnie najlepszy team 

stanowili bracia Damian i Mate-
usz Selerscy. Dodatkowo najlep-
szym zawodnikiem imprezy został 
młodszy z nich - Mateusz.

Kompania Braci

W chińskim Guangzhou 
(28-31.03) odbył się turniej 
Drużynowego Pucharu Świa-
ta, w którym wystartowa-
ło po 12 najlepszych drużyn 
żeńskich i męskich. Nasz kraj 
reprezentowały panie. Dwie 
z nich (Partyka i Szczer-
kowska) są zawodniczkami 
SKTS. Niestety biało-czer-
wone przegrały dwa mecze i 
odpadły po eliminacjach gru-
powych. 

Polska - Singapur  1:3
Magdalena Szczerkowska - 

Tianwei Feng  1:3 (14-12, 6-11, 
4-11, 5-11)

Natalia Partyka - Mengyu 
Yu  1:3 (14-12, 10-12, 7-11, 
8-11)

Katarzyna Grzybowska/
Natalia Partyka - Isabelle Siyun 
Li/Mengyu Yu  3:1 (10-12, 11-9, 
11-8, 11-7)

Katarzyna Grzybowska - 
Tianwei Feng  0:3 (8-11, 6-11, 
5-11)

Polska - Australia  2:3
Natalia Partyka - Zhenhua 

Dedrko  2:3 (11-9, 9-11, 12-10, 
12-14, 9-11)

Katarzyna Grzybowska - 
Jian Fang Lay  3:1 (17-19, 15-
13, 11-7, 11-7)

Magdalena Szczerkowska/
Natalia Partyka - Miao Miao/
Zhenhua Dederko  3:2 (9-11, 
11-9, 9-11, 11-7, 13-11)

Katarzyna Grzybowska - 
Miao Miao  2:3 (11-13, 9-11, 
11-4, 11-6, 9-11)

Magdalena Szczerkowska - 
Jian Fang Lay  0:3 (7-11, 3-11, 
7-11)

Wyniki
Ćwierćfinały
Chiny - Niemcy             3:0
Hongkong - Australia   3:0
Japonia - Korea Pd.       3:2
Singapur - Holandia     3:1
Półfinały
Chiny - Hongkong       3:0
Japonia - Singapur        3:0 
Finał 
Chiny - Japonia             3:0

2013 ITTF World Team Classic

Dwa mecze  
i do domu

W niedzielę (7.04) odbył 
się turniej judo Warszawskiej 
Olimpiady Młodzieży młodzi-
ków i juniorów młodszych. W 
kategorii starszej wystąpił Łu-
kasz Hatliński (90 kg).

W finale sochaczewianin 
efektowną techniką nożną po-
konał przed czasem Marcina 
Grudę i zasłużenie stanął na 

najwyższym stopniu podium. 
Jego młodsza siostra Zosia (44 
kg, młodziczka) walczyła rów-
nież bardzo skutecznie. Nieste-
ty w finale wysoko prowadząc 
(waza-ari) z Katarzyną Przy-
czyną popełniła błąd i przegra-
ła przez trzymanie. Na otarcie 
łez pozostał ambitnej zawod-
niczce srebrny medal.

Rodzeństwo na medal

W WOM (7.04) wystar-
towali również reprezentanci 
sochaczewskiej Siódemki. W 
kategorii młodzików (U-15) 
najlepiej z nich spisał się Mate-
usz Pająk (42 kg), który wywal-
czył złoto. W tej samej kategorii 
wagowej Przemysław Tomecki 
był trzeci, a Daniel Waladziń-
ski - piąty.

W gronie juniorów młod-
szych sochaczewianom poszło 
jeszcze lepiej. Do kolekcji klubowej 
dodali oni kolejne cztery krążki.

Wyniki
1.Kacper Włodarski (55 kg)
2.Bartosz Ponichtera (73 kg)
3.Justyna Szewczyk (63 kg)
3.Damian Paduch (73 kg)
5.Radosław Strzelczyk (55 kg)

Sześć dla Siódemki

W sobotę (6.04) odbyły 
się Otwarte Mistrzostwa War-
szawy Dzieci (2001-2002) im. 
Jana Ślawskiego. Z czterech 
judoków sochaczewskiej Sió-
demki na najniższym stopniu 

podium stanęli: Jakub Górka 
(30 kg) oraz Adrian Miller (33 
kg). Krystian Tempczyk i Se-
bastian Zalewski po przegra-
niu pierwszych walk odpadli z 
turnieju.

Nasi zdobyli dwa brązy

Tydzień po zawodach zo-
stały opublikowane ogólnopol-
skie wyniki Międzywojewódz-
kich Drużynowych Mistrzostw 
Młodzików (12-13 lat). 

Najlepsza z drużyny 
„Dwójki” Alicja Ulicka w „mo-
tylku i grzbiecie” zajęła bardzo 
wysokie pozycje w zestawieniu 
ogólnopolskim. W rankingu 
mazowieckim Ulicka jest naj-
szybsza na 100 i 200 metrów 
stylem grzbietowym. Pozosta-
li pływacy z Sochaczewa zajęli 
dalsze miejsca. Liczba pływa-
ków w tej kategorii wiekowej 
jest bardzo duża, w niektórych 
konkurencjach zostało sklasyfi-
kowanych nawet 500 osób.

100 m stylem motylkowym
13.Alicja Ulicka
150.Sebastian Bartczak

100 m stylem klasycznym
48.Mikołaj Komendarek
216.Zuzanna Walisiewicz

200 m stylem grzbietowym
9.Alicja Ulicka
207.Sebastian Bartczak

100 m stylem dowolnym
21.Alicja Ulicka
101.Mikołaj Komendarek
187.Sebastian Bartczak
318.Zuzanna Walisiewicz

200 m stylem klasycznym
70.Mikołaj Komendarek

100 m stylem grzbietowym
6.Alicja Ulicka
205.Zuzanna Walisiewicz
233.Sebastian Bartczak

sztafeta 4x50 m stylem 
zmiennym
85.UKS Dwójka Sochaczew 

sztafeta 4 x 50 m stylem 
dowolnym
88.UKS Dwójka Sochaczew 

100 m stylem dowolnym
85.Wiktor Maciejewski

400 m stylem dowolnym
96.Wiktor Maciejewski

Ala najszybsza  
na Mazowszu

W Jasienicy (23-24.03) 
odbyły się III Halowe Mi-
strzostwa Polski Młodziczek 
i Młodzików w łucznictwie. 
Najlepiej spisała się drużyna 
młodziczek starszych (Grą-
dzik, Lempart, Chwesiuk), 
która wywalczyła srebrny 
medal. Blisko podium był 
mikst (Grądzik, Mróz), któ-
ry po eliminacjach był trze-
ci. Niestety w drugiej rundzie 
fazy pucharowej Mazowsze 
minimalnie przegrało z Ta-
lentem I Wrocław (131-133) i 
musiało zadowolić się piątym 
miejscem.

Wyniki
Młodziczki starsze  

- indywidualnie
6.Agnieszka Grądzik
13.Julia Lempart
36.Małgorzata Chwesiuk
Młodzicy starsi  

- indywidualnie
23.Szymon Mróz
Młodzicy - indywidualnie
10.Marek Grzanowski
Młodziczki starsze  

- drużynowo
2.Mazowsze Teresin
Młodzicy starsi - mikst
5.Agnieszka Grądzik, Szy-

mon Mróz

Halowe Mistrzostwa Polski Młodziczek i Młodzików

Dziewczęta na drugim
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Unia zaprasza
UKS Unia Boryszew ogłasza nabór do grupy otwartej 

chłopców z rocznika 2007. Dodatkowo prowadzony jest na-
bór uzupełniający dla roczników 2005 i 2006. Wszelkich 
informacji udzielają trenerzy we wtorki i czwartki w godzi-
nach 17.00 - 20.00, w hali sportowej Gimnazjum nr 2 w So-
chaczewie.

Piłkarze Unii Boryszew 
(rocznik 1998) udanie rozpo-
częli ligową wiosnę. Podopiecz-
ni Dariusza Minczenoka pew-
nie wygrali z byłym klubem 

Roberta Lewandowskiego - 
Varsovią Warszawa.

Varsovia Warszawa - Unia 
Boryszew  0:3 (0:2)

gole: Gmyrek (2), Safulak

Unia rozpoczęła wiosnę

W niedzielę (7.04) w Ła-
zach odbył się GD Dance Show 
2013 Grand Prix Polski Ogól-
nopolski Turniej Tańca Towa-
rzyskiego o Puchar Wójta Gmi-
ny Lesznowola. W zawodach 
tych dobrze zaprezentowała się 

sochaczewska para Wiktoria 
Ertman i Krzysztof Musiał, któ-
ra zajęła trzecie miejsce w klasie 
D powyżej 15 lat. Brązowi me-
daliści po odejściu z Pasjonata 
są obecnie zawodnikami Corte 
Top Dance Warszawa.

Stanęli na podium

W sobotę (6.04) hala spor-
towa Gimnazjum nr 2 gości-
ła osiem drużyn walczących w 
II Amatorskim Turnieju Piłki 

Siatkowej o Puchar Marszałka 
Województwa Mazowieckiego. 
Zawody wygrała sochaczewska 
ekipa ZSRCKU.

Ogrodnik z pucharem

Klub Maratończyka Ak-
tywni zaprasza biegaczy i nor-
dic walkerów do udziału w ko-
lejnym Teście Coopera 4 Pory 
Roku. Tym razem miejscem 
zawodów będzie stadion MO-
SiR przy ulicy Warszawskiej 
80. Zawody odbędą się 27.04 
(start pierwszej grupy o godz. 
9.00).

Regulamin i informacje na 
www.aktywni.esochaczew.pl w 
zakładce Nasze Imprezy oraz 
na plakacie. Zgłoszenia przyj-
mowane będą do dnia 25.04 
na: e-mail: ezimny1981@gmail.
com lub pod numerem telefonu 
697296626. Patronem medial-
nym jest między innymi Tygo-
dnik ,,Ziemia Sochaczewska".

Rozpoczyna się 
testowanie

W niedzielę (24.03) od-
był się VIII Półmaraton War-
szawski. Na trasie nie zabra-
kło Aktywnych, którzy w 
gronie 10074 osób dobiegli 
do mety.

Wyniki
996.Emanuel Zimny  1:35.04
2691.Mirosław Adamkiewicz  1:45.27
3965.Jan Kocimski  1:51.45
5633.Robert Milczarek  1:59.59
8470.Monika Orlińska  2:17.09

Aktywni w stolicy

Na stronie internetowej 
KP Orkan Sochaczew ukazał 
się krótki komunikat.

„Wydział Gier Mazowiec-
kiego Związku Piłki Nożnej 
informuje, że z rozgrywek LO 
gr. II wycofał się zespół MKS 
Orkan Sochaczew.

Zgodnie z paragrafem 15 
pkt. 6 ppkt. „b” Regulaminu 
Rozgrywek Mazowieckiego 
ZPN na sezon 2012/2013 me-
cze rundy jesiennej zweryfi-
kowane są zgodnie z wyni-
kami uzyskanymi na boisku, 
a pozostałe zawody zostaną 
zweryfikowane jako walkower 
3:0 na korzyść przeciwników”.

Pod nim „ktoś”, prawdo-
podobnie administrator stro-
ny, dopisał jeszcze swój ko-
mentarz:

,,Mazowiecki Związek 
Piłki Nożnej poinformował 
o wycofaniu drużyny senio-
rów MKS Orkan Sochaczew 
z rozgrywek. Tym samym ofi-
cjalnie możemy potwierdzić 
to, o czym pisaliśmy w stycz-
niu. Drużyna seniorów zo-
stała rozwiązana, większość 
zawodników Orkana zasiliło 
IV-ligową Bzurę Chodaków, 
a kilku piłkarzy odeszło do 
Unii Iłów. Ponadto trenerem 
Unii został Mariusz Cieślak, 

... i po eMKaeSie
 ■ Po osiemdziesięciu dziewięciu latach istnienia sochaczewski Orkan zakończył swój żywot. 

Co prawda stowarzyszenie MKS Orkan jeszcze istnieje, jednak nie posiada żadnej drużyny 
biorącej udział w rozgrywkach.

1924 - 2013

do niedawna grający trener 
byłej już drużyny seniorów 
Orkana. Nasz drugi trener se-
niorów Piotr Frank został asy-
stentem trenera Jacka Cyzio w 
Bzurze".

Ta informacja jest bolesna 
dla wszystkich sympatyków i 
kibiców Orkana, ale z punktu 
widzenia sportowego, a przede 

wszystkim ekonomicznego, 
nie było innego wyjścia. Jak 
wszyscy wiedzą, w lutym pre-
zes Stowarzyszenia KP Orkan 
Sochaczew Robert Szewczyk 
został jednocześnie prezesem 
KS Bzura Chodaków, co po-
kazuje, że środowisko piłkar-
skie w Sochaczewie ma szansę 
zjednoczyć się. Dzisiaj może-

my tylko potwierdzić stanowi-
sko, że w naszym mieście nie 
ma szansy zbudować dwóch 
silnych klubów z drużynami 
seniorskimi. Tym bardziej, że 
oczekiwania są bardzo duże.

Cisną się na usta pytania, 
kto i dlaczego doprowadził do 
upadku MKS Orkan? Czyżby 
przy Orkanie kręcili się „dzia-
łacze”, którzy skaczą z „kwiat-
ka na kwiatek”, pozostawiając 
po sobie zgliszcza i spaloną 
ziemię? I co dla mnie najważ-
niejsze. Co się stało z pamiąt-
kami klubowymi (m.in. dwa 
klubowe sztandary)? Powin-
ny one zająć poczesne miejsce 
w sochaczewskim muzeum. 
A może by w Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą wygospodarować 
choćby jedną salę przezna-
czoną na stałą ekspozycję 
pamiątek związanych z na-
szym sportem? Naprawdę nie 
mamy się czego wstydzić, a i 
pochwalić jest się czym.

Balon zwany Bzurą jest 
mocno pompowany medial-
nie. Mam nadzieję, że nie 
pęknie zbyt szybko, a obec-
ni działacze oraz piłkarze na-
wet w trudnych chwilach nie 
opuszczą tego klubu.

Tomasz Ertman

Czas płynie i powoli uby-
wa ludzi sportu oraz pamiątek 
po nich. Jest jednak w Socha-
czewie grupa ludzi skupiona w 
Sekcji Sympatyków Stowarzy-
szenia Piłki Nożnej Orkan So-
chaczew, która cały czas uzu-
pełnia swoje archiwum mające 
już całkiem pokaźne rozmiary.

Za pośrednictwem ,,Ziemi 
Sochaczewskiej" zwracają się 
oni do wszystkich o pomoc w 
uzupełnieniu informacji doty-
czących poszczególnych stowa-
rzyszeń i klubów sportowych.

W Sochaczewie od 1919 
roku istniało sporo stowarzy-
szeń i klubów sportowych. Te 
najmłodsze mają już opisaną 
historię, ale te najstarsze czekają 

na swoją kolej. Może teraz dzięki 
Państwa uprzejmości to się uda. 

Zawracamy się do Państwa 
o pomoc w uzupełnieniu in-
formacji na temat Towarzystwa 
Gimnastycznego Sokół w Socha-
czewie. Sekcja Sympatyków w 
swoich zbiorach posiada bardzo 
dużo informacji na temat tego 
stowarzyszenia, które powstało 
w 1928, a zakończyło działalność 
w 1939 roku. Przez wiele lat pre-
zesem stowarzyszenia był Ignacy 
Włodzimierz Garbolewski. 

Sekcja Sympatyków poszu-
kuje także wszelkich materia-
łów związanych z klubami so-
chaczewskimi takimi jak: RKS, 
OMTUR, Tur-Naprzód, Gwar-
dia, Start, Start-Orkan, MKS 
Orkan, Chodakowianka, Unia 
Chodaków, Włókniarz Choda-
ków, Bzura Chodaków, Ogni-
sko Boryszew, Boryszewianka, 
Zryw Boryszew, Unia Bory-
szew, ŻTGS, Jutrznia, Gwiazda, 
SKS, Czarni, Ogniwo, Kolejowy 
Klub Sportowy, Jagiellonka.

Andrzej Paluch  
606-582-632

Coraz mniej pamiątek
Na boiskach nadal leży 

śnieg i mecze ligowe są prze-
suwane. Z konieczności klu-
by rozgrywają swoje kolejne 
mecze sparingowe.

Wyniki
Milan Milanówek - Bzura 

Chodaków  0:6 (0:2)
gole: Celeda, Bartosiewicz, 

Hyży, Kubisz, M. Szewczyk, gol 
samobójczy

skład: Woźniak (46’ No-
wakowski) - P. Szewczyk,  
J. Stencel, Winnicki, Celeda,  
P. Trafalski (46’ T. Trafalski), 
Janikowski (46’ Walczak), 
Hyży, Oziemblewski (60’ M. 
Szewczyk), Jackiewicz (46’ 
Kubisz), Bartosiewicz

Laktoza Łyszkowice - Pro-
myk Nowa Sucha  0:0

KS Teresin - Promyk 
Nowa Sucha  0:2 (0:0)

gole: A. Dąbrowski (2)
Unia Iłów - Piast Feliksów  

3:6 (2:4)
gole: Rembiejewski, Janicki, 

Orliński - Tondera (3), Tabara 
(2), Wójcik

Żyrardowianka 94 Żyrar-
dów - FK Rybno  6:3 (5:1)

gole: Kiełbasiński (2), Ozi-
mek

KS II Teresin - Bzura II 
Chodaków 2:4 (1:2)

gole dla Bzury: Kowalewski 
(2), Kubiak, Siekiera

KS Teresin - Pegaz Drobin  
1:2 (0:0, 0:1, 1:1)

gol: Borawska
skład: Pietruszewska - 

Mikulska (Woźniak), Sawiak, 
W. Banaszek, Gładysiewicz, 
Bilig, Borawska (Borowska), 
K. Banaszek, Wrona (B. Wój-
cik), Szkop, (N. Szewczyk), 
Pierzchała

Dziewczęta z Teresina 
rozegrały kolejny sparing. 
Trener Zaborowski ma więc 
okazję do obserwacji no-
wych futbolistek oraz prze-
testowania rozwiązań tak-
tycznych. W spotkaniu tym 
Paulina Pietruszewska obro-
niła rzut karny.

Zima nie odpuszcza
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Marian Wędkowski - kiedyś rugbista,  
dziś król kibiców tenisistek stołowych

Co z niej  
wyrosło?

20

Na portalu esochaczew pojawiła 
się sonda pod hasłem: Czego potrze-

buje Sochaczew? Czyli w co lokalny 
samorząd ma w pierwszej kolejności 
inwestować? Zdecydowanie w tym 
rankingu prowadzą drogi (ponad 67 
proc.), ale drogi muszą przecież gdzieś 
prowadzić. Miejsce drugie to kultura, 
ale tu już tylko ok. 19 proc. Czyli, że 
władza ma też bulić na koncerty sym-

foniczne, spotkania z pisarzami, ma-

larstwo współczesne... żartowałem. 
Ale może internautom chodziło jedy-

nie o kulturę... spożycia?

Imionami marca, w oparciu o ga-

zetową rubrykę „Nasze dzieci”, zo-

stają Karol i Maja. One miały w tym 
miesiącu największe powodzenie. 
Przypomnijmy, że w styczniu były to 

Zuzanna i Dawid, a w lutym - Julia, 
Jan i Szymon. Po trzech miesiącach, 
na koniec pierwszego kwartału tego 
roku, prowadzi niezagrożona na razie 
Julia (7) przed Dawidem i Mają (po 5). 
W tym okresie urodziło się w naszym 
szpitalu o około 20 proc. więcej chłop-

ców niż dziewczynek. 

Podobno spośród artykułów spo-

żywczych najwięcej wydajemy na al-
kohol. Badania społeczne wykazały, 
że na pierwszym miejscu jest piwo, 
a na drugim wódka, na które łącznie 
wydaliśmy w kraju w roku 2012 pra-

wie 25 mld złotych! Podczas gdy na 
trzecie z kolei napoje gazowane tylko 
3,6 mld zł. 25 mld zł rocznie na alko-

hol to jakieś 650 zł na obywatela, wli-
czając w to niemowlaki, matki w cią-

ży, abstynentów i wątrobiarzy. Ale my 
nie spoczywamy na Laurach, bo to 

rzadkie obecnie imię, ale staramy się 
ten alkoholowy budżet jeszcze zwięk-

szyć, szukając nowych rynków zbytu. 
Nawet, co widać na zdjęciu, w rejo-

nach... niebytu.

Krajan

Wtorek, 2 kwietnia
Q Marszałek Sejmu Ewa Kopacz 

oraz jej zastępcy zapowiadali, że pre-
mie, które sobie przyznali na począt-
ku roku, przekażą na cele społeczne 
i charytatywne. A było co przekazy-
wać, bo pani marszałek wzięła 45 tys. 
zł, a jej pięciu zastępców po 40 tys. 
zł. Łącznie 245 tys. zł. Teraz okazało 
się, że owszem przekazali, ale jedynie 
część otrzymanych nagród. Wychodzi 
na to, że marszałkowie otrzymali pre-
mie za działalność charytatywną, któ-
ra nastąpiła po wypłacie!

Q Znana z kilku popularnych se-
riali aktorka Edyta Olszówka przy-
znała się do alkoholowego nałogu, 
który szczęśliwie zwalczyła. Zaraz po-
sypały się propozycje z różnych me-
diów, żeby o tym opowiadała. Nie każ-
dego stać na wykwintne trunki, więc 
przynajmniej sobie o nich poczytają.

Środa, 3 kwietnia
Q Przedłużająca się zima sprawi-

ła, że wycieczki do ciepłych krajów 
sprzedają się jak ciepłe bułeczki. Naj-
chętniej lecimy na Majorkę, wyspy 
greckie, do Turcji czy Tunezji i Egip-
tu. Hitem jest Rumunia, gdzie tydzień 
można spędzić już za czterysta zło-
tych. A ja bym polecał Polskę, gdzie 

podobno tydzień z Rumunką jest jesz-
cze tańszy.

Q Magazyn „Global Finance” spo-
rządził listę najbezpieczniejszych ban-
ków Europy Środkowo - Wschodniej, 
której czołówkę zdominowały ban-
ki polskie! Pewnie nie słyszeli o przy-
padku Danuty B. z Sochaczewa.

Q Prasa, powołując się na badania 
agencji Nielsen, przytacza listę pro-
duktów spożywczych, na które Pola-

cy wydają najwięcej pieniędzy. Zdecy-
dowanie przoduje na niej alkohol. Ale 
pewnie dlatego, że jest drogi.

Czwartek, 4 kwietnia
Q Jak się dowiadujemy, bardzo 

skarżą się pracownicy firm kurier-
skich na nasilający się przemyt ukry-
tych w paczkach egzotycznych zwie-
rząt. Zwłaszcza węży, które często 

wydostają się z przesyłki, wywołując 
panikę w sortowniach. W Opolu pra-
cowników zmroził widok przemykają-
cego między paczkami 2,5-metrowego 
pytona. Celnicy z Torunia odkryli w 
przesyłce węża zbożowego. We Wro-
cławiu z paczki wydostał się wąż indy-
go. Takich przypadków jest wiele. Jed-
no jest pewne, u nas ludzie nie mają 
węża w kieszeni.

Q Zygmunt Chajzer, pseudonim 
Vizir, uprał już chyba wszystko, bo 
ma wrócić do Polsatu ze starym pro-
gramem „Idź na całość”. Mieliśmy 
nadzieję, że kota Zonka w vizirze też 
upiorą. Jak wypadnie Chajzerowi ta 
reaktywacja, okaże się w praniu.

Piątek, 5 kwietnia 
Q Do niezwykłego zdarzenia do-

szło w Goleniowie pod Szczecinem. 
Pewna pani, w której organizmie wy-
kryto (uwaga!) 10 promili alkoholu, 
nie tylko że przeżyła, ale jeszcze zdo-
łała uciec ze szpitala, dokąd zawiozła 
ją policja. Lekarz z goleniowskiej kli-
niki wyjaśnił, że przeżyła, bo jest al-
koholiczką. Jeśli tak, wnioskujemy, iż 
pani dużo ćwiczy, a wiadomo, że tre-
ning czyni mistrza. Amator, zażywa-
jący okazjonalnie, na przeżycie nie 
miałby żadnych szans. 
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Podobno po angielsku portfel to wallet. I to by 
się zgadzało, bo u nas walet to goły, a jak ktoś bez 
forsy - to goły i wesoły. W ogóle portfel to bardzo 
ciekawe określenie, bo jest tu i „port”, w którym, 
gdy duży, można zacumować i „fel”. Tu, omijając 
zgrabnie grypserkę, zmierzamy do fellow, a to z an-

gielskiego też stypendysta... zacumowany przy ka-

sie. Zaś fellow creature to podobno bliźni, co też do 
polskiej natury bardzo by pasowało.

Ale bliźniego dobrze jest przytulić, jak to zrobił pe-
wien pan podróżujący autobusem miejskim do stacji PKP. Zobaczył on, jak 
drugi pasażer, po skasowaniu biletu, nie trafia portfelem do kieszeni, umiesz-
czając go w zagłębieniu fotela. Nie poinformował go jednak o tym, jak przysta-
ło na fellow creaturę i spokojnie poczekał, aż tamten na dworcu wysiadł. Wte-
dy przeniósł się na jego miejsce i portfel bliźniego serdecznie przytulił.

Gapcio, gdy zauważył stratę, zawiadomił policję, a ta obejrzała autobus, 
którym jechali obaj panowie oraz nagrania z kamery monitoringu umiesz-
czonej w tym pojeździe. Na nich zaś, jak na dłoni, miłosną scenę przytulania 
walleta. A że uczuciowy pan był funkcjonariuszom nieobcy, szybko odna-
leźli go w domu. Co prawda z miłym jego sercu walletem, ale już bez zasad-
niczej zawartości, którą podzielił się  z ekspedientką w sklepie i to ze wza-
jemnością.

Tymczasem inny pan, również dobrze znany policji... prezes sądu w 
Sochaczewie, wychodząc z zakupami z Biedronki przy ul. Pokoju, znalazł 
obok swego samochodu portfel. A swoją drogą zakupy w Biedronce świad-
czą, że mity o zarobkach sędziów są mocno przesadzone. Mimo tego prezes 
nie okazał się tak uczuciowy i walleta przytulić nie zamierzał. Ale nie oddał 
go też policji.

W środku było jakieś 1800 zł, karta bankomatowa z zapisanym PI-
Nem (!) i bilet miesięczny PKS do Jeżówki z nazwiskiem właścicielki. Sę-
dzia postanowił przeprowadzić własne śledztwo i skontaktował się z krew-
ną w Bielicach, która, jak się okazało, znała osobę z biletu. Gdy sędzia do niej 
zadzwonił, nie mogła uwierzyć w swoje szczęście. Przecież u nas ludzi uczu-
ciowych, lubiących przytulać, nie brakuje.

Pani okazała się pielęgniarką z żyrardowskiego szpitala i tak oto socha-
czewski wymiar sprawiedliwości przyczynił się do poprawy kondycji finan-
sowej żyrardowskiej służby zdrowia. W tej sytuacji nawet trudno się dziwić, 
że chciano nam zabrać sąd do Żyrardowa.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl 

MAŁE PIWO

Dwa por t fele

Piękna dziewczyna wy-
grzewająca się w tureckim 
słońcu została przez naszych 
czytelników zidentyfikowa-
na. Zastanawiające tylko, że 
w zasadzie jedynie przez pa-
nie. Dzwoniły Jadwigi, Boże-
ny, Alicje, Anny, Małgorza-
ty... i tylko jeden jedyny Jakub. 
Nie zagłębiając się w ten wątek, 
zdradźmy wreszcie, że naszym 
iksem jest Beata Brymora, 
wówczas jeszcze Hyży, miesz-
kająca w Turcji wraz z tatą, 
który był tam na kontrakcie z 
Energomontażu.

Dziś widzimy Beatę Hyży 
na zdjęciu ze świadectwa doj-
rzałości, które uzyskała w so-
chaczewskim „Chopinie”. Jak 
czytamy w szkolnych osią-
gnięciach, była laureatką woje-
wódzkiego konkursu recytacji 
prozy i poezji rosyjskiej i ra-
dzieckiej. Maładiec! Zaś po od-
biór nagrody do redakcji „Zie-
mi” zapraszamy panią Annę 
Zalejską.


